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Tabor nad Cerovim in njegove zanimivosti 
T A B O R s cerkvico sv. Miklavža 
nad Cerovim je eden izmed po
membnih zgodovinskih pomni
kov v občini Grosuplje, ki ga je 
močno načel zob časa, pa sta tako 
Občina Grosuplje kot Ljubljanski 
r e g i o n a l n i z a v o d za va r s tvo 
naravne in kulturne dediščine uvi
dela, da ga je treba obvarovati 
pred uničenjem. Večji del sredstev 
je že lani in predlani namenila 
O b č i n a Grosup l j e i z svojega 
občinskega proračuna, manjši del 
pa država iz svojih proračunskih 
sredstev - sredstva za obnovo 
kulturnih spomenikov - saj je 
Tabor opredeljen kot pomnik na
cionalnega pomena. Tako je Ta
bor uvrščen med obnove kultur
nih spomenikov, ki se financirajo 
iz "kulturnega tolarja". Zelo zah
tevna obnovitvena dela, katerih 
investicijo in nadzor vodi L j u 
bljanski regionalni zavod za varst
vo naravne in kulturne dediščine 
in za katera je projekte izdelal 
arhitekt Aleksander Grebenšck , 
so sc začela še v letu 1997, letos 
pa naj bi bil projekt sanacije /. 
rekonstrukcijo Tabora nad 
Cerovim, zaključen. 
Skoraj v celoti je obnovljeno ob
zidje tako, daje vrnjeno v prvot
no stanje. Spet so narejeni leseni 
pokriti obrambni hodniki, obnov
ljeni stolpi in mežnari ja. 
Nadaljnja obnovitvena dela pa 
bodo letos odvisna od finančnih 
sredstev. Če bodo odobrena, bo 
prišlo na vrsto tudi ostrešje cerk
ve, ki prav tako kliče po obnovi. 
Lastnik Tabora je ž u p n i j a j R J u 
rij, ki žal za obnovo takoTTelikor 
ga in za narod Slovencev po-

jnembnega projekta, nima finanč-
jgožnos t i , zato je skupno so-

toliko pomembnejše . 

A. Adamič 

K jer danes stoji cerkev sv. N i k o 
laja sredi taborskega obzidja, je 
bilo odkrito že prazgodovinsko 
naselje in kasneje tudi rimska pos
tojanka. Pomembno mesto pa je 
ta kraj zavzemal tudi v času tur
ških uporov. Tabor je naj lepše 
ohranjena taborska cerkev na Slo
venskem. Za m o g o č n i m obzid
jem, več metrov visokim, nepra
vilnih oblik in s tremi obrambni
mi stolpi, so ob turški nevarnosti 
našli zatočišče ljudje z okolice. 

Cerkev je podružnica šentjurijske 
fare in je zanimiv umetnostno-
zgodovinski spomenik. Zgrajena 
je na živi skali in je zato brez te-
meljev. Po nekaterih ostankih 
(npr. romansko okno v južni ste
ni) raziskovalci sklepajo, da je 
bila prva cerkev postavljena v 13. 
stoletju. Kot v mnogih slovenskih 
cerkvah, ki so dajale zavetje pred 
Turki , tudi v tej cerkvici najdemo 
podobo Mari je , k i pod svoj im 
plaščem varuje ljudi. 

Pod taborsko cerkvijo vidimo v 
naravni ko t l in i , k i se imenuje 
Puščava , kapelico s k ipom sv. 
Antona, zavetnika živine, k nje
mu pa so se zatekala tudi dekleta, 
da bi j im preskrbe! ženina. K i p sv. 
Antona p u š č a v n i k a je postavil 
župnik Matej Sitar, ki je deloval 
v Št.Juriju konec prejšnjega stole
tja. V Zvoniku male kapelice visi 
zvonček želja in še danes se po
gosto oglaša. 

M. Samec 

Kdo zna, noč temno razjasnit, ki tare duha . Detalj hodnikov po obnovi 



Čaka nas veliko dela 
K o sc danes oziramo na zadnje 
mesece minulega leta se zdi , kot 
da je vse že zelo daleč . Minule 
dogodke so zasenčil i novi, vsak
do opravlja svoje dolžnost i . N a 
Občini Grosuplje ni opaziti, da bi 
se kaj bistveno spremenilo; delo 
teče dalje, saj je Obč ina namen
jena občanom. 
K a k š n e pa so ugotovitve žu
pana g. J A N E Z A L E S J A K A po 
dobrem mesecu, kolikor inten
zivno spremlja delo občine kot 
tudi občinske uprave? 
"Takoj po potrditvi za župana na 
o b č i n s k e m svetu sem se pričel 
seznanjati z obveznostmi in nalo
gami na Občini . Želel sem sicer, 
da bi zadeve počasi in pogloblje
no proučeval , vendar so me do
g o d k i in interesi o b č a n o v i n 
gospodarstvenikov prisilili v mak
simalno angažiranje takoj potem, 
ko sem se natančneje seznanil z 
vlogo in nalogami posameznih 
služb in oddelkov v občinski upra
v i . Z dosedanjim županom g. Ru
dolfom Rometom sva primopre
dajo naredila korektno, pri čemer 
so bi l i dobrodošl i tudi njegovi 
predlogi , saj so plod njegovih 
dolgoletnih izkušenj . Presenetil 
meje odziv občanov, podjetnikov 
in predstavnikov gospodarstva. 
Kar tri do štiri ure na dan je še 
treba nameniti tem pogovorom, 
saj poveč in i prihajajo na dan s 
problemi in željami, veliko pa tudi 
zato, da se spoznamo," pove in ne 
pozabi dodat i , da je to dober 
občutek na začeti poti. 
Kaj bi označil i kot "rak-rano" 
oziroma kaj terja p o s p e š e n i h 
aktivnosti? 
"Nič novega ne bom povedal, če 
izpostavim problematiko zeml
j i š č , k i bi j i h že l e l i nameni t i 
gospodarsko - investicijski dejav
nosti. Zemlj išča, kjer so načr to
vane industrijske cone, so še ved
no v privatni lasti, zato je prido
bivanje le teh problemat ično in 
dolgotrajno. To m o č n o ovira vo
denje načr tne polit ike zazidave 
gospodarskih con. 
Zaradi rušenja objekta Taborska 
2 (stara obč ina) je sedaj vel iko 
pomanjkanje poslovnih prosto
rov. Poseben problem predstavl
jajo športni objekti. Nogometno 
igrišče je bilo lani nekoliko ure
jeno tudi s sofinanciranjem Obči
ne, potem je bilo zemljišče last
nikom po denacionalizacijskem 
postopku vrnjeno in sedaj zanj 
p l a č u j e m o v i s o k o najemnino. 

Brez pravih prostorov ostajajo 
taborniki, čeprav vsi vemo, kako 
pomembno je , da o m o g o č i m o 
pogoje za dejavnost in aktivnosti 
mladim. Naši rokometaši "gostu
jejo" v Ivančni G o r i c i . . . 
Skratka, cela vrsta problemov, ki 
j i h na hitro ni mogoče rešiti, saj 
so potrebna dogovarjanja. Sicer 
pa tudi te rešitve zavisijo od fi
nančnih zmožnost i proračuna, ki 
bo letos zaradi sprememb o novi 
loka ln i samoupravi precej "o-
kleščen". Žal Obč ina Grosuplje 
po določil ih zakonodaje spada v 
skupino tistih občin , ki j i m bo 
država namenila manj sredstev v 
proračun. M i pa vemo, da imamo 
še vedno dve vel ik i investiciji: 
šolo in komunalno deponijo. Zato 
bomo p a č mora l i v e č i n o pro
računskih sredstev nameniti tema 
investici jama, če h o č e m o res 
začeti pouk v novi šoli po pro
gramu," predoči celo vrsto pro
blemov, ki jih občani najbrž ko
majda vidimo, potem pa še doda: 
" V prioriteto pa moramo vključi
ti tudi sanacijo romskega nasel
ja za železniško postajo." M i m o i -
dočemu ne ostane skrito, da tu ne 
gre zgolj za skrajni neugled ob 
grosupeljski vpadnici ampak tudi 
za nehigienske razmere in člove
ka nevredno bivanje. 
Poleg novega mandatnega ob
dobja začenjamo tudi novo po
slovno leto. Kakšni so Vaši nač
rti - n a č r t i grosupeljskega 
župana? 

"Žal bodo načrti omejeni v okvi 
ru proračunskih sredstev, ki nam 
bodo na voljo potem, ko bomo 
potrebna sredstva razporedili za 
šolo in komunalno deponijo. Naše 
aktivnosti so sedaj usmerjene v 
prepoznavanje želja in potreb v 
obč in i . Seveda bo potrebno fi
nančno prisluhniti tistim K S , ki 
bodo za svoje programe zbrale 
tudi same finančna sredstva. K o 
l ikor bodo sredstva dopušča la , 
bomo realizirali najnujnejše pro
jekte, dejstvo pa je, da bomo ve
liko nalog preložili na prihodnja 
leta, ko naš proračun ne bo tako 
obremenjen s šolskim in komu
nalnim programom." 
Se nam kljub navedenim obre
menitvam obeta še kakšna nova 
investicija? 
"Prva nova investicija je novi 
poslovno stanovanjski objekt To
varniška 2, projekt se pričenja že 
v marcu," pove župan g. J. Les-
jak s poudarkom, daje ob vsem 

le treba poskrbeli za izgled in po
slovni utrip kraja. 
Kako d a l e č pa je pr iprava 
osnovnega dokumenta - pro
računa? 
"Po mnogih usklajevanjih računa
mo, da bi dokument obravnaval 
občinski svet v mesecu marcu. 
Med aktivnosti priprave proraču
na sodijo tudi naši dogovori na 
Ministrstvu za šolstvo in Min i s 
trstvu za okolje in prostor. Oba 
z a d r ž e v a l n i k a : Bič je in V e l i k i 
potok moramo premakniti hitreje 

naprej. Projekt Vel ik i potok je že 
vključen v program države, ki naj 
bi zato sofinancirala izgradnjo, za 
Bičje pa se šc dogovarjamo. Če 
ne bomo uspeli na ministrstvu, 
bomo morali sami "zagrist i" v to 
kislo jabolko," je nekoliko opti
mis t ično zaključil g. Janez Les-
jak. 
O p t i m i s t i č n o in realno hkrat i . 
Brez enega in drugega ne bi zmo
gel. Ne on in ne - Občina Grosup-
Ijc 

Alenka Adamič 

V R T N A R S T V O F R I I E Z A R 
Mali vrh 19 
Šmarje -Sap 
Tel: 061 775-562 
041 705-856 

P r i n a s j e ž e p o m l a 

Da bi tudi pri vas zadišalo po nj^TVa 
vabimo k nakupu: 

• trobentic 

• kalanhoi (od 100 sit dalje) 
in drugih sobnih rastlin 

• mačeh 

• okrasnega grmičevja po ugodnih cenah. 

Pridite, stopite v naše rastlinjake in 
pomagali vam bomo pri izbiri. 

Svetovali pa vam bomo tudi, 
kako ohranjati rastline, da Vam 

bodo v veselje! 

Delovni čas v februarju 
od ponedeljka do petka 

od 8. do 17. ure 
v soboto od 8. do 14. ure 

izjema je 13. februar - od 8. do 17. ure 
N E D E L J A Z A P R T O , razen 14. februarja od 8. do 12. ure. 



Dr. V lad imi r Brc /ar in G R O U P 4 

Nove ideje pozidave v Grosupl jem 
Ponedeljek, 11. januar. 
V drugem nadstropju obč inske 
stavbe v Grosupljem je bila v poz
nih popoldanskih urah otvoritev 
razstave, ki sojo avtorji naslovili 
Preizkus pozidave o b m o č j a 
Mrzle njive kot dopolnitev blo
kovne - stanovanjske gradnje. 
Prof. dr. Vlad imi r B R E Z A R je v 
1. 1998 na prošnjo Občine Gro
suplje pripravil zazidalni preizkus 
za območje M R Z L I H NJIV. Po 
oddaji navedenega elaborata je 
prof. ocenil , da gre za zelo zani
mivo problematiko, zato jo je sku
pina š tudentov 4. letnika Fakul
tete za arhitekturo obdelala kot 
del obveznega učnega procesa -
seminarja. Izdelane rešitve preds
tavljajo za o b č i n o G r o s u p l j e 
dragoceno študijsko gradivo pred 
odločitvijo o gradnji stanovanj na 
našem območju . Tako so stene v 

drugem nadstropju o b č i n s k e 
zgradbe napolnile ideje mladih 
ustvarjalcev. "To je vpogled v 
neko delavnico, odgovor na vpra
šanje, kaj se da na tem prostoru 
naredili. Stroki pa je prepuščeno, 
kako to realizirati," je ob otvorit
vi povedal g. dr. Vladimir Brezar. 
Ponujenih je devet odgovorov na 
vprašanje: kaj in kako, kakšne so 
lahko grosupeljske Mrz le njive v 
predelu, kjer je dragoceni prostor 
neizkoriščen in ob dejstvu, daje 
v Grosupljem nekako zamrla stan
ovanjska gradnja. Gre za svežo 
transfuzijo mis l i in idej občini 
Grosuplje, kot je dejal dr. Brezar. 
Župan Janez Les jak pa je pouda
r i l , da je prav Grosuplje kraj, kjer 
se mladi ustvarjalci - študentje 
lahko veliko naučijo. Budnemu 
očesu stroke ne morejo ostati skri- • 
ti paradoksi med izredno slabimi 

in izredno dobrimi rešitvami. "Ve
sel in hvaležen sem, da ste se na 
ta način vklopi l i v našo zamisel, 
kako začeti Grosuplje graditi kot 
mestno naselje občine, ki naj bi 
imelo nek svoj i z g l e d , " se je 
zahvalil župan Janez Lesjak in 
dodal, da časi niso rožnati , ven
dar tisto, kar bomo gradi l i , bo 
moralo biti bolj estetsko in upo

rabno. Napak za nazaj (vzemimo 
samo bloke na M r z l i h njivah, ki 
izpadejo kot štrleče škrbine sredi 
individualne pozidave) ne more
mo popraviti, zato pa j ih v bodoče 
ne smemo več dopustiti. Morda 
bi se prav učne delavnice bodočih 
strokovnjakov lahko posvetile 
tudi tem problemom. 

A.Adamič 

Odprl i smo vrata novemu vrtcu 
('c boš v življenju sledil 
kakšni zvezdi, 
ti noč ne ho mogla do živega. 

(1'hil Bosmans) 
Tudi v V V Z Kekec sledimo de
janskim potrebam staršev po vz
goji in varstvu njihovih otrok. S 
4. januarjem letos smo odprli 
novo enoto Mojca. V novi vrtec 
je bilo sprejetih 24 od 1-4-lelnih 
otrok staršev, ki so vložil i pr i
tožbo na odloči tev Komisi je za 
sprejem otrok v vrtec v mesecu 
juniju lani. 
Pri pripravah in organizaciji spre
jema otrok v novi vrtec so prak
t i čno sodelovale vse strukture 
delavcev v V V Z Kekec (vodstve
ni , pedagošk i , tehnični delavci, 
kuharice, od teh jih je v vrtcu 
M o j c a zaposlenih na novo 6). 
Vsak od teh je prispeval in pris
peva svoj kamenček v mozaik, ki 

se imenuje kvaliteta dela v vrtcu k u š n j a , da se s t a r š i v r a č a j o , tudi v a š o vzgojno v logo , vaša 
na vseh področjih. 
S pripravami na sprejem otrok v 
vrtec smo s ta r še s publ ikaci jo 
V V Z Kekec informirali, jim pos
kušali približati vrtec, s tem pa 
zmanjšali bojazen ob ločitvi od 
otroka. 
Z a vključi tev otroka v vrtec je 
pomembno tudi, kako se pripra
vimo na prve stike z otrokom. Že 
pred prihodom v vrtec smo se s 
starši dogovorili, da so si vzeli čas 
za postopno privajanje otroka na 
novo okolje. Nekaj časa so pre
živeli z njimi v skupini, hkrati pa 
so podaljševali bivanje otroka v 
vrtcu. Vzgojiteljice in pomočni 
ce vzgojiteljic imajo vsakodnev
ne stike s starši, kar prispeva k 
sprotni izmenjavi informacij o 
počutju in vedenju otroka. Kraj
še bivanje v vrtcu in stalna iz-

zmanjšuje težave s prilagajanjem 
na vrtec. Kvaliteto našega dela 
si prizadevamo izboljševati s st
rokovnim pristopom in tako omi
liti stiske otrok in staršev. 
Uvajalno obdobje je potekalo ves 
januar. K ugodni k l imi v vrtcu pa 
prav gotovo prispeva primerno 
šlevilo otrok v oddelku, ki se gib
lje v skladu z Odredbo o norma
tivih in kadrovskih pogojih za 
opravljaje predšolske vzgoje. Pri 
oblikovanju sprejema novincev 
skušamo upoštevati njihove raz
vojne zna-čilnosti in potrebe. 
Dragi s tarši! Trudi l i se bomo, da 
boste lahko aktivno sodelovali s 
svojimi izkušnjami v razgovorih, 
kar pomeni, da bomo upošteval i 

s ta l i šča , vaše vzgojne metode, 
skratka, z vami že l imo deliti od
govornos t za v z g o j o o t roka . 
Tako bomo lahko rekl i , da sto
pamo na pot sinhrone celostne 
vzgoje otroka. 
Ob koncu pa bi želela izrazit i še 
pohvalo O b č i n i Grosupl je kot 
ustanovitel ju V V Z K e k e c , za 
njen večinski prispevek in nav
sezadnje potrditev naših prizade
vanj za razšir i tev našega vrtca z 
dodatnima dvema oddelkoma. 
Pr idružujem se mis l im ob novo
letnem vošči lu: sodelovanje je 
bilo zares vzorno - upam, da 
bo tako tudi v prihodnje. 

Ravnateljica 
Cvetka KO&1R, prof. 

Občina Grosuplje 
Grosuplje 
Kolodvorska 2 

JAVNI POZIV 

Vsej zainteresirani javnosti sporočamo, da bo Občina 

Grosuplje izbirala odgovorneg urednika časop i sa 

Grosupeljski odmevi - s 4-lenim mandatom. 

Vs i občani občine Grosuplje, ki ste vešči pisane besede 

in vam je poznano delo urednika, ter izpolnjujete pogoje 

v skladu s predpisi, lahko pošljete vloge s programom 

dela in konceptom časopisa do konca meseca februarja 

1999 na Komisijo za mandatna vprašanja, volitve in 

imenovanja - Občina Grosuplje, Kolodvorska 2. 

" C A GROSUPLJE 

imičeva 15 



Grosuplje bo dobilo ADAMIČEV CENTER 
Le korak do zače tka del 
Ž e kar nekaj č a s a govor imo o 
G r o s u p l j e m , kot mestu. Zato 
naj bi G r o s u p l j e tudi d o b i l o 
mestni center. Eden prvih ob
jektov, k i bo ime l mestni i z g 
led, bo A D A M I Č E V C E N T E R , 
k i bo zamenjal o b s t o j e č i stari 
ob jek t na T a b o r s k i c. 2. Ž e 
idejni projekt za ureditev na

vedenega o b m o č j a je p r ip rav i l 
prof. Janez K o ž e l j , d ia in po
tem tudi vso nadaljnjo potreb
no projektno dokumentaci jo . 
Objekt p r ib l i žno 4000 m 2 upo
rabnih p o v r š i n bodo sestavlja
le 3 med seboj povezane la
mele - 2 stanovanjski in 1 po
s lovna. 
Stanovanjske lamele, v katerih 

Staro se umika.. 

Novemu... 

bo 35 stanovanj v iš je kvalitete 
- od garsonjer do t r i s o b n i h , 
bodo pr i t l ič je +3 in pr i t l ič je t 4 
e t a ž e , medtem ko bo pos lovna 
lamela P + 5 e t a ž n a . V prit
ličju so predvideni l oka l i , v ka
terih se bo lahko odvi ja la raz
l ična okol ju ustrezna dejavn
ost. Pro jek t p r e d v i d e v a tudi 
parkirna mesta, ki bodo pripa
dala stanovanjem in pos lovnim 
prostorom. 

Odmera davka od premoženja 
N a pod lag i Z a k o n a o d a v k i h 
občanov (Uradni list S R S , št. 36/ 
88, 8/89,48/90 in Uradni list R S , 
št. 8/91 in 7/93), so zavezanci za 
plači lo davka od p r e m o ž e n j a 
fizične osebe, ki posedujejo: 
- stavbe, dele stavb, stanovanja 

in garaže 
- prostore za počitek in rekrea

cijo 
- plovne objekte do lž ine naj

manj 8 metrov 
Zavezanec za davek od pre
moženja po 1. in 2. točki je last
nik oziroma uživalec. Davek se 
plačuje ne glede na to ali lastnik 
o z i r o m a u ž i v a l e c uporab l ja 
premoženje sam ali ga daje v na
jem. 
Osnova za davek od premo
ženja po 1. in 2. točki je vred
nost stavbe oziroma prostora za 
poči tek oziroma rekreacijo. 
Osnova za davek od premožen ja 
iz 1. točke se zniža za znesek, ki 
ustreza vrednosti stavbe oziroma 
prostora za poči tek oziroma re
kreacijo. 
Osnova za davek od p remožen ja 
iz 1. točke se zniža za znesek, ki 
ustreza vrednosti 160 m 2 stan
ovanjske površ ine . Davčna ob
veznost se zniža pod pogojem, da 
je lastnik ali njegovi ožji dru
žinski č lani , ozi roma už iva lec v 
letu pred letom, za katero se da
vek odmerja, stalno bival v sta

novanjskih prostorih. 
V primeru solas tniš tva stavbe se 
vrednost stanovanjske površ ine 
deli v sorazmerju s so las tn iški 
mi deleži . 
Z a poslovne prostore, k i j i h last
nik oziroma uživalec ne upora
blja za opravljanje dejavnosti in 
j i h tudi ne daje v najem za nave
deni namen, se stopnje davka po
večajo za 50 %. 
Z a č a s n a oprosti tev d a v k a 
D a v k a od p r e m o ž e n j a , k i se 
plačuje na posest stavb, so za
časno oproščeni prvi lastniki no
v i h stanovanjskih hiš oz i roma 
stanovanj in garaž , in sicer za 10 
let. Oprostitev se prizna tudi za 
popravljene in obnovljene stan
ovanjske hiše oziroma stanova
nja in garaže , če seje zaradi tega 
objektu vrednost povečala za več 
kot 50 %. 
Doba se računa od prvega dne 
naslednjega meseca po izdaji 
dovoljenja za uporabo stavbe 
oziroma pr ičetka uporabe stav
be, če se stavba začne uporabljati 
pred izdajo dovoljenja. Začasno 
oprostitev zavezanec uveljavlja 
z vlogo, s katero dokaže datum 
p r i č e t k a uporabe stavbe in j o 
vloži pri d a v č n e m organu. 
Z n i ž a n j e d a v č n e osnove 
Prav tako se odmerjeni davek 
zniža zavezancu z več kot tremi 
druž insk imi člani , s katerimi je 

v letu pred letom za katero se od
merja davek, stalno prebival v 
lastni stanovanjski hiši ali sta
novanju, za 10 % za če t r tega in 
vsakega nadaljnjega družinskega 
člana. 
Z a d ruž inske č lane se štejejo za
konec, otroci, posvojenci, starši 
lastnika in njegovega zakonca in 
t i s t i , k i j i h je lastnik d o l ž a n 
vzdrževat i po zakonu. Zaveza
nec uveljavlja o l a j šavo s poseb
no vlogo, h kateri priloži potrdi
lo o družinski skupnosti, ki ga 
pridobi na ma t i čnem uradu, na 
območju katerega ima prijavlje
no stalno prebival i šče . V logo je 

Projekt vodi Imos I n ž e n i r i n g , 
ki bo stanovanja gradi l za trg, 
prav tako pa si bodo prizade
va l i za pos lovno lamelo v na
prej poiskat i kupce. 
V z a k l j u č n i fazi je p r i p r ava 
t e h n i č n e dokumentaci je , zato 
bodo, če bo š lo vse po p lanih , 
s p r ip rav l j a ln imi del i zače l i v 
mesecu marcu, objekte pa do
konča l i sredi leta 2000. 

A.A. 

potrebno pred lož i t i d a v č n e m u 
organu do 31. januarja. 
O b v e š č a m o vas, da bo davek 
od premoženja na o b m o č j u ob 
čine Grosuplje odmerjen naj
kasneje do 31. marca 1999, za 
leto 1999, zato vas pozivamo, 
da vsi zavezanci , ki ž e l i t e 
uveljavljati zgoraj navedeno 
oprostitev davka in z n i ž a n j e 
d a v č n e osnove, to storite v 
predpisanem roku z ustrezni
mi dokazili, ker vam v nasprot
nem primeru olajšave ne bomo 
mogli priznati! 

D.U. Ljubljana 
Izpostava Grosuplje 

S E Z N A M 
S P L O Š N I H A K T O V O B Č I N S K E G A 

S V E T A O B Č I N E G R O S U P L J E , 
objavljenih v U R A D N E M LISTU RS 

v mesecu decembru 1998 in januarju 1999 

Odlok o turistični taksi v Občini Grosuplje 

(Uradni list RS , št. 89, z dne 23.12.1998) 

Odlok o začasnem financiranju javne porabe Občine Grosuplje za 

leto 1999 

(Uradni list R S , št. 90, z dne 28.12.1998) 

Sklep o vrednosti točke za izračun nadomestila za uporabo stavbne

ga zemljišča na območju Občine Grosuplje 

(Uradni list RS , št. 90, z dne 28.12.1998) 

- Sklep o delni povrnitvi s troškov volilne kampanje za lokalne volitve 

v Občini Grosuplje 

(Uradni list RS, št. 3, z dne 21.1.1999). 



Javna dela - pot do zaposlitve 
Novela zakona o zaposlovanju in 
zavarovanju za primer brezposel
nosti /. dne 24.10.1998 v svojem 
členu opredeljuje J A V N A D E L A , 
kot so lokalni ali državni zaposlit
veni programi, k i j i h ustrezni de
lodajalci organizirajo zaradi izva
janja socialno-varstvenih, izo
b raževa ln ih , kulturnih, naravo
varstvenih, komunalnih in drugih 
programov, v katere se vključu
jejo brezposelne osebe, ki so kot 
takšne prijavljene na zavodu za 
zaposlovanje. Organizirajo j i h 
lahko podjetja z dejavnostjo, ka
terih cilj ni pridobivanje dobička 
in s kater imi na trgu ne bodo 
povzroči l i nelojalne konkurence. 
Pomembno je, da programi jav
nih del o m o g o č a j o opravljanje 
neprofitnih del in storitev v lokal
ni skupnosti ali regiji, ki jih ni 
mogoče izvajati kot redno dejavn
ost, so pa pomembni za razvoj 
lokalne skupnosti. In če j ih po
vežemo še z drugim smotrom -
zaposlovanjem brezposelnih, je 
uvedba javnih del še toliko smot
rnejša in vzpodbudna. 

Od 1. januarja 1999 dalje so J A V 
N A D E L A posebna oblika delov
nega razmerja, izvajalec javnega 
dela pa sklene z udeležencem po
sebno pogodbo o zaposlitvi. Brez
poselna oseba, vključena v javna 
dela, ima pravico do plače v viš
ini i z h o d i š č n e p lače tarifnega 
razreda ustrezne kolektivne po
godbe za delo, ki ga opravlja v 
programu javnih del, poleg tega 
pa ima povrnjene stroške prevo
za na delo z javnim prevoznim 
sredstvom in stroške prehrane. 
Ostale pravice se izvajajo v skla
du s predpisi o delovnih razmer-
jih. 
Programi javnih del so eden iz
med najučinkovi te jš ih ukrepov 
aktivne pol i t ike zaposlovanja. 
Glavni namen javnih del je ohran
janje in razvijanje delovnih navad, 
znanj in veščin, spodbujanje sam,-
ozaposlovanja, odkrivanje novih 
tržnih priložnosti in spodbujanje 
razvoja lokalnih skupnosti. 
Zaposleni na javnih delih so izva
jali evidentiranje in meritve objek
tov na lokalnih cestah in javnih 

poteh, urejali in sanirali črna od
lagališča in nudili pomoč ostare
lim in bolnim na domu, izvajali 
popis o b č i n s k i h cest in vzdr 
ževanje javnih površin, pomoč pri 
hišniških delih in dela varnostni-
ka-informatorja. 
Tudi v občini Grosuplje že pote
ka projekt javnih del, katerih na
ročnik je bila v največ primerih 
Občina Grosuplje. Izvajalci (pod
jetja, kjer so javna dela organizira
na) pa so Upravna enota Grosup
lje (tudi za področje Dobrepolja), 

O Š St ična, Srednja šola Josipa 
Jurčiča Ivančna Gorica, Javno ko
munalno podjetje Grosuplje in 
Center za socialno delo Grosup-
Ijc 
Začetki so vzpodbudni, vendar pa 
"voza ne gre premakniti čez noč" . 
In ker je gotovo tudi to, daje veli
ko mladih ljudi, k i se nočejo kar 
tako sprijazniti z brezposelnostjo, 
bo za javna dala več interesov, 
posebno po spremembi zakonoda
je-

A. Adamič 

Z a r a d i š i r i t v e dejavnosti 
smo odprli nova delovna 
mesta za dva trgovca. il d.o.o. 

Delovno mesto: trgovina z gradbenim materialom in keramiko, vele
prodaja in malo prodaja Grosuplje. 
Pogoj: Ustrezna izobrazba trgovske smeri z najmanj dveletno prakso 
ali izobrazba IV. ali V. stopnje. 
K sodelovanju vabimo ljudi, ki obvladajo samostojnost, samoinici
ativnost. 
Osebni dohodki dobri in stimulirani z ustvarjenim prometom. 
Pisne vloge pošljite na naslov: G R A M A T G R I L , d.o.o., Rožna do
lina 9, 1290 Grosuplje. 

Će/tata, 

Prešernova 82 
1290 Grosuplje 

R A D I Ž 

IMega obraza in te/esa 
Ročna masaža 

Depiiaci/a 
Aroma terapija 

Preso terapija 
Pedikura 

Lipoiiza: odprava maščobnih blazinic na 
določenih delih telesa 

Savna 
Šolanj - Erg o line 

I Ce bi radi v ogledalu spet srečali nasmejan obraz 
—I in vitko telo, 



S L A V K O F R B E Z A R , s . p . : 

" Z V R T N A R S T V O M MORAŠ BITI ZASVOJEN AL I PA NISI V R T N A R " 
Slovenci imamo radi cvetje. Še 
nedolgo tega smo Slovenci lah
ko le v tujini opazovali čudovi te 
vrtove in cvetoče balkone stanov
anjskih h iš , cve t l i čne nasade v 
mestih in parkih. Danes nam za 
to, da bi lahko uživali v ž iv-opi-
sanem cvetju, ni več potrebno 
odhajati k sosedom. S l o v e n c i 
smo bistveno spremenili miseln
ost in veliko več damo na urejen
ost vrtov in izgled hiš. Marsikje 
sovaščani že dobesedno tekmu
jejo med seboj, kdo bo imel do-
miselneje urejene nasade ali kdo 
bo imel bolj bujne in lepše barv
no usklajene balkonske rože . 
Vse to je spodbudilo veliko lju
biteljev cvetja, da so združili svo
je strokovno znanje in ljubezen 
in se začeli z vrtnarstvom ukvar
jati samostojno. M e d njimi so bi l i 
tudi Frbežarjevi iz Vrha pri Šmar
j u Sap. Pokl icna pot Slavkota je 
sicer že skozi zapisana vrtnarjen
ju . Po končani vrtnarski šoli je iz
kušnje pridobival v večih podje
tjih iz te stroke (Gardenia, Seme
narna Ljubljana), vrtnarstvo paje 
b i lo tudi njegov hobi . Č e p r a v 
doma na Slavkov izbrani poklic 
vsi niso gledali s prevel ikim ve
seljem, imeli so namreč živino in 
kmetijo, je vendarle zmagala lju
bezen do vrtnarjenja. Tako so 
postopoma gradili rastlinjake in 
se pred tremi leti v celoti posve
ti l i tej dejavnosti. V lanskem letu 
so obseg rastlinjakov poveča l i 
kar za 1000 m 2 , tako da imajo 
danes 2400 m 2 pokrite površ ine . 
Frbežarjevi ugotavljajo, da se je 
v zadnjih letih povpraševanje po 
cvetju in okrasnem g r m i č e v j u 
precej poveča lo . Najprej zaradi 
spremenjene miselnosti in večje
ga posluha za urejenost okolice 
hiš, kar ima za posledico veliko 
več sajenja in s tem vel iko več 
nakupov rož. Poleg tega so da
nes tako rekoč vse hiše opreml
jene s centralno kurjavo. To pa 
niso ustrezni pogoji za vzgojo do
m a č i h rož . N a trg prihaja tudi 
vedno več novih sort, pri lago
jen ih za na j r az l i čne j š e pogoje 
rasti, kar dodatno povečuje pro
dajo. Frbežarjevi trenutno svojim 
strankam nudijo 26 sort pokonč 
nih pelargonij in bršl jank, okol i 
20 drugih vrst balkonskih rastlin, 
veliko sort enoletnic in trajnic ter 
okrasno grmičevje . Kl jub temu 
ugotavljajo, da se še vedno naj
bolje prodajajo k las ične sorte, s 

katerimi imajo ljudje že izkušn

je. 
Da bi rože uspevale... Eden od 
na jpomembnejš ih dejavnikov, ki 
vpl iva na to, ali bodo skozi sezo
no rože dobro uspevale, so do
bre sadike oziroma potaknjenci. 
Frbežarjevi zato posvečajo ve l i 
ko pozornost prav nabavi ka
kovostnih in zdravih sadik. Le-te 
dobivajo celo iz daljnega otoka 
Tenerifi, ker so tam izredno ugod
ni pogoji za vzgojo bršljank in 
pelargonij. Kakovostne sadike 
surfinij pa dobijo v Semenarni. 
Lubitelj i cvetja se verjetno vsa
ko sezono znova sprašujemo, pri 
katerem vrtnarju bi si letos priskr
beli č im boljše sadike, ki bi sko
z i sezono dobro uspeva l i . F-
rbežarjevi pravijo, da se da ka
kovost sadik do določene mere 
oceni t i po v idezu . Vendar so 
najbrž tega vešči le boljši pozna
valci cvetja. Zato na izbiro naj
bolj vplivajo izkušnje, ki so j i h z 
izbranimi sadikami kupci imeli v 
preteklih sezonah. In Frbežarjevi 
pravijo, da so njihovi kupci v pre
teklosti b i l i več inoma zadovolj
ni in zato pričakujejo, da se bodo 
še vračal i . 
Na kaj je treba paziti pri go
jenju cvetja. Zaveda t i se je 
potrebno, daje eno sadika in nje
na kakovost, drugo pa je njena 
nadaljnja vzgoja. Zato si na Vrhu 
ne prizadevajo le za kakovostne 
sadike t emveč tudi za ustrezno 
prodajo in svetovanje pri tem. 
Dobra sadika je sicer pomemben, 
vendar le prvi v celi vrsti pogo
jev, k i naj bi b i l i izpolnjeni za 
u spešno in bujno rast cvetja v 
sezoni. Ze lo pomembno je, da 
vsako sadiko posadimo v primer
no zemljo. O tem, kakšna zemlja 
je primerna za različne vrste rož, 
vam ob prodaji Frbežarjevi tudi 
svetujejo. Pri tem opozarjajo, da 
največ vzrokov za neuspešno rast 
rož tiči prav v doma pridelanih 
zemljah, ki zaradi najrazličnejših 
vzrokov (škodlj ivci , neustrezna 
sestava in kakovost zemlje,...) ne 
ugajajo r o ž a m . To, v k a k š n e 
posode se sadijo rože, ne vpl iva 
bistveno na njihovo rast. Dobro 
paje, če se med dvema sezona
ma posode pomije jo z v r o č o 
vodo. Vel iko napak je pri vzgoji 
rož storjenih tudi pri gnojenju. 
Sveže posajenih rož se 3 tedne po 
sajenju ne sme dognojevati, del
no zato, ker sveža zemlja ta čas 

nudi rožam dovolj hrane, delno 
pa lahko gnojilo slabo vpl iva na 
ranjene in potrgane koreninice. 
Poleg tega je rože najbolje za l i 
vati z mehko in postano vodo, pa 
naj bo to zjutraj ali zvečer. 
S icer pa S l avko F r b e ž a r t rdi : 
"Dnevnega recepta za vzgojo 
rastlin ni , tako kot na primer ob
stajajo recepti pri kuhanju, k i j i h , 
take kot so napisani enkrat, ved
no uporabljamo. Rože je treba 
opazovati, videti, kaj je narobe in 
ustrezno ukrepati pri zalivanju 
ali pri gnojenju ali pa kako dru
gače . " 
Vrtnarstvo, lep a naporen po
klic. Frbežar jevim stranke ve l i 
kokrat pravijo, da je s lužba , v 
kateri si lahko stalno med ro
ž i c a m i , res zavidanja vredna. 
Vsak, k i se z gojenjem rož tudi 
poklicno ukvarja, pa ve, daje to 
fizično zelo zahteven poklic, k i 
zahteva stalno prisotnost in skrb 
in je povezan s številnimi nego
tovostmi. Rastline ne moremo 
enačiti z izdelkom, ki ni pokvar
ljiv in ga lahko spravimo v zalo
go. Ena sama napaka pozimi pri 
ogrevanju lahko povzroči , da vse 
sadike pozebejo, kar seveda po
meni uničeno celotno sezono. 
Sodobne naprave, ki j i h je vedno 
več na razpolago, o m o g o č a j o 
precej zmanjšati obseg potrebne
ga dela v rastlinjakih, vendar je 
njihov nakup povezan z dokaj ve
l ik imi stroški. Frbežarjevi imajo 
velik del rastlinjakov opremljen 
s posebnimi mizami za namakan
je. To pomeni, da na tako mizo, 
na kateri so postavljeni lončki s 
s a d i k a m i , s k o z i cev n a 1 i j e j o 
vodo. Čez kratek čas vsa odveč
na voda, ki se ni vsrkala v lončke, 
po cevki tudi odteče. Namesto, da 
b i za zalivanje 300 do 400 m 2 

površ ine potrebovali 2 uri časa 
(za današnjih 2400 m 2 bi to na
neslo celih 12 ur) kot na začetku, 

danes Frbežarjevi prav zaradi na
makalnih miz zalijejo 1000 m 2 v 
pol ure. Rastlinjake imajo opre-
meljene z vodovodom, s poseb
nimi lučmi, s pomoč jo katerih v 
t e m a č n i h in meglenih z imsk ih 
dneh umetno podaljšujejo asimi
lacijo, s talnim in z račn im ogre
vanjem ter s senči ln imi zavesa
mi , ki varujejo rastline pred pre
hudimi sončnimi žarki . 
Kl jub temu, da prodajna sezona 
traja le kratek čas leta, je to po
vezano s pripravami skozi vse 
leto. V bistvu se prodaja v letu 
začne z Valentinovim, ko gredo 
najbolj v promet primule, kalan-
hoje, c ik l ame in druge sobne 
rože, spomladi (marec, april, maj) 
je sezona za prodajo balkonskih 
rož in enoletnic, oktobra nastopi 
čas za m a č e h e , marjetice in k r i -
zanteme, v decembru pa za b-
ožične zvezde. Sezona za saditev 
okrasnega grmičevja traja takore-
koč vse leto. Tu Frbežarjevi po
sebej opozar ja jo na n a p a č n o 
mnenje strank, da je dobro grmi
čevje saditi le v do ločenem let
nem času. "Vse vrste sadik okras
nega grmičevja , ki so vzgojene v 
posodah, se lahko na vrt sadijo 
skozi vse leto. Rastline bodo go
tovo uspevale, če j i h bomo le 
ustrezno letnemu času za l iva l i " , 
poudarjajo. K o z delom v svojih 
rastlinjakih niso stoodstotno za
posleni, Frbežarjevi svojim stran
kam zasajajo tudi vrtove, ki j i h 
potem lahko tudi vzdržujejo. 
Z a d o m a č e vrtnarje dovolj 
dela. Z a konkurenco v bl ižnjem 
okolišu pravijo, da seje ne boji
jo , ker to lahko le pripomore k 
izbol jšanju kakovost i ponudbe 
vseh. Poleg tega so do sedaj vsi 
okoliški vrtnarji dokaj dobro pro
dali v e č i n o ponujenega. Frbe-
žarjeve predvsem moti tuja kon
kurenca. Tuja trgovska podjetja 
po domovih pošiljajo prospekte 



Gospodarstvo in podjetništvo 

O najrazličnejših akcijah (vključ
no s prodajo rož) in želijo prido
biti slovenske kupce z znižanimi 
cenami (za katerimi na jvečkra t 
stoji izredno slaba kakovost). Ne 
s amo , da so v e l i k o k r a t tudi 
zn i žane cene tujih trgovcev še 
vedno višje od cen v domačih vrt
narijah, ampak se lahko tudi zgo
di, da so rastline iz uvoza okužene 
(v letošnj ih uvožen ih bož ičn ih 
zvezdah so tako našli škodlj ivca, 
ki gre tudi na kulturne rastline, 
kar lahko povzroči vel iko gospo
darsko škodo posameznikom in 

državi) . 
Drugače imajo vrtnarji takorekoč 
po vsej Sloveniji zelo podobne 
cene, saj se glede tega med seboj 
tudi dogovorijo. V povprečju so 
cene za 1 0 - 2 0 odstotkov nižje 
od cen na ljubljanski tržnici . K 
temu dodajajo še kol ič inske po
puste. Tako so lani Frbežarjevi 
vsakemu kupcu za nakup nad 
10.000 SIT podarili obešanko v. 
vrednosti 1.300 SIT. Letošnja na
grada bo vredna 1.500 SIT. Kaj 
bo to, pa naj za zdaj ostane še 
skrivnost. 

Pri balkonskih rožah bodo letos 
še bolj kot lani poskušali kupcem 
p o n u d i t i ž e zasajena k o r i t a . 
Frbežarjevi pravijo, da ima to več 
prednost i . K e r so rast l ine že 
vraščene , nevarnosti, da bi odm
rle, takorekoč ni. Če bi kljub temu 
skozi sezono prišlo do kakšnih 
problemov, bi Frbežar jevi vel ik 
del odgovornosti prevzeli nase in 
rastline na lastne stroške tudi za
menja l i . P r i zasadi tvah bodo 
upošteval i na jnovejše trende, k i 
j i h spremljajo na raz l ičnih sej
mih . Trenutno so to m e š a n e za

saditve z ve l ik im š tev i lom struk
turnih, to je n e e v e t o č i h zelenih 
rastl in. Tako kot lani se bodo 
tudi letos predstavili na pomla
danski razstavi cvetja v Arbore-
tumu Volčji potok. 
F rbeža r j ev im že l imo vel iko us
peha pri i zb i r i asortimana, s reč
no roko p r i sajenju in dobro 
žetev tudi v le tošn jem letu. S lo 
venke - ljubiteljice rož zelo h i 
tro začut i jo , kaj izmed ponuje
nega kupit i , da bodo hiše in oko
l ica i z leta v leto lepši . 

Tatjana Skubic 

Mizarstvo Grosuplje 

Smo prvi, ki nas ta črni dim mot i ! 
Iz dimnika se vali mogočen črn 
dim. Predvsem v zimskem času. 
Sosedje, občani, mimoidoči opa
zujejo, se jezijo in se končno 
pritožijo na inšpekcijske službe. 
Oglasijo se tudi okoljevarstveni-
ki... 
M I Z A R S T V O G R O S U P L J E , 
družba za izdelavo notranje opre
me, d.d.. Podjetje, ki daje kruh 60 
delavcem in se je v zadnjem času 
krepko "postavilo na noge". N j i 
hova proizvodnja je usmerjena 
predvsem v opremo hotelov v 
Nemčij i in na Poljskem. " N a Za
hodu je kruh," pravi direktor pod
jetja g. Franc Jošt, oec. (Toda, o 
Mizarstvu, delu, delavcih in nač
rtih prihodnji mesec) in še pou
dari: "Ob vsem tem, ko smo za
kopani v delo (delajo tudi nadu
re), obnovo prostorov, ureditev 
okolice, pa smo mi prvi, ki nas ta 
črni dim moti. Nočemo, da bi bilo 
naše podjetje kamen spotike in 
n o č e m o nepotrebnega onesna
ževanja. Les je najtesneje pove
zan z naravo. Je živa stvar. To je 
ekologija. Zato so vsa naša priza
devanja usmerjena v rešitev tega 
problema. Že lani smo naredili 
prve najpotrebnejše posege v ku
r i ln ic i ; kotel smo v celoti zamen
jali. Sedem milijonov in pol smo 
vložili v adaptacijo kuri lnice." 
In kje je srž problema? 
"Največji problem nastaja v času 
ogrevalne sezone. Ogrevanje in 
sušilnico lesa imamo izvedeno na 
sežiganje ostankov lesa - odpad
kov, ki ostajajo pri proizvodnji 
masivnega pohištva. Kajti , če bi 
kuri l i kurilno olje, bi ga porabili 
najmanj 800 1 na dan, saj so naše 
proizvodne hale velike, lempera-
tura pa mora dosegati standarde. 
Da bi se čimbolj izognili nevšeč
nostim, kupujemo povečini že suh 
les in ga tudi dražje p lačujemo, 

saj tako sušilnica stalno ne obra
tuje. Prav tako velja poudariti, da 
že nekaj č a s a uporabljamo le 
iverne plošče E l , katere ne vse
bujejo formaldehidov. Tudi laki in 
lepila naših proizvajalcev so gle--
de na zahteve Zahoda č imbol j 
okolju prijazna. To je tudi oster 
pogoj naših poslovnih partnerjev 
v tujini. Vse strupene snovi pa 
skladiščimo točno po zahtevanih 
predpisih; lani smo jih skoraj 
4200 kg odpeljali na ustrezno 
uničenje, za kar imamo tudi cer
tifikat," zadevo razloži direktor 
podjetja. 
Meri tve, ki so jih izvedli za to 
pristojni strokovnjaki, so sicer v 
mejah nonnale . V " v p i j o č e m 
dimu" , k i vznemirja občane, je 
o g l j i k o v d i o k s i d , medtem ko 
žveplovcga dioksida ni. Ta bi b i l , 
če bi kuril i kurilno olje; dim bi bil 
seveda vel iko manj opazen, pa 
zato bolj strupen. Joda, tega dejst
va v Mizarstvu ne jemljejo kot 
tolažbo, temveč težijo k nadaljnji 
sanaciji. 
21. januarja so prejeli strokovne 
ugotovitve in p r ipo roč i l a I E M 
Industrijske energetike, d.o.o. iz 
Ljubljane, katerih pooblaščeni st
rokovnjaki se ukvarjajo s strokov
no rešitvijo problema. 
Iz študije je razbrati, daje Inšti
tut za varstvo okolja na Zavodu 
za zdravstveno varstvo v Maribo
ru lani poleti opravil meritve dim
nih plinov. Iz meritev je moč ugo
toviti, "da so se po popravilu kot
la emitirane količine nezgorelih 
delcev sicer zmanjšale, vendar pa 
so določena odstopanja od zakon
sko dopustnih emisij še vedno 
ostala. Gre predvsem za viš je 
vrednosti C O in prekomerno čr
nino dimnih plinov, do katere pa 
prihaja pri nestacionarnih pogo
jih v kurišču - v praksi to pomeni 

Dim je najbolj "agresiven" ob vsakem novem nalaganju na 
kurišče, vendar so to že nekoliko sanirali. 

pri vsakokratnem vklopu dovo
da goriva. Ostale emisije (kot npr. 
emisija N O x in S 0 2 ) so daleč pod 
mejno emisijsko vrednostjo," so 
v poročilu zapisali strokovnjaki 
I E M . V štirih točkah so napisani 
ukrepi za odpravo teh nevšečnosti 
Po zagotovilu direktorja g. Jošta 
bodo prvi dve rešitvi realizirali 
takoj, ostali dve pa v poletnem 
času, ko kurilnica ne bo obrato
vala. Poleg tega je za navedeni 

rešitvi potrebna projektna in i z 
vedbena dokumentacija, posam
ezni elementi, k i j i h bo potrebno 
vgraditi, pa zahtevajo daljši do
bavni rok. 
Dana so torej vsa zagotovila, da 
se že prihodnjo zimo ne bomo več 
ustavljali ob Mizars tvu in ne ne
jevoljno spraševal i , kaj le kuri
jo , da se tako črno kad i . . . 

Alenka ADAMIČ 

P o d j e t j e M. M . d . o . o . n u d i 
K U R I L N O O L J E 

po najugodnejših cenah s 
takojšnja tlohavo. 
S p r e j e m naročil n a 

t e l . št. ( 0 6 1 ) 7 7 1 - 3 6 0 
v s a k d a n m e d 1 5 . 0 0 i n 2 0 . 0 0 u r o . 

i*rieakujcmo vaš klic 



I . r e d n a se ja o b č i n s k e g a s v e t a 

Zupan in svetniki občinskega sveta v 
dobrobit občanov 
Svetniki so se - v novi sestavi -
sestali na svoji 1. redni seji 21. 
decembra lani. 
Predsednik Občinske volilne ko
misije je svetnikom podal izčrpno 
poročilo o izidu volitev - tako za 
župana, svetnike občinskega sve
ta in svete krajevnih skupnosti. 
Nekaj vprašanj in razprave je bilo 
sicer s strani svetnikov o ocenje
nem velikem številu neveljavnih 
glasovnic, vendar je predsednik 
O V K Janez A h l i n pojasnil, da so 
bile vse neveljavne glasovnice 
na tančno pregledne in da so bila 
tudi navodila, kako glasovati, na 
glasovnicah in glasovalnih mes
tih, jasna. Glede na rezultate vo
litev je obč insk i svet soglasno 
potrdil mandate vsem 22 svetni
kom in županu Janezu Lesjaku. 
N o v i ž u p a n se je s v e t n i k o m 
zahvali l za potrditev mandate in 
tudi njim čes t i ta l k i z v o l i t v i v 
občinski svet. Zaželel je, da bi v 
novem mandatnem obdobju del
ali konstruktivno in korektno 
sodelovali. Skupaj v dobrobit 
občanov. 
Marjan Ahl in pa seje v imenu svet
nikov iz vrst opozicije v minulem 
mandatu zahval i l dotedanjemu 
županu Rudolfu Rometu za delo, 
ki gaje v času svojega županstva 
opravil za občino Grosuplje. S l i 
ka Grosupljega ga bo gotovo spo
minjala na to obdobje. 
G lede na d o l o č b e P o s l o v n i k a 
občinskega sveta, da mora občin
ski svet na prvi seji imenovati 
Komisi jo za mandatna vprašanja, 
vo l i tve in imenovanja, k i ima 
predsednika, podpredsednika in 
pet članov, so svetniki razpravl
ja l i o navedeni točki in se odloči
li za javno glasovanje. Svetniška 
skupina S D S je predlagala, naj se 
število č lanov navedene komisije 
obl ikuje glede na i z i d vol i tev 
mandatov v občinski svet. Potem, 
ko so svetniške skupine predlaga
le svoje člane, je b i l 1 kandidat 
preveč . J. Dolinšek je predlagal, 
da bi glede na pomembnost te 
komisije, v njej morale biti zas
topane vse stranke, s č imer se je 
strinjal tudi župan J. Lesjak, ven
dar do konsenza ni prišlo. 
Po odmoru, v katerem naj bi priš
lo do uskladitve, je občinski svet 
sprejel sklep, tako, daje Komisi
ja za mandatna vprašanja , vo

litve in imenovanja v naslednji 
sestavi: 

Marjan Šireclj (predsednik) 
Dr. Janez Mervič 
Božo Predalič 
Pavle Šlrubclj (podpred.) 
Janez Dolinšek 
Mi lena Lunar 
Božidar Gabrijel 

Za normalno delovanje občine 
v prvih mesecih 99 
Zarad i nemotenega delovanja 
o b č i n e v zače tku leta 1999 so 
svetniki potrdili predloženi Osnu
tek odloka in ga prekvalificirali v 
predlog odloka o začasnem finan-
c i ran ju j avne porabe O b č i n e 
Grosuplje. Po besedah vodje Ura
da za gospodarstvo in družbene 
dejavnosti B . Repar morajo vse 
občine , ki ne sprejmejo še pro
računa za leto 99, sprejeti začasno 
financiranje javne porabe. 
Koliko pomoči potrebnih obča
nov 
Svetniki so soglašali tudi s skle
pom o izvajanju pomoči družini 
na d o m u . O b č i n a n a m r e č na 
p o d r o č j u s o c i a l n e g a vars tva 
opravlja javna dela na programih, 
k i j ih predvideva zakonodaja, sem 
pa spada tudi pomoč družini na 
domu. V Grosupljem to poteka že 
dve leti preko sistema javnih del, 
kjer je bi l izvajalec Center za so
cialno delo, naročnik pa Občina 
Grosuplje. V tem času pa se je v 
občini pojavila potreba po za
pos l i tv i dodatnega delavca za 
izvajanje pomoči na domu. Svet
n ik i so v razpravi izpostavi l i 
predvsem vprašanje, koliko obča
nov potrebuje takšno pomoč in 
predlagali, da se naredi analiza, 
kol iko potreb pojavnih delih je v 
občini. S potrditvijo sklepa o izva
janju storitev pomoči družini na 
domu bo imela občina 1 redno za
poslenega l a ičnega delavca na 
Centru za socialno delo in 1 laič
nega delavca na Zavodu za zapo
slovanje. 
Za stavbno zemljišče nič več kot 
lani 
S k l e p a o v rednos t i t o č k e za 
izračun nadomestila za uporabo 
stavbnega zemljišča na območju 
občine Grosuplje odslej ne bo več 
potrebno potrjevati vsako leto, saj 
je občinski svet potrdil sklep, da 
se v 1. členu sklepa črta "za leto 
1999". To pa pomeni, daje sklep 

oblikovan tako, da ni potrebno 
vrednosti točke določat i vsako 
leto. Sicer pa je treba dodati, da 
vrednost ostaja enaka kot lani. 
Torej - nam ne bo treba plače
vati več kot smo v letu 1998. 
Razprava je potekala tudi o zak
ljučeni javni razpravi oz. enome
sečni razgrnitvi Osnutka odloka 
o Zazidalnem načrtu Turis t ično 
oskrbovalni center T O C II. Sklep 
o dopolnjenem osnutku Odloka o 
zazidalnem načrtu T O C II, prav 
tako pa o Zazidalnem načrtu Pri 
Bambiču, je občinski svet potrdil, 
saj javne razprave niso dale po
m e m b n e j š i h o d l o č i l n i h spre
memb. 
Svetniki in ostali gostje so se še 
nekaj časa zadržali v prijetnem 
predprazničnem klepetu. 
2. seja 27. januarja 
Imenovani odbori in komisije 
Druga redna seja ob občinskega 
sveta, 27. januarja je bila v prvih 
točkah namenjena predvsem ime
novanjem. Tako so po ugotovit
venem sklepu, daje bil izvoljeni 
član občinskega sveta Janez Les
jak izvoljen za župana občine in 
mu v skladu z zakonom ni b i l 
potrjen mandat za svetnika, po
trdili mandat novi članici občin
skega sveta Andrej i S M O L I Č , 
kandidatki na listi liberalne demo
kracije Slovenije. 
Kljub pripravljenim predlogom 
je bilo kar precej razprave na
menjene imenovanjem odborov 
in komisij Občinskega sveta 
Občine Grosuplje. 
Imenovani so b i l i : 
NADZORNI ODBOR: 
• Ra jko J a n š a , P l e š i v i c a pr i 

Žalni 1 A , Grosuplje 

• Ivan Ploj, Žalna 13 a, Grosup-

•je 
• Uroš Gruden, M a l a vas pri 

Grosuplcm 16, Grosuplje 
• Boris Čubej , Grosuplje 
• Marjan Kral j , Brezje 23, Gro

suplje 
ODBOR ZA DRUŽBENE DEJAV
NOSTI 
• Jože Košir, Veliko Mlačevo 82, 

Grosuplje 
• Angelca Likovič, Kovačičeva 

c. 7, Grosuplje 
• A l o j z Verbajs, Čušperk 3 A , 

Grosuplje 
• Dr. Janez Mervič , Adamičeva 

c. 11, Grosuplje 

• M a g . Irena Bahovec, Čušperk 
16, Grosuplje 

• Renata Križman, Rimska c. 27, 
Šmarje Sap 

• M a g . Breda Š k r j a n e c , A d a 
mičeva c. 11, Grosuplje 

• Božidar Gabrijel , Jurč ičeva c. 
16, Šmarje Sap 

• Viktor Škufca, Pod gozdom III/ 
7, Grosuplje 

ODBOR ZA PROSTOR, KOMU
NALNO INFRASTRUKTURO IN 
EKOLOGIJO 
• Franc P o d r ž a j , Br in je 1/41, 

Grosuplje 
• M a g . Peter Verlič, Tlake 22 C , 

Šmarje - Sap 
• Božo Predal ič , Prečna pot 2, 

Grosuplje 
• M i l a n V e h o v e c , L o b č c k 2, 

Grosuplje 
• Franc Štibcrnik, Pod gozdom 

c. I V /17 , Grosuplje 
• Avgust G r i l , Rožna dolina 9, 

Grosuplje 
• Branko Lah, Stritarjeva c. 8, 

Grosuplje 

• Matevž Vidic, Polica I a, Grosup

lje 
• Janez Dolinšek, Peč 6, Grosup-

lje 
ODBOR ZA GOSPODARSTVO 
• J o ž e Z r i m š e k , Zagradec pri 

Grosupljem 25, Grosuplje 
• Brane Lamprcl , Cesta Cankarj

eve brigade I, Grosuplje 
• Mag . Miroslav Kranjc, Pono-

va vas 5, Grosuplje 
• Andreja Smol ič , Stritarjeva c . 

3, Grosuplje 
• Franc Potokar, Pod gozdom c. 

V I / 5 , Grosuplje 
• Marjan Šircelj , Vel iko Mlače

vo 18, Grosuplje 
• Jože Košir, Veliko Mlačevo 82, 

Grosuplje 
• Drago A n d r o č e c , P o l i c a 29, 

Grosuplc 
• A l o j z Kastel ic, R imska c. I, 

Šmarjc-Sap 
KOMISIJA ZA PRIPRAVO STA
TUTA IN POSLOVNIKA 
OBČINSKEGA SVETA 
• Mag . Peter Verlič, Tlake 22 C , 

Šmarje - Sap 
• Angelca Likovič , Kovač ičeva 

cesta 7, Grosuplje 
• Marjan Permc, Pod gozdom 

cesta V/18 , Grosuplje 
• Matjaž Trontelj, Županč ičeva 

cesta 5, Grosuplje 
• A l j a Gabrijel , Jurč ičeva cesta 



Poročili s seje občinskega sveta 

16, Šmarje - Sap 
• Andreja Smol l i č , Stritarjeva 

cesta 3, Grosuplje 
• D u š a n Gor jup , L jub l j anska 

cesta 6, Grosuplje 
KOMISIJA ZA V L O G E , PRI
TOŽBE, PETICIJE IN PORAV
NAVE 
• Franc Magla lenc , Grosuplje 
• M a g . Peter Verlič, Tlake 22 C , 

Šmarje - Sap 
• Franc Št ibcrnik , Pod gozdom 

cesta IV/17 , Grosuplje 
Pregledati prostorske akte 
Vročo razpravo in deljena mnen
ja so nastala potem, k o j e Suza
na Korun iz PA P R O S T O R pred
stavila projekt javne razgrnitve 
osnu tka u red i tvenega n a č r t a 
"Stari gasilski dom". Č e p r a v je 
bil v obravnavi že lani, saj je b i l 
speljan natečaj , katerega zmago
valna reši tev je bila podlaga za 
ureditveni načrt , je bilo nanj pre
cej pripomb. Po mnenju sve tn iš 
ke skupine S D S bi b i lo treba 
p o d r o č j e r e š e v a t i g lobalno in 
poiskat i č i m b o l j š e d o l g o r o č n e 
reš i tve - z v id ika Grosuplje -
mesto. Potrebna je strategija bo
dočnos t i mesta, v iz i j a , k a k š n o 
naj bo Grosuplje čez 20 let. 
" A l i bomo po vsakih volitvah na 
novo "dizajniral i" mesto? Sam se 
nimam za strokovnjaka na tem 
področ ju , imamo pa za to stro
ko, k i naj bi j i zaupali ," je vpra
šal mag. Miros lav Kranj C. Tudi 
Marjan A h l i n se je s p r a š e v a l , 

Ne prezrimo 

zakaj se zdaj "umikajo" tudi tisti 
svetniki, ki so o tem projektu že 
odločal i . Vel iko denarja je bilo 
namreč za to že porabljenega." 
K o je kazalo, da skupne reši tve 
ne bodo našli , so točko umaknil i 
z dnevnega reda. Maratonska 
razprava pa je pokazala, da je 
seznanitev z obstoječ im stan
jem na področju prostora nuj
na, zato naj bi bila v ta namen 
še v februarju izredna seja 
obč inskega sveta. 
Spremembe Odloka o določitvi 
p o m o ž n i h objektov so svetniki 
obravnavali že na svoji 1. redni 
seji, vendar so točko umaknil i z 
dnevnega reda, ker svetniki, ki so 
prvi mandat v obč inskem svetu, 
problematike za nazaj (ki jo je 
obravnaval še prejšnji občinski 
svet), niso dovolj dobro poznali. 
Odlok so, dopolnjen z amandma
j i , ki so obravnavali predvsem 
pravilno postavitev ograj ob ces
t iščih, sprejeli. 
Koliko pol i t ičnim strankam 
N a podlagi določil Zakona o po
li t ičnih strankah, pripadajo za 
minulo vol i lno kampanjo stran
kam, katerih listam so pripadli 
mandati za č l a n e o b č i n s k e g a 
sveta ter strankam, katerih kan
didat je b i l izvoljen za župana , 
sredstva iz proračuna . Vrednost 
se mesečno usklajuje z indeksom 
rasti drobnoprodajnih cen po 
zadnjih znanih podatkih Zavoda 
za statistiko RS. Tako za mesec 

januar znaša vrednost za doblje
ni glas 44,03 sit, zneske pa se 
s t rankam i z p l a č u j e m e s e č n o . 
Glede na rezultate volitev, bodo 
pol i t ične stranke v naši občini 
prejele: 
Vendar pa je b i l rok za objavo 
pred vol i lno kampanjo zamujen, 
zato je odv i sno od o d l o č i t v e 

Dnevni program za otroke dru
gega starostnega obdobja 
3 7.038,00 sit (6,4 % podražitev) 
Program priprave otrok na vstop 
v O Š v obsegu do 600 ur 
16.990,00 sit (5,5 % podražitev). 
Večja bo tudi vrednost točke za 
izračun komunalne takse in sicer 
bo znaša la 6,00 sit. 

A ) volitve v občinski svet 
stranka št. glasov znesek (SIT) 
L D S 1.436 63.227,10 
S D S 2.228 98.098,80 
S K D 848 37.337,40 
S L S 531 23.379,90 
SOPS 335 14.750,10 
Z L S D 651 28.663,50 
B) volitve za župana 
stranka št. glasov znesek (SIT) 
S K U P A J 3.308 
L D S 2.316 101.973,50 
Z L S D 992 43.677,80 

računskega sodišča, ali se bodo 
sredstva povrnila. 
V primeru pozitivne reš i tve bo 
potrebno ta sredstva planirati v 
proračunu za leto 1999. 
Od 1. februarja več za otroke 
v V V Z 
O d 1. februarja bodo starši spet 
morali nekol iko globlje seči v 
žep pri plači lu s t roškov za svoje 
otroke v V V Z , saj veljajo nove 
cene za posamezne programe: 
Dnevni program za otroke prve
ga starostnega obdobja 
46.861,00 sit (8,4% podražitev) 

Za razš i r i tev obs to ječe dostopne 
poti in zagotovitev deponijskih 
površ in pri izgradnji komunalne 
deponije v Špaji dol ini je potreb
no pridobit i 3420 m 2 dodatnih 
površ in zemlj išč . 
Obč ine (Dobrepolje, Grosuplje 
in I v a n č n a Gor ica ) bodo kr i le 
s t roške v razmerju, k i je do loče 
na na podlagi delitve vrednosti 
infrastrukturnih objektov med 
vsemi 3 občinami ( 1 0 % Dobrep
olje, 49 % Grosuplje in 41 % 
Ivančna Gorica) . 

Alenka ADAMIČ 

O b 8. f e b r u a r j u - n a š e m k u l t u r n e m p r a z n i k u 

Bistvo je očem nevidno... 
Doživeli smo nepozabno popol
ne. Čeprav je bila urica in nekaj 
čez prekratka. Prireditvi, kakršna 
je bila v Grosupljem v počast i tev 
našega kulturnega praznika, bi 
sledil popoldne in več . B i l i so 
nepozabni trenutki, ki te prevza
mejo, potegnejo v vrtinec raz
mišljanja. Takšen je bi l namreč 
s lavnos tn i govor mag. Brede 
Škrjančeve. Resnično, uspelo ji je 
povedati nekaj lepega in pred
vsem modrega, čeprav je uvodo
ma dejala, daje to težko. Sloven
ski kulturni praznik je za sloven
ski narod največji praznik. 
"Kul turni praznik je čas živahnih 
kulturnih dogajanj v kulturi in 
umetnosti, čas , ko razmiš l jamo, 
kaj je kultura. . . Od kod priha
jamo, kje smo in kam gremo kot 
narod. Človek in narod brez kul
ture ne more obstajati. 

Danes ima enake vrednosti za 
včeraj in jutr i ," 
In nadalje se slavnostna govorni
ca sprašuje: "Kaj počnemo s Slo
venščino v javni rabi?! To je neke 
vrste greh. Slovenski jezik je je
zik glagola. Zakaj se ga trudimo 
spremeniti v jezik samostalnika? 
Zakaj toliko tujk?... N a knjižnih 
policah p o g r e š a m o izvirno slo
vensko literaturo....Ljubitcljstvo 
je kal i lnica in zibelka talentov. 
Družina in šolski sistem sta tista, 
k i se mladega č loveka najbolj 
dotakneta..." 
To je le nekaj misl i , katerih po
men moramo poiskati vsak v sebi. 
Morda smo potrebovali prav te 
trenutke, da bomo končno spoz
nali, kako veliko bogastvo nam je 
dano. Toda, naj povzamem zak
ljučne besede slavnostne govor
nice iz Malega Princa: " K D O R 

H O Č E VIDETI , M O R A G L E 
DATI S S R C E M , BISTVO J E 
O Č E M N E V I D N O . . ." 
Nekaj lepih misl i o slovenskem 
narodu, njegovi zgodovini in kul
turi in o Prešernu, velikem stebru 
naše kulturne zavesti, je povedal 
tudi župan Janez Lesjak in zaželel 
vsem, da bi ta naš kulturni praz
nik preživeli v kulturnem vzdušju. 
Izrazil je dobrodošl ico tudi vsem 
gostom - županom in svetnikom 
iz občin Dobrepolje in Ivančna 
Gorica, saj je bila prireditev skup
na - Jurčičeva priznanja so bila 
podeljena ljubiteljem kulture iz 
vseh treh občin. 
Prešerna kot Človeka in Pesnika 
je predstavila gledališča umetni
ca Simona Zore - Ramovš . Tako, 
kot zna samo ona. Pesmi pa je s 
sebi edinstvenim občutkom reci
tiral Gregor Zore. 

V kulturnem programu so sode
lovali še Moški pevski zbor K D 
Ivančna Gorica in Trobilni kvar
tet. 
B i l o je lepo. Kaj bi hoteli še več?! 

A.A. 



Svetniki občinskega sveta v novem man
datnem obdobju za vas 
S v e t n i k o m O b č i n s k e g a sveta 
Obč ine Grosuplje smo postavili 
tri vprašanja: 

Kratka predstavitev 
Zakaj ste se odločili za delo 
v občinskem svetu 
Za kaj, za katero področje se 
boste zavzemali v svojem 
mandatu in kaj pričakujete 
od svojega dela 

in dobil i odgovore: 

Drago A N D R O Č E C , (SDS) 
rojen leta 1949, po poklicu avto-
klepar, doma na Pol ic i pri Gro
supljem. Nekaj let je delal kot 
pokl icni voznik na mednarodni 

špediciji , nadalje kot skladiščnik 
in nabavni referent in kasneje kot 
vodja skladišča v podjetju Tec-
tum. Podjetje je šlo sredi lanske
ga leta v stečaj, zato je prijavljen 
na Zavodu za zaposlovanje. Kar 
20 let je bi l sindikalni poverjenik. 
V d o m a č e m kraju je aktiven v 
gasilskem društvu. 
"Odloči l sem se za delo v odboru 
za gospodarstvo in veseli me, da 
bomo s skupnimi močmi delali in 
reševali probleme v grosupeljski 
občini . Žel im si, da bi Grosuplje 
postalo bolj razvito in prijazno 
mesto za vse občane . " 

Božidar G A B R I J E L , (LDS) 
rojen 1. 1944 v Smarju-Sap, kjer 

Republika Slovenija 
U P R A V N A E N O T A G R O S U P L J E 
Kolodvorska cesta 2, 
1290 G R O S U P L J E 
R A Z P O R E D T E H N I Č N I H P R E G L E D O V T R A K T O R J E V IN 

M O T O R N I H K O L E S NA O B M O Č J U U P R A V N E E N O T E 
G R O S U P L J E V L E T U 1999 

Videm Dobrepolje 
torek, 09.03.1999 od 8. do 16.00 ure 
torek, 07.09.1999 od 8. do 11.30 ure 

Zagradec 
torek, 16.03.1999 od 13. do 17.00 ure 
torek, 07.09.1999 od 13. do 16.00 ure 

Šentvid pri Stični 
torek, 23.03.1999 od 8. do 16.00 ure 
torek, 14.09.1999 od 8. do 11.30 ure 

Grosuplje 
sreda, 17.03.1999 od 13. do 17.00 ure 
torek, 14.09.1999 od 13. do 16.00 ure 

O P O Z O R I L O : Zakon o varnosti cestnega prometa (Uradni list RS , št. 
30/98) določa, da morajo motorna in priklopna vozi la starejša od 12 
let na tehnični pregled vsakih 6 mesecev. Ta obveza velja za vsa 
motorna in priklopna vozi la , razen za motokultivatorje, delovne stro
je, poči tniške priklopnike in lahke priklopnike. 
Iz tega izhaja, da morajo vsi lastniki traktorjev in motornih ko
les, ki so starejši od 12 let opraviti tehnični pregled vozil vsakih 6 
mesecev. 

UPRAVNA ENOTA GROSUPLJE 

z družino ves čas živi. Po poklicu 
učitelj športne vzgoje in to delo 
je v OŠ Grosuplje osem let z ve
seljem opravljal. Kasneje je b i l 
zaposlen tudi kot tajnik Telesno 
kulturne skupnosti in nače ln ik 
Oddelka za ljudsko obrambo v 
občini Grosuplje. Zadnjih štiri
najst let je ravnatelj OŠ Louisa 
Adamiča v Grosupljem. V s a leta 
aktivno deluje tudi na področju 
športa v občini . Dolga leta je bil 
predsednik š p o r t n e g a d r u š t v a 
Šmarje - Sap, sedaj pa že drugo 
leto u spešno vodi Koša rka r sk i 
k l u b G r o s u p l j e . Z a de lo na 
p o d r o č j u š p o r t a je dob i l tudi 
Jurčičevo priznanje in Zlato priz
nanje Zveze športnih organizacij 
Grosuplje. 
" Z a delo v Občinskem svetu sem 
se odločil zato, da bi po svojih 
močeh, predvsem pa s svojimi iz
kušnjami pripomogel k razvoju 
občine, katero sem v vseh teh le
tih dobro spoznal in se seznanil z 
njenimi problemi ter potrebami. 
Še posebej aktivno bom deloval 
na področju družbenih dejavnos
ti (šolstvo, otroško varstvo, šport, 
kultura...), saj to področje tudi 
najbolje poznam. V prvi vrsti se 
bom zavzemal za zagotovitev 
varstva vsem predšolskim otro

kom, za zagotovitev vsem šolo
obveznim otrokom enake pogoje 
in prehod v devetletno šolanje . 
Prizadeval si bom tudi za razvoj 
kakovostnega športa v kvalitetnih 
objektih. 
Žel im si tudi, da bi obč ina nare
dila č imveč za aktivno in kva l i 
tetno preživljanje prostega časa 
mladih. Seveda pa bom po svojih 
močeh prispeval tudi k reševanju 
perečih problemov na področju 
gospodarstva, komunalne infra
strukture in stanovanjske proble
matike v obč in i . " 

Jože K O Š I R , (SDS) 
rojen I. 1959, po poklicu inženir 
s t r o j n i š t v a , doma na V e l i k e m 
Mlačevcm. 

5 let je delal v pripravi dela in 
vodenju projektov v podjetju In-

S K D Občinski odbor Slovenskih krščanskih 
demokratov ( S K D ) občine Grosuplje 
vljudno vabi vse svoje člane, simpati-
zerje in prijatelje krščanske demokra
cije na 

Redni letni zbor, ki bo v četrtek, 18. februarja 1999, ob 
18,00 uri v Gasilskem centru v Grosupljem. 

Po rednem letnem zboru bo 
ob 19,30 uri javni pogovor z donedavnim generalnim državn im 

toži lcem g. Antonom Drobničem 
o aktualnem poli t ičnem dogajanju v Sloveniji . 

Prisrčno vabljeni! 

SDS 
Republika Slovenija 
Državni zbor 
Poslanska skupina 
Socialdemokratske stranke Slovenije 

O B V E S T I L O 
Obveščamo vas, da bo Janez Janša , poslanec v Državnem zboru 
Republike Slovenije za vaša vprašanja in pobude na voljo v poslan
ski pisarni v Grosupljem v: 

ponedeljek, 8. marca 1999 
ponedeljek, 12. aprila 1999 
ponedeljek, 10. maja 1999 
ponedeljek, 14. junija 1999 

V poslanski pisarni ga lahko obiščete od 9.30 do 12.30 ure v prosto
rih občinskega odbora SDS Grosuplje, Taborska 2. 

Vljudno vabljeni! 



stalacije Grosuplje, 6 let v lju
bljanskem S M E L T - U na področju 
vodenja in trženja investicijskih 
projektov v tujini. Je soustanovi
telj družbe za inžcnirng M A K . R O -
5 Koper, kjer je 5 let delal na vo
denju investicijskih projektov v 
tujini, predvsem v Rusiji , v letu 
1998 pa ustanovil družbo S INT-
R A K O inženir ing in turizem, ka
tere lastnik je. 
" Z a delo v obč inskem svetu sem 
se o d l o č i l , ker smatram, da si 
Obč ina Grosuplje in njeni občani 
zaslužijo občinski svet, k i j e spo
soben krit ične in objektivne pre
soje problematike, ki je v kom-
petenci odločanja občinskega sve
ta in na osnovi t ak šne presoje 
sprejeti prave odloči tve v dobro 
o b č a n o v . M e n i m , da mora bit i 
novi občinski svet toliko ambici
ozen, da bo v tem mandatu spo
soben prestopiti meje, ki so jih 
postavili razni lobisti, k i zastopa
jo le svoje koristi, ni pa jim mar 
b o d o č n o s t o b č i n e kot celote. 
Obč insk i svet mora sprejemati 
takšne odloči tve , ki bodo občini 
omogoča le hiter razvoj gospodar
skih dejavnosti v občini , kar je 
garancija razvoja tudi negospo
darskih in socialnih programov. 
V svojem mandatu se bom zav
zemal za: 

- racionalno in transparentno ko
riščenje obč inskega proračuna 
- spodbujanje p o d j e t n i š k e in 
gospodarske iniciative preko bolj 
urejene in d o l g o r o č n e pol i t ike 
prostorskega načrtovanja in mini-
mizi ranja ostal ih obremenitev 
gospodarskih subjektov ter vz
postavitev komunalne infrastruk
ture za razvoj gospodarskih sub
jektov; 
- racionalizacijo pri naložbah in 
investicijah na področju druž-be-
nih dejavnosti, ki se dogajajo za
radi malomarnega in nestrokov
nega ravnanja s sredstvi proraču
na, ter posledično večje možnost i 
za vlaganje v nove investicije na 
področju družbenih dejavnosti; 
- ureditev romske problematike; 
- več j e m o ž n o s t i na p o d r o č j u 
športa in kulture preko bolj ure
jene m e t o d o l o g i j e d o d e l i t v e 
sredstev in povečanje teh v okv i 
ru realnih možnos t i ; 
- razvoj infrastrukture, športnih in 
šolskih kapacitet tudi na vaških 
področj ih občine Grosuplje; 
- za projekt novega zdravstvene
ga doma v Grosupljem, projekt 
devetletne šole novih prostorov 
glasbene šole in ureditev stanja na 
področ ju vzgojno - varstvenih 
kapacitet, ter projektov, ki bodo s 

pomoč jo zunanjih investitorjev 
občini Grosuplje in samemu Gro-
suplju prinesli čimhitrejši razvoj. 

M a g . Miros lav K R A N J C , 
(LDS) 
rojen leta 1968 v Ljubljani, kjer 
je živel do svojega sedemnajste
ga leta. Po pokl icu je magister 
elektrotehnike in zaposlen kot ra
ziskovalec na Fakulteti za elektro
tehniko v Ljubljani, kjer trenutno 

tudi pripravlja doktorsko diserta
cijo. 
"Po l i t i čno sem aktiven od leta 
1992; od leta 1994 sem predsed
nik O O L D S Grosuplje. V prejšn
jem mandatu Obč inskega sveta 
sem bil član odbora za družbene 
dejavnosti in komisije za poime
novanje ulic in naselij, zato je bila 
kandidatura za člana občinskega 
sveta le nadaljevanje dosedanjih 
aktivnosti. 
Pri svojem delu v občinskem sve
tu bom poleg tega, da bom zasto
pal interese krajevne skupnosti 
Sentjurij, katere edini predstav
nik v občinskem svetu sem, delal 
tudi in predvsem za mlade ter so
cialno ogrožene . " 

Angelca LI K O V I C , (SDS) 
ravnateljica na osnovni šoli Maj
de Vrhovnik v Ljubljani. 

" V preteklem mandatu, ko sem 
bila predsednica občinskega sve
ta občine Grosuplje, sem dovolj 
dobro spoznala vsa p o d r o č j a 
življenja in dela v občini . Ugoto
v i l a sem tud i , katera so tista 

področja, ki bi j im bilo nujno dati 
večji poudarek. Prav zato sem se 
odločila, da sem pristala na kan
didaturo za mesto županje in tudi 
mesto članice občinskega sveta. 
Volitve so pokazale, da mi je za 
mesto županje zmanjkalo 0,3% 
glasov, ponovno pa sem bila izv
oljena v občinski svet. V novem 
mandatu se bom še posebej zav
zemala za: 
- razumsko planiranje prihodkov 

v občinski proračun glede na 
zmožnos t občank in občanov, 

- določitev prednostnih nalog in 
za preudarno razporejanje de
narja davkoplačevalcev, 

- gospodarsko ravnanje s prosto
rom, 

- strnitev vseh sil za gospodarski 
razvoj občine, za odpiranje no
vih delovnih mest, 

- skrb za usklajen razvoj po
deželja (krajevne skupnosti) in 
centra (mesto Grosuplje), 

- zagotovitev primernih pogojev 
za kval i tetno delo v vr tc ih , 
osnovnih šolah in glasbeni šoli, 

- pomoč pri organiziranju in de
lovanju občanov v K S , odbo
rih, društvih, zvezah, klubih, 
župni jah , prireditvah, j avn ih 
medijih itd., 

- širitev športno rekreativnih ob
jektov - za množični šport, 

- skrb za pomoč družinam (de
lovne navade, delovno okolje, 
primerna vzgoja - oblikovanje 
vrednot, aktivno preživl janje 
prostega časa . . . ) , 

- skrb za pomoč bolnim, inval i
dom, os ta re l im in soc i a lno 
ogroženim občanom. 

Žel im si delati javno, odprto, de
mokrat ično, po poti dogovarjanja 

in sporazumevanja z vsemi, k i 
čutijo pripadnost občini Grosup
lje, kot jo čut im sama." 

Milena L U N A R , (ZLSD) 
rojena pred 52. leti v Gor i šk ih 
Brd ih , po pokl icu uči tel j ica, je 
svojo pokl icno pot zače la pred 
tridesetimi leti na O Š Šmarje -
Sap, kjer je zadnjih deset let po
močnica ravnatelja. 

"Začetki mojega dela v organih 
organizacij in društev se ujemajo 
z začetkom poklicne poti. 
Zavedam se, daje b i l moj prispe
vek v mozaiku zgodovine le ka
menček , pa sem kljub temu po
nosna, da sem ga imela možnos t 
vgraditi. Prepričana sem, da vsa
ka skupnost potrebuje ljudi, ki so 
pripravljeni prisluhniti potrebam 
in pr ičakovanju drugih, za skup
nost tudi kaj storiti, se izpostavi
ti, pa tudi tvegati razl ične ocene 
javnosti . Zato sem se ponovno 
odločila za delo v občinskem sve
tu, kjer se bom zavzemala za tak
šne r e š i t v e , k i bodo ob danih 
možnost ih zadovoljile č imveč je 
število občanov. 

O d januarja 1999 N O V O V G R O S U P L J E M 

MlKO MIHICIMAC K.D. 

NEPREMIČNINE 

V Posredovanje in svetovanje pri prodaji, nakupu ali najemu 
nepremičnin; 

V Urejanje prenosov lastništva oz. vpisov v zemlj i ško knjigo; 

V Priprava pogodb in predpogodb; 

V Pridobitev lokacijskih in gradbenih dovoljenj; 

V Strokovni nasveti pri vlogah in zahtevkih. 

Poslujemo z licenco. 

Delovni čas: torek 9 - 1 4 
sreda 9 - 1 6 
petek 7 - 1 3 

Lahko nas obiščete ali naročite po telefonu G S M 041-405258 



Iskreno žel im, da bi se svetniki ne 
del i l i med " n a š e " in "vaše" , da bi 
probleme reševali strpno in s so
glasjem, da bi postavljali splošni 
interes pred lastnega in stroko 
pred poli t iko. 
Občinski svet si predstavljam kot 
team, ki teži k istemu cil ju, za 
dosego katerega je pomemben 
delež vsakega posameznika. 
Pr ičakujem, da bodo rezultati na
šega skupnega dela prispevali k 
zadovoljstvu večine občanov, kar 
je gotovo cilj vsakega svetnika in 
hkrati vseh skupaj. 

Božo P R E D A L I Č , (SDS) 
rojen 4. decembra 1957. Z dru
žino -soprogo in tremi otroci živi 
na Grosupl jem, kjer s soprogo 
vodita cvet l ičarno. Izšolal seje za 
parkovnega vrtnarja - cvetl ičar
ja , študij nadaljeval na Bioteh
nični fakulteti, oddelku agronomi
je, kjer je leta 1978 dobil Prešer
novo nagrado za raziskovalno 
delo s področja genetike. 

Z a sprostitev se ukvarja s s l i 
karstvom (predvsem olji), s svo
j i m i deli sodeluje tudi na razsta
vah. Kot tekmovalec zastopa K i 
no loško druš tvo Grosuplje na k i 
noloških tekmah doma in v tuji
ni. Poleg več zmag si je priboril 
tudi naziv državnega in pokalne
ga prvaka, imel pa je tudi čast zas
topati Slovenijo na petih svetov
nih prvenstvih. 
" Z a sodelovanje v poli t iki sem se 
odločil zato, ker mis l im, da nam 
ne sme biti vseeno, v kakšnem 
svetu ž iv imo, predvsem pa, kak
šen svet bomo zapustil i naš im 
otrokom. Sodelovanje v obč ins
kem svetu mi daje možnos t , da 
poskušam svoja prizadevanja tudi 
uresničevat i . 
Zavzemal se bom za uresničevan
je programa, k i smo ga v S D S 
p r e d s t a v i l i p red v o l i t v a m i . 
Predvsem pa bom s svojim znan
jem, izkušnjami in pogledi sode
loval na pod roč ju ekologije in 
posegov v prostor. Podpiral pa 

bom tudi vsa prizadevanja za kva
l i te tnejše prež iv l janje prostega 
časa naših otrok." 

Rudolf R O M E , (SLS) 
doma v Vel ik i Stari vasi 2, Gro
suplje. Po pokl icu diplomirani 
kmeti jski inženi r , zaposlen na 
Z O P - Zavodu za organizacijo 
poslovanja v Ljubljani. 

"Glede na to, da so mi vol ivci na 
volitvah namenili skromno števi
lo glasov, kot opozicijski član v 
obč inskem svetu ne bom mogel 
vplivati na odloči tve. Z zaniman
jem pa bom spremljal, ali župan 
in občinski svet uresničujejo leta 
1997 zastavljen razvojni program 
Občine Grosuplje, tako v korist 
mestnega prebivalstva kot tudi v 
zadovoljstvo ljudi, k i živijo na 
podežel ju ." 

Andreja S M O L I Č , (LDS) 
diplomirana socialna delavka, več 
kot 20 let je dela la v gospo
darstvu, sedaj je upokojenka. 
" V Grosupljem živim že 28 let. 

Dobro poznam razmere in proble
me v kraju, zato sem že le la z 
delom v obč inskem svetu pripo
moči , da bi bilo življenje v kraju 
kvalitetnejše. 

Zavzemala se bom za: kvalitetnej
še življenje mladih, saj je droga 
že naš vsakdanji spremljevalec, za 
starejše, v tretjem živl jenjskem 
obdobju, je treba zagotoviti uslu
ge, k i j i h bodo lahko už iva l i 
čimdljc doma med svojci; 
razvoj novih podjetij - inkubator 

za mlade podjetnike, zače tn ike ." 

M a g . Breda Š K R . J A N E C , 
(LDS) 
rojena I. 1960 v Ljubljani. Je 
magistra umetnostne zgodovine in 
profesorica sociologije. Od leta 
1992 je zaposlena v Mednarod
nem grafičnem likovnem centru 
( M G L C ) v Ljubljani, najprej kot 
vodja oddelka za dokumentacijo. 
Od leta 1996 ureja grafično zbir
ko M G L C inje izvršna sekretar
ka Mednarodnega grafičnega bie-
nala. Je avtorica in soavtorica več 
razstav, nekaj knjig, č lankov in 
kritik s področja likovne umetnos
ti; je tudi č lanica mednarodnih 
žirij za sodobno umetniško gra
fiko. 

"Naj sc sliši še tako naivno, za 
delovanje v občinskem svetu sem 
se odločila zaradi volje in želje 
ponuditi svoja znanja skupnosti, 
predvsem Grosuplju, v katerem že 
vse življenje živim. Zaradi študi
ja in kariere sem sc kraju odtuji

la, pozabila na njegov utrip in na 
to, da v njem pravzaprav živijo 
vsi tisti, k i j i h imam najraje in mi 
v življenju največ pomenijo. 
Zavzemala se bom za področje 
družbenih dejavnosti, natančneje, 
za formalno in neformalno kul
turo, ker jo najbolje poznam, 
mladinsko dejavnost in problema
tiko, dejavnost društev in za c i 
vilne pobude. Z a vse tisto torej, 
kar bogati naš vsakdan in ga dela 
p r i j azne j šega , nam v d ružen ju 
daje več smisla, varnosti, pregle
da in tako pomaga posamezniku 
k večjemu samospoštovanju, kije, 
po moje, osnova za zdravo in člo
veka vredno življenje. 
Če bom s svojim delom pomaga
la, da se bo kaj pomaknilo v smer, 
ki sem jo utemeljila zgoraj, bo to 
že lep uspeh." 

Franc Š T I B E R N I K , (LDS) 
rojen I. 1943, po poklicu strojni 
tehnik. V družbi Instalacije Gro
suplje dela na delovnem mestu 
vodje komercialnega sektorja. 
"Trideset let sem ž ive l v vasi 
Pece, v krajevni skupnosti Št. Ju
rij, kjer sem ob očetu spoznaval, 
kaj pomeni poli t ično delo in od
rekanje lastnim interesom v ko
rist sokrajanom. Sedaj že več kot 
25 let ž iv im v Grosupljem, kjer 
sem si ustvaril dom. 
Želja, da bi svoje izkušnje pri delu 
za interese občanov (bil sem že 
poslanec v republiški skupščini , 
predsednik K S Grosuplje, in v 

Smo uspešna družba z dolgo
letno tradicijo, znanjem in 
izkušnjami pri proizvodnji in fflOtVOZ 
prodaji big bagov, veziv in vr-
varskih izdelkov. Če vam je 
izziv delati v kolektivu, ki išče mlajše, ambiciozne sode
lavce, pripravljene zavzemati se na področjih: 

L P R O D A J E - K O M E R C I A L I S T 
VAŠ P R O F I L : 
• VI I . , oz. V I . st. izobrazbe ekonomske, komercialne, 
tekstilne ali kemijske smeri, 
• 2 oz. 3 leta delovnih izkušenj na področju prodaje, 
• aktivno znanje anglešč ine/nemščine , i tali janščine, 
• komunikativnost, d inamičnost in fleksibilnost. 

2. T E H N O L O G 
VAŠ P R O F I L : 
• VI I . stopnja izobrazbe tekstilne ali kemijske smeri, 
• 2 leti delovnih izkušenj, 
• znanje angleščine/nemščine . 

N U D I M O : 
• delovno razmerje za nedoločen čas, s 3 mesečnim poskusnim delom, 
• sodelovanje pri razvoju podjetja, 
• možnos t osebnega razvoja in napredovanja, 
• stimulativno plačo. 
Prijavo z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite na naslov Tek
stilna tovarna Motvoz in platno d.d., 
Taborska 34, 1290 Grosuplje v roku 8 dni po objavi. 



zadnjem mandatu svetnik v občin
skem svetu Obč ine Grosuplje) še 
naprej koristno uporabljal, meje 
pripeljala na listo L D S tudi na 

zadnjih volitvah. Zakaj ravno na 
listo L D S ? Zato, ker mi ta stran
ka dopušča , da svoje poglede na 
skupne zadeve l a h k o pros to 
uveljavljam. N i k o l i nisem hotel 
biti orodje neke politike in se sle
po pokoravati samo eni resnici 
stranke. Moj moto je, da poslu
šam č imveč razl ičnih mnenj in 
skušam uveljavljati mnenje veči
ne. 
V svojem mandatu se bom zav
zemal zato, da bodo finančna bre
mena po občinskih odlokih č im
bolj pravično porazdeljena na vse 
o b č a n e . Š e posebno se b o m 
posveti l problemat ik i urejanja 
prostora, komunalne infrastruktu
re in ekologije. Prizadeval si bom, 
da bodo proračunska sredstva na
menjena tudi tistim krajem, ki ni
majo svojih svetnikov. N a po
dročju kmetijstva bom podpiral 
tiste programe, ki bodo koristni 
vsem, ki j i m je kmetijstvo glavni 
vir preživl janja. Predlagal bom 
ukrepe, ki bodo mladim podjet
nikom omogočali prerazporeditev 
zače tn ih zagonskih sredstev na 
da l j š e č a s o v n o razdobje. Rad 
bom prisluhnil vsem predlogom 
občanov in skušal koristne pred
loge uveljaviti tudi s sklepi občin
skega sveta. 

Pavle Š T R U B E L J , (SKD) 
se je r o d i l 1. 1956 v k m e č k i 
družini v vaši Parad išče v K S 
Šmarje-Sap. Izučil seje za mon
terja klimatskih naprav, ob delu 
pa konča l še Srednjo t ehn i ško 
strojno šolo. Leta 1984 se je od
ločil za samostojno podjetniško 
pot. Z ženo sta ustanovila dru
žinsko podjetje, v katerem je da
nes zaposlenih 13 delavcev. 
" Z uvedbo večs t rankarskega sis
tema je bila zame enostavna od
ločitev, kateri politični stranki lah
ko zaupam. V stranki S K D sem 

videl garancijo, da bom svoje 
ž iv l jen je lahko živci tako kot 
želim, saj so usmeritve in progra
mi stranke S K D v skladu z moji
mi življenjskimi nazori. Za delo 
v občinskem svetu sem se odločil, 
ker čutim dolžnost , da v tem času 
in v tem prostoru po svojih močeh 
prispevam k lepšemu in bolj pri
jetnemu življenju vseh občanov 
občine Grosuplje. V občinskem 
svetu se bom zavzemal za tiste 
programe, ki so b i l i v obdobju 

pred volitvami javnosti predstav
ljeni pod geslom "Za trdno pri
hodnost". Prav tako se bom zav
zemal za nadaljnji razvoj celotne 
občine Grosuplje. Zelo bom ve
sel vsake dobronamerne pobude 
občanov, k i j i h bomo obravnava
li na sejah občinskega sveta." 

Matjaž T R O N T E L J , (SKD) 
28-letni Grosupel jčan, po pokli
cu elektrotehnik-elektronik, za
poslen v privatnem podjetju; ob 
delu študira na Fakulteti za orga
nizacijske vede v Kranju. 

" Z a delo v občinskem svetu sem 
se o d l o č i l na pod lag i dela v 
prejšnjem mandatu obč inskega 
sveta. Odloči tev za ponovno kan
didaturo je povezana z moj im 
osebnim prepričanjem, da moram 
kot občan aktivno spremljati raz
voj svojega kraja, delo občinskih 
organov in vseh tistih, ki imajo 
škarje in platno za življenje v kra
ju . Bližje, kot si temu, več imaš 
možnost i , da sooblikuješ podobo 
kraja v skladu z večinskim pre

pr i čan jem občank in občanov , 
izraženim na volitvah. Zato sem 
se z veseljem odzva l pobudi 
občinskega odbora stranke S K D , 
da kot svetnik predstavljam stran
kin program. 
V občinskem svetu bom po svo
j ih najboljših močeh zagovarjal 
razvoj in izboljšavo življenjskih 
pogojev za bivanje vseh občanov, 
čim hitrejše odpravljanje proble
matike prostorske stiske v osnov
ni šolah in športnih igriščih, da 
mladi lahko razvijajo svoje spo
sobnosti v domačem kraju. Zav
zemal se bom tudi za pluralnost v 
vzgojnem procesu, kjer imajo 
starši možnos t i izbire tovrstnih 
ustanov in za povezovanje turis
tičnih in kulturnih subjektov, ki 
pripomorejo k boljši in prijetnej
ši podobi občine. Predvsem pa si 
žel im, da bi v občinskem svetu 
potekali odprti in konstruktivni 
dialogi, ki bi pripeljali do konk
retnih dejanj." 

Mag. Peter V E R L I Č , (SDS) 
je bi l rojen 1. 1962 v Ljubljani, 
po poklicu je magister gradbeništ
va, ki pripravlja doktorsko diser
tacijo. Po izteku petletnega man
data direktorja Prometnega insti
tuta v Ljubljani je sedaj zaposlen 
kot vodja projekta v vods tvu 
Službe za strategijo in razvoj slo
venskih železnic. Poleg tega pa je 
asistent na Univerzi v Ljubljani 
- na ljubljanski Fakulteti za grad
beništvo in Fakulteti za pomorst
vo in promet v Piranu, kjer pre
dava predmete s p o d r o č j a 
železniške infrastrukture. Deja
ven je tudi v mednarodnih okv i 
rih. Trenutno je član tehničnega 

komiteja iz Slovenije za razvoj
no r a z i s k o v a l n e pro jek te s 
področja prometa v okviru pro
grama G O S T Evropske unije ter 
p o r o č e v a l e c Evropske unije za 
določene projekte s področja pro
metne infrastrukture. Je tudi stal
ni sodni izvedenec cestno pro
metne stroke. 
Z družino živi na obrobju grosu
peljske občine v vasi Tlake. 
" M e n i m , da nam ne sme b i t i 
vseeno, kje in kako ž iv imo ter 

kakšen bo naš razvoj. Zato sem 
se tudi aktivneje vključil v pol i 
tično življenje. Delo v obč inskem 
svetu v id im kot konkretno obliko 
delovanja za uresničevanje pro
grama, s katerim smo se zavezali 
volivcem. Kot član svetniške sku
pine S D S se bom v celoti zavze
mal za program, ki gaje stranka 
opredelila pred voli tvami. Glede 
na svojo poklicno usmeritev pa si 
bom šc posebej pr izadeval za 
uresničevanje tistih točk progra
ma, ki se nanašajo na področ je 
prostora, infrastrukture, prometa 
in ekologije.V skladu z bruselj
skimi izkušnjami ter programi, ki 
j ih Evropska unija namenja mimo 

z a v o d z a p r o s t o r s k o , k o m u n a l n o 
in s t a n o v a n s k o u re jan je 
g r o s u p l j e , d .o .o . 
t a b o r s k a 3 , 1 2 9 0 g r o s u p l j e 

P O S R E D U J E M O PRI P R O M E T U Z 

N E P R E M I Č N I N A M I 

• Z A G O T A V L J A N J E V A R N E G A N A K U P A , 
P R O D A J E IN O D D A J E N E P R E M I Č N I N 
C E L O V I T A P O N U D B A N E P R E M I Č N I N Z A N A K U P , 
P R O D A J O IN N A J E M 
S K L E P A N J E K U P O P R O D A J N I H P O G O D B 
I N Z E M L J I Š K O K N J I Ž N I P R E P I S 
C E N I T E V N E P R E M I Č N I N 

P O M O Č PRI P R I D O B I V A N J U D O K U M E N T A C I J E 
Z A G R A D B E N O D O V O L J E N J E 
P R O J E K T I R A M O S T A N O V A N J S K E , 
P O S L O V N E IN G O S P O D A R S K E O B J E K T E 

telefon:(061) 763-078, 762-246 



d r ž a v e o b č i n a m in regijam, si 
bom v tem mandatu prizadeval 
tudi poiskati možnos t i za izva
janje takšnih programov v obči
ni, ki lahko računajo na širšo pod
poro." 

M a t e v ž VIDIC, (SKD) 
je, kot pravi, "domorodec", ki vse 
življenje preživlja v rojstni vasi 
na Pol ic i in ta mu veliko pomeni. 
Po pok l i cu je elektrotehnik. Z 
računalniškim programiranjem se 
ukvarja že dvajseto leto, od tega 
enajst let v Gradbenem podjetju 
Grosuplje. 
" V poli t ične vode me je povsem 
slučajno zaneslo leta 1990. Leta 
1996 pa sem bi l na volitvah izv
oljen v Svet K S Polica. V zad

njem mandatu sem se dobro sez
nanil s problemi vasi. Teh je res 
veliko, največ prav na področju 
komunalne infrastrukture in druž
benih dejavnosti. Za občinskega 

svetnika sem kandidiral predvsem 
zato, ker smo na krajevnem nivo
ju pogosto pogrešali neposredno 
povezavo med svetom K S in 
Občinskim svetom. 
Občinskemu svetu bom poskušal 
predstaviti probleme podeželja in 
možne načine reševanja. Upam, 
da bom pri os ta l ih sve tn ik ih 

U p a m o , d a se b o d o 
s v e t n i k i : 
Marjan A h l i n , Janez D o l i n š c k , 

J o ž e Intihar, Janez J a n š a , dr. 

Janez M c r v i č , Mar j an Šircclj 

i n Vera Šparovcc, predstavili 

v prihodnji š t ev i lk i č a s o p i s a . 

deležen razumevanja in podpore 
pri premagovanju zaostajanja 
podežel ja za urbanimi središči . 
Treba je namreč priznati, da sta 
obe sredini med seboj usodno 
povezani in da so se prenekatere 
stranke v času pred vo l i tvami 
glasno zavzemale za enakomeren 
razvoj vseh delov občine . 

Informacije: 
IMOS d.d. 

Dunajska 56, 
Ljubljana 

tel.: 17 33 366 
17 33 329 

faks: 17 33 315 

Zaključuje se gradnja kompleksa osmih različno 
velikih trgovsko-obrtno-poslovnih objektov 
za različne dejavnosti. 
D o k o n č a n j e še p r e d u v e d b o 
d a v k a na d o d a n o v r e d n o s t ! 

Investicijske 
gradnje 



Osrednja prireditev prazniku in 
športnikom 
21. decembra, v predprazničnih 
dneh, je bila v Šmarju-Sap kultur
na p r i red i tev v p o č a s t i t e v 
d r ž a v n e g a praznika Dneva sa
mostojnosti, na kateri so svečano 
podelili priznanja športnikom in 
športnim delavcem občine Grosup
lje za leto 1998. 
Za prijeten kulturni program so 
poskrbeli domač i pevci , učenci 
grosupeljske glasbene šole in mla
di plesalci plesne šole Studio M iz 
OŠ Brinje, spregovoril pa je župan 
občine g. Janez Lesjak, ki je tudi 
podelil priznanja. 
Priznanju za leto 1998 so prejeli 
V kategoriji klubski šport 
Mlajši dečki - J U R E Z O R K O -
član šahovskega kluba Grosuplje, 
ki seje že kot prvošolček vključil 
v šahovski krožek in pod men
torstvom Cveta Jakšeta dosegel 
lepe rezultate. Na mladinskem sve
tovnem prvenstvu v Španiji seje 
med stotimi udeleženci iz vsega 
sveta uvrstil na 37. mesto. Njego
va velika želja je, da bi postal ša
hovski mojster, zato je v letošnjem 
šolskem letu začel obiskovati tudi 
šahovsko šolo na Vrhniki . 
Starejši d e č k i - G R E G O R V E R -
BA.IS - član Smučarskega skakal
nega kluba Račna, ki že osmo leto 
trenira v smučarskih skokih. N a 
začetku svoje smučarske kariere se 
je posvečal tudi atletiki - tekom na 
1000 m. Letos je na tekmovanju v 
disciplini nordijske kombinacije 
(skoki-teki) v svoji kategoriji do
segel naslov državnega prvaka in 
drugo mesto v kategoriji starejših 
mladincev. Tako je poslal kandidat 
za mladinsko reprezentanco Slove
nije v nordijski kombinaciji. 
S t a r e j š e deklice - M A T E J A 
K R I Ž A J - č l an i ca Strelskega 
društva Grosuplje je z intenzivnim 
treniranjem v zelo kratkem času 
osvojila vse veščine tega športa in 
na d r ž a v n e m prvenstvu s svojo 
hladnokrvnostjo, samozavestjo in 
izjemnim streljanjem osvojila 4. 
mesto. 

V kategoriji osnovnošolski šport 
Starejše deklice - A N A S R E -
BRNIČ, ki je osvojila vrsto viso
kih rezultatov, največji uspeh pa je 
bilo 6. mesto na mladinskem sve
tovnem prvenstvu v Franciji. N a 
novogoriškem turnirju je bila na
juspešnejša udeleženka, zbrala je 
le točko manj od zmagovalca in s 
tem rezultatom osvojila naslov 

moškega mojstrskega kandidata, ki 
ga v Sloveniji v njenih letih ni osvo
j i lo še nobeno dekle. 
Priznanja Zveze športnih organiza
cij Grosuplje za dosežene uspehe 
na področju športa občanom, ki so 
s svojimi športnimi rezultati pre
rasli svoje sredine, pa zato, ker ni
majo pogojev doma, trenirajo dru
god, so prejeli: 
M A R K O Š K R J A N E C za svojo 
uspešno teniško pot, svoje odlično 
teniško znanje pa prenaša na mla
de t e n i š k e n a d e b u d n e ž e v T K 
Grosuplje. 
TJ ASA S E M E se ukvarja z ritmič
no gimnastiko. Na državnem pr
venstvu v Mariboru za kadetinjeje 
osvojila 1. mesto in si tako pri
služila tudi nastop z državno re
prezentanco. S to pa je nastopila 
na Zlatem obroču v Beli -Slatin v 
Bolgariji in dosegla 23. mesto. 
D A M J A N M I Š M A Š , uspešen 
judo-ist, se je v letu 1998 uvrstil 
na I. mesto na mednarodnem pr
venstvu Nagaoke v Ljubljani (med 
385 tekmovalci iz 6 držav) . V 
osemletnem treniranju je dosegel 
vrsto vzpodbudnih rezultatov, 
dvakrat naslov viceprvaka. Želi si 
postati tudi državni prvak pri čla
nih, s čimer bi si odprl pot do nas
topanja tudi na svetovnih in ol im
pijskih prvenstvih. 
A L M A K R I Ž M A N in A N Ž E 
J A K O P I N , plesni par ročk n'rola, 
člana plesnega kluba M iz Ljublja
ne sta postala državna reprezentan-
ta v J U N I O R kategoriji. N a sve
tovnem prvenstvu v Rusi j i sta 
osvoji la 19., na evropskem pr
venstvu v Belgiji pa 12. mesto. 
Podeljena so bila tudi priznanja 
zaslužnim športnim delavcem za 
dolgoletno delo na p o d r o č j u 
športa, ki j ih na osnovi svojega sta
tuta vsako leto podeljuje Zveza 
športnih organizacij Grosuplje. 
Zlato priznanje za 30-letno delo 
je prejel B O Ž I D A R G A B R I E L , 
ki ima precej zaslug za enakome
ren razvoj športa v občini in tudi 
za izgradnjo telovadnic. Je predan 
športu in mladini, saj se pod nje
govim vodstvom v Grosupljem raz
vija uspešen Košarkaški klub, v 
katerega je včlanjenih več kot 100 
mladih nadebudnih ljubiteljev tega 
športa. 

Srebrno priznanje za 20-letno 
delo pa sta prejela 
IVICA k I Kl K, sam od mladosti 

Najvišje priznanje in nagrado za 
prejel g. Božidar Gabrijel 

navdušen športnik, predan balinan
ju, saj je opravil tudi izpit za sod
nika, na Fakulteti za šport pa pri
dobil naziv vaditelja balinanja. Vsa 
leta uspešno igra v prvi ekipi, ki 
nastopa v Ljubljanski območni ba
linarski l igi . 
F R A N C P O L A J Ž A R , predan 
športu, je po dograditvi telovadni
ce v Šmarju-Sap ustanovil namiz-
noteniško sekcijo, ki jo uspešno 
vodi od I. 1985. Ima pa vel iko 
zaslug za širjenje rekreativne na-
miznoteniške dejavnosti tudi zno
traj celotne bivše občine Grosup
lje. 
Bronasto priznanje za 10-letno 
delo so prejeli 
S A M O Z R I M E C , več kot 10 let 
aktivni igralec Rokometnega klu
ba Grosuplje; pri svojem delu pe
dagoga športne vzgoje je dosleden 
in vztrajen. Kot edini učitelj šport
ne vzgoje na šoli pa je vsa leta od
govoren organizator in izvajalec 
špor tne dejavnosti. Osnoval je 
močno in uspešno Šolsko športno 
društvo; ekipe in posamezniki pa 
pod njegovim vodstvom dosegajo 
izvrstne rezultate. 
A N K A F A B J A N , poznana velika 
ljubiteljica narave deluje v Planin-

delo na področju športa je 

skem društvu že 14 let, vse od usta
novitve, kjer je zadolžena za delo 
z mladimi. Kot pedagoginja je ak
tivna v širjenju planinske miselnos
ti in vzgoje med mladimi šolarji. 
Tudi svoj prosti čas namenja orga
nizaciji in vodenju izletov za mla
de planince. 
Z I N K A V I D M A R , ki po uspešno 
opravljenem tečaju za organizator
ja športne rekreacije v okviru Fa
kultete za šport že več kot deset let 
uspešno vodi rekreacijo v Šmarju-
Sap. Veliko dela je posvetila prav 
starejšim članicam, te pa so pre
pričane, da so zaradi spremenjene
ga športnega načina življenja pr
ikrajšane za marsikateri obisk pri 
zdravniku. 
N a prireditvi so podelili tudi po
kale prvakom občinskih in med
občinskih rekreativnih tekmovanj. 
N a prijeten način smo v Šmarju -
Sap počastili naš državni praznik 
in s tem, da smo prav ob tej 
priložnosti podelili priznanja pri
zadevnim športnikom v naši obči
ni, to podelitev naredili še bolj slo
vesno. Ljudje, ki dosegajo tako 
dobre rezultate, seveda lahko le na 
podlagi mnogih treningov in odre
kanj, si to prav gotovo zaslužijo. 

1>IUI 

I K O M P L U S , d . o . o . 

G R O S U P L J E , Kosove lova 2 

Ste po pokl icu diplomirani strojni inženir ali 

strojni inženir, morda pripravnik in iščete zaposlitev? 

Vas zanima delo v man j šem, ustvarjalnem kolekt ivu? 

Oglasite se nam! 

I ščemo delavca z navedeno izobrazbo za delo 

PROJEKTIRANJA STROJNE ENERGETIKE . 
Pisne vloge z dokazi l i o strokovni izobrazbi pošlj i te na naslov: 

I K O M P L U S , d.o.o. 

Grosuplje, Kosove lova 2. 



SOŽITJE-za sožitje 
N a pobudo Centra za socialno 
delo Grosupl je smo ime l i 30. 
oktobra lani srečanje staršev, na
menjeno dogovoru o ponovn i 
ustanovitvi D r u š t v a za p o m o č 
d u š e v n o pr izadet im v o b č i n a h 
Grosup l j e , I v a n č n a G o r i c a in 
Dobrepolje. 

S O Ž I T J E - Zveza d ruš tev za 
pomoč duševno prizadetim Slo
venije -je prostovoljna staršev
ska in invalidska organizacija s 
socialnimi in humanitarnimi c i l 
j i . V svojih občinskih in med
o b č i n s k i h organizaci jah zdr
užuje starše, sorodnike oseb z 
motnjo v d u š e v n e m razvoju, st
rokovnjake različnih usmeritev 
in ostale ljudi dobre volje, k i se 
odločajo za sodelovanje. Tako 
trenutno ta organizacija v Slo
veniji združuje 50 občinskih in 
medobč insk ih društev s preko 
20.000 člani. 
Velika slovenska družina Sožitje 
seje v prvih decembrskih dneh 
z ustanovitvijo društva Grosup
lje še p o v e č a l a in p rep r i čan i 
smo, da bomo, tudi z vašo po
močjo , uspeli 

Po predstavitvi splošne problema
tike in podrobni raz lag i pod
predsednika Zveze Sožitje Slove
nije, kaj vse je potrebno za urad
no ustanovitev, smo b i l i takoj 
pripravljeni prijeti za delo. Raz
del i l i smo si naloge in tudi z re
gistracijo d ruš tva uspeli . Naš 
ustanovni dan je 2. december 
1998, in to nas obvezuje poma
gati našim 115 osebam z motnja
mi v duševnem razvoju. 

Razlog za to naše prvo srečanje 
je želja po osveščanju ljudi s pro
blematiko duševne prizadetosti, 
po medsebojnem spoznavanju ter 
izmenjavi življenjskih in praktič
nih izkušenj, nenazadnje pa naj bi 
pripomoglo k tesnejši povezanos
ti staršev teh oseb. 
V ta namen smo 20. decembra 
lani pripravili novoletno srečanje 
s prikupnim programom učencev 
O Š Brinje iz Grosupljega in po
gostili vse navzoče . A obrazi na
ših varovancev so zažareli šele ob 
prihodu dedka Mraza, ki je vse 
obdaril in j i m zaželel veliko sreče 
v novem letu. Vse , k i se vabilu 
niso odzvali , bomo člani društva 
obiskali in j im darila izročili oseb
no. 
Ravna te l j i ca š o l e je prebrala 
pozdravno pismo predsednika 
Zveze društev Sožitje Slovenije g. 
Tomaža Jereba, s katerim nam je 
kot soustvarjalcem boljšega živ
ljenja samih prizadetih in tudi nji
hovih družin zaželel dovolj pogu
ma in odločnost i , da bi bila naša 
prepoznavnost v okolju dosežena. 
Želeli bi vas tudi prepričati , daje 
preobrazba odnosov oz. strpnost 
odnosov do oseb z duševno pri
zadetostjo, nujna. Bodimo j i m 
pošteni in pravični sopotniki. 
Ob teh sklepnih mislih vam spo
ročamo, da bo društvo s pristop
nimi izjavami včlanjalo naše otro
ke in starše, ostale krajane pa ob
v e š č a m o , da se lahko kot pod
porni člani pridružite in tako pri
pomorete k bol jšemu delovanju, 
skrbi in organiziranosti. 
Da je b i l to za nas še posebno 
srečen dan, se moramo zahvaliti 

vsem donatorjem in sicer: 
- Z v e z i d r u š t e v S O Ž I T J E za 

otvoritvena in ustanovitvena 
sredstva 

- Centru za socialno delo Gro
suplje za finančno pomoč pri 
nabavi igrač 

- A B C Tabor za izredne ugod
nosti pri nakupu daril 

- Pekarni Grosuplje za podarjen 
svež kruh 

- Zelenemu valu za brezplačna 
sporoči la in obvestil, 

- Slaščičarnama Kovačič, V i r pri 
Stični in Brodnik, Grosuplje za 
sladke dobrote 

- Sirpak Stična in Mesariji Javor-
nik, P i k i , Maver , Bla tnik in 
Klemenčič za slastne mlečne in 
mesne izdelke 

- učenkam in učencem O Š Br in 
je za trud in bogato predstavo 

- vodstvu šole za pomoč pri or
ganizaciji in najemu prostorov 
ter Urši in Petri za vesele viže 
in zabavo. 

N a predstavitev smo medse po

vabili vse tri župane omenjenih 
občin, vodstva šol in V V Z , pred
stavnike ostalih društev in cerk
ve, a se žal ne moremo pohvaliti , 
da nas je s prisotnostjo kdo poča
stil, zato toliko lepša hvala vsem, 
ki niste preslišali našega kl ica! 
N a š uradni naslov je: D r u š t v o 
SOŽITJE Grosuplje, druš tvo za 
p o m o č duševno prizadetim ose
bam s sedežem na Grosupljem, 
Taborska 13, tel. 771-452, ž iro 
rčaun št.: 
50100-620— 133-05-1022113-
7408/29 pri N L B d.d. ekspozitu
ra Grosuplje. Naš izvršni odbor 
šteje 9 članov, predsednik društ
va je g. Janez Zelko , tajnik Ne-
venka Zrnec in b l a g a j n i č a r k a 
Frančiška Šraj. 
(Članarina za otroke je 500,00, za 
starše 1.000,00 sit, enako za rej-
n ike in podporne č l a n e . O b 
poravnav i č l a n a r i n e prejmete 
č lansko izkaznico, s katero imate 
možnos t uveljavljanja olajšav). 

Andreja LJUBIC 

PRODAJNI CENTER 
Naj za nakup 
ne zmanjka 
vam poguma, 
saj neverjetne 
cene so v 
PRODAJNEM CENTRU GUMA! 

V našem velikem P R O D A J N E M C E N T R U G U M A v Brezju pri Grosupljem smo za 
vas poleg velike izbire poceni izdelkov za gradnjo, dom in vrt pripravili posebno zgodnje spom
ladansko ponudbo: 

x> zemljo za presajanje in sajenje rastlin ^ vrtno orodje, 

v gnojila za cvetlice, grmičevje in travo ^ opore za rastline 

semena vrtnin, cvetlic in trave 

okrasne lonce, korita in j i l fy lončke, 

V PRIHAJAJOČI POMLADI PA SMO PRIPRAVILI PRESENEČENJE Z 

VELIKO IZBIRO SADIKSADNJEGA IN OKRASNEGA DREVJA, 

BALKONSKIH RASTLIN, SEMENSKEGA KROMPIRJA IN SREDSTEV ZA 

ZAŠČITO RASTLIN. 

T O IN SE M N O G O ZANIMIVIH A K R T I K L O V 
PO IZREDNIH C E N A H . 

Trgovina je odprta vsak dan od 7. do 19. ure, 
v soboto od 7. do 13. ure. 

Telefon: 762-200, faks: 764-403. 



Dedek Mraz pri Romih 
N a C e n t r u za s o c i a l n o de lo 
Grosuplje se že nekaj mesecev 
enkrat tedensko srečujejo romski 
otroci s prostovoljkami. Namen 
teh druženj , ki potekajo večino
ma v obl ik i delavnic, je povezo
vanje in sodelovanje med otroki, 
hkrati pa učenje veščin, k i j i h zah
teva današnji čas. Eno od teh del
avnic sta pripravili prostovoljki 
Janja in Metka: 
Na Centru za socialno delo smo z 
romskimi otroki imeli prednovo-
letno zabavo. Skupaj smo pripra

v i l i program, v katerem so otroci 
pokazali svoje znanje v petju in 
plesu. Otroci so povabili tudi svo
je s tarše, k i so radi prišli in se 
veselili z nami. Pridružil se nam 
je tudi učitelj Božo, ki dogajanja 
ni mogel spremljati sede, zato se 
je priključil svojim učencem pri , 
rajanju. 
To prijetno vzdušje pa je privabi
lo dedka Mraza, da seje ustavil 
pri nas, še preden je obiskal ost
ale domove. 

Janja in Metka 

Silvestrski pohod na Maglaleno 
Magdalcnska gora je oblegana 
skozi celo leto. N a njej s rečamo 
tekače, sprehajalce v skupinah, v 
parih, posamezno, s ps i , celo 
motoriste in kolesarje. Vsako leto 
več pa je tudi ude ležencev s i l -
vestrskega pohoda z baklami. 
Letos nas je bilo okoli sedemdes
et, vmes so bile kar cele družine 
tudi z manjšimi otroki, ki jih je 
bilo treba kdaj pa kdaj nositi. Ven

dar smo vsi prišli na vrh, z bakla
mi in brez njih, nekateri z bateri
jami , drugi spet z ličnimi starimi 
petrolejkami. 
Tako kot lani nas je tudi letos ča
kalo presenečenje v vasi Ilrastje. 
Gospa Jana Žitnikova nas je poča
kala s pijačo in potico, da smo 
okrepljeni nadaljevali pot v hrib. 
Različne bakle smo nosili , ene so 
gorele m o č n e j e , druge s l abše . 

Praznična Magdalena - v soncu in ivju 

Magdalena v silvestrski radosti in prazničnih lučeh 

občudoval i pa smo več kot me
ter dolge, ki jih je bilo že kar 
težko nositi. Predvsem pa so v 
vsem tem "cirkusu" uživali otro
c i . 
Ob stari cerkvici sv. Magdalene 
smo si porazdelili predvsem slad
karije in pijačo, ki smo jo prinesli 
s seboj, zapeli in čestitali Kleme
nu za rojstni dan ter seveda 

napravili "gas i l ski" posnetek za 
spomin. Kolona sc je na povrat
ku v dolino malce raztegnila, ven
dar se nas je še večina zbrala pri 
motelu, kjer smo si vošči l i / a 
novo leto in se razšli z dogovo
rom, da sc naslednje leto zopet 
dobimo in da vsak pripelje še 
koga s seboj. 

Marija SAMEC 

Kako pomagati otroku 
S t a r š i p o t r e b u j e m o n a s v e t e v o b l i k i p r e d a v a n j 
Sredi januarja je vodstvo Po
družn ične osnovne šole Št.Jurij 
organiziralo predavanje za star
še otrok od I. do. 4. razreda. 
Predavateljica je bila gospa D U 
ŠICA K U N A V E R , naslov pre
davanja pa je bil vabljiv in obe
taven: "Kako starši pomagamo 
svojemu otroku pri učenju". 
Kar precej sc nas je zbralo v enem 
izmed razredov. V z d u š j e med 
nami, starši, je že pred zače tkom 
predavanja dalo vedeti, da z za
nimanjem pr ičaku jemo vsebino 
srečanja. Večina staršev se v času 

šolanja otroka pogosto vpraša , 
kako naj mu pomagamo pri učen
ju . Tudi predavateljica je odgo
varjala na k l a s i č n a i zhod i šča : 
Kdo, kje, kdaj, kako, zakaj? 
Bistvena misel predavanja se je 
od uvodnih besed, ko nas je ga. 
Dušica Kunaver opomnila, da gre 
za našega otroka, ki ga imamo 
zelo radi, ustavljala ob prostoru, 
kjer naj se otrok uči, urejenem 
tako, kot si on sam želi, do ure 
učenja, k i ga do loč imo sproti, v 
dogovoru z otrokom. Dobro je, 
da skupaj postavimo ci l j , za ka

terega sc bo otrok učil. S primer
nim načinom bo otrok osvojil ve
l iko znanja v kratkem času. Rav
no taje pogosto največji problem, 
ko je potrebno predelati veliko 
snovi, časa pa je premalo. 

Č e p r a v si verjetno več ina star
šev poskuša na raz l ične nač ine 
pridobit i nasvete strokovnjakov 
za učno p o m o č , so predavanja 
izkušen ih predavateljev, kot je 
bi la tudi gospa Duš ica Kunaver, 
verjetno eden na jbo l j š ih n a č i 
nov. Predavateljica je snov pod
krepila s svoj imi de lovnimi in 
ž i v l j e n j s k i m i i z k u š n j a m i , kar 
daje predavanju posebno ceno, 
slušatelja pa prepriča, daje vred
no poskusiti na nač in , kot je bi l 
predstavljen. 

Jožica PETERKA NOVAK 



Snežna kraljica je prišla tudi v naša srca 
Dobrodelna igrica grosupelj
skih tabornikov 
Verjetno se je že vsakdo izmed 
nas ničkolikokrat spraševal, kaj je 
njegovo poslanstvo na tem svetu, 
kako lahko kot posameznik pris
peva k bol jšemu življenju, kako 
lahko spremeni svet. K m a l u pre
rastemo o t roška sanjarjenja in 
marsikdo reče : "Saj ne morem 
ničesar storiti. Premajhen sem in 
ljudje, k i potrebujejo p o m o č , 
živijo nekje daleč stran." Pa je res 
tako? 
Kot je nekdo nekoč rekel, namen 
taborniš tva ni le živeti v sožitju z 
naravo, ampak je v vel ik i meri 
tudi v sožitju s soč lovekom, mu 
pomagati. Vsak sam mogoče res 
ne more storiti vel iko, vendar pa 
lahko vsi skupaj naredimo vse. 
Taborn ik i smo se o d l o č i l i , da 
pripravimo dobrodelno bož ično 
igrico in z denarjem, dobljenim 
na predstavah, ponesemo kanček 
bož ičnega vzdušja v nekatere do
move in k p o m o č i pot rebnim 
druž inam. Zbral i smo kar 108 t i
soč tolarjev in otroci so ta denar 

odnesli družinam. S seboj pa so 
ponesli veselje in s rečo , ki sta 
prišla kot nepr ičakovano darilo. 
Igrico smo pr ipravi l i z naš imi 
na jmla j š imi č lani - z d r u ž i n o 
medvedkov in čebelic. V njej je 
sodelovalo kar 59 otrok ter okrog 
20 starejših č lanov našega društ
va, k i so prispevali veliko truda 
in nesebičnega dela s tem, ko so 
poskrbeli za gledališke liste, glas
bo, sceno. Nastopali so v vrtcih 
v Grosupljem in v Šmarju - Sap 
in tudi na vseh šolah. Z igrico so 
razveseli l i otroke v pedia t r ični 
k l i n i k i ter popestrili popoldne v 
Domu starejših občanov. Snežno 
kraljico ste si lahko krajani og
ledali tudi na krajevni proslavi 
ob d ržavnem prazniku. 
Naša ne izkušenos t se je pokaza
la ob tem, ko smo včasih govori
li p reveč tiho ali pa smo ob pog
ledu na v e l i k o m n o ž i c o pred 
nami pozabil i besedilo. Vendar 
smo se potrudili po naših najbolj
ših močeh. In kot pravi igrica: " Z 
naš im trudom in pogumom nam 
JE U S P E L O ! " 

V s i smo bi l i nagrajeni z diplo-
micami , najvažnejše pa je bi lo 
osebno zadovoljstvo, ki smo ga 
občuti l i vsak posebej. S tem je 
bil naš trud več kot poplačan . 
Upamo, da smo ne samo zasadi
l i , ampak tudi utrdili korenine 
drevesa dobrodelnosti. Morda pa 
nam je na nek način vseeno uspe
lo na svojevrsten način spreme
niti svet. 
Ugotovi l i smo, da je izrek nez
nanega avtorja več kot resničen . 

"Sreča je dišava, kije ne moreš 
izliti na druge, ne da bi poškro
pila tudi tebe." 
N a koncu bi se radi zahvali l i tudi 
ljudem, ki so nam pomagali pri 
u r e s n i č i t v i n a š e g a n a č r t a . 
Zahvaljujemo se Daretu Gabr i j -
lu, Jožici Kra l j , Majd i Ka iba , 
Ireni Zadnikar, Majd i Fajdiga in 
drug im. Posebna zahvala tudi 
staršem ter vsem vodnikom men
torjem. 

Keti 

Mladost in starost si podajata roke 
Starost zna biti najtežje obdobje 
življenja, še posebej, če seje v tem 
času treba spoprijeti z grenkimi 
spomini iz bližnje ali daljne prete
klosti. Če človek ni osamljen, je 
zanj lahko starost veliko lažja, kajti 
če si sam, nenehno misliš na svoje 
življenje in na to, kako se le-to bliža 
koncu.. So torej ljudje, kateri zad
nje obdobje življenja uživajo med 
svojimi domač imi , k i - če je to 
potrebno - zanje tudi dobro skrbi
jo . Veliko paje tudi takih, ki so j ih 
celo najbližji sorodniki popolnoma 
pozabili in zanemarili, nekateri teh 
niti več nimajo, spet drugi pa zase 
niso več zmožni skrbeti. Za take 
ljudi obstajajo posebni domovi, 
kjer j im nudijo potrebno oskrbo. 
Tak dom imamo tudi v našem kra
ju - to je Dom starejših občanov 
Grosuplje. 
Ker paje leto - 1999 - leto starej
ših, smo se učenci 8. b razreda O Š 
Brinje na pobudo naše razredničar
ke Marije Bučar odločili, da bomo 
obiskovali oskrbovance grosupelj
skega doma starejših občanov in 
jim poskušali vsaj delno skrajšati 
in polepšati dolgočasne ure bivan
ja tam. K nam je prišla delovna 
terapevtka Jožica Kralj, kateri smo 
razodeli našo idejo. Dogovor i l i 
smo se za prvi obisk doma. Za ta 

dan smo izbrali martinovo, takrat 
so namreč imeli v načrtu manjšo 
pogostitev in krajši program. Tudi 
mi smo se na to pripravili in sicer 
tako, da smo se " n a š e m i l i " v 
primerna oblačila in odigrali skeč 
na temo tega praznika. To je bilo 
torej naše prvo srečanje, k i je bilo 
- kot se je pokazalo - zelo us
pešno. Ljudje so si nas zapomni
l i , zato tudi s kasnejšimi obiski 
nismo imeli nobenih težav. Zdaj 
poznamo že veliko tamkajšnjih 
stanovalcev, pa tudi kar precej nji
hovih življenjskih zgodb. Te po
večini niso kaj vesele, saj je večji 
del njihovega otroštva zaznamo
vala vojna. Tako mije bilo precej 
neprijetno, ko nam je neka gospa 
v solzah pripovedovala, kako je že 
pri 25-ih postala vdova z dvema 
otrokoma. Kasnejeji je zaradi bo
lezni umrla še hči, pa tudi sin seje 
ubil . K o pa se je njena vnukinja 
poročila, je postala nezaželena v 
hiši in tako zdaj prebiva v tem 
domu . . . 
V domu se srečujemo z različni
mi ljudmi, s prav tako različnimi 
zgodbami in raz l ičn imi vtisi o 
domu. Sicer pa tam zelo dobro 
skrbijo, da njihovim oskrbovan
cem ni dolgčas. Za prav vsak praz
nik imajo pripravljene programe, 

kjer se da dobiti tudi lepe nagra
de, imajo posebno delavnico (de
lovna terapija), kjer delajo razne 
okraske, ki so razstavljeni po vseh 
prostorih v domu, omogočeni so 
j im sprehodi okrog doma, do trgo
vine, cerkve, nekateri, k i so še 
vedno pri dobrem zdravju in ima
jo veliko energije, pa tudi poma
gajo delavcem v domu pri različ
nih opravilih. Prostori v domu se 
delijo na hotelski in bo ln i šk i 
oddelek. N a bolniškem so podob
ne razmere kot v bolnišnici in tja 
mi seveda ne bomo hodil i . Z a 

drževal i se bomo na hotelskem 
oddelku, kjer sc bomo z ljudmi 
pogovarjali, j i m prisluhnili in na
redili vse, da bi postali z njimi čim 
bolj domači in j i m polepšali č im
več dni. To je včasih težko, saj 
imamo velike obveznosti do šole, 
a naš trud je poplačan, ko vidimo, 
da smo jih s svojim obiskom raz
vesel i l i . Zato bomo z veseljem 
delali na tem, da nas ta občutek 
č imvečkrat spreleti. 
Za vse učence, ki obiskujejo Dom 
starejših občanov 

Tina PODRŽAJ, OŠ Brinje 

UPiNA JEZIKOVNI C E N T E R 
Taborska 2, Grosuplje 

Informacije pon - sre - pet 
od 10. do 12. ure 

tel/fax : 127 20 83 

Vabimo vas na vpis v intenzivne tečaje za odrasle: 
• O B N O V I T V E N I T E Č A J A N G L E Š Č I N E 

(za vse, ki ste se angleščino učili v šoli , potem pa nanjo pozabili) 
• TEČAJ N E M Š Č I N E , A G N L E Š Č I N E IN ITALIJANŠČINE Z A PO

P O L N E Z A Č E T N I K E 

• N A D A L J E V A L N I T E Č A J N E M Š Č I N E 

VPIS V TEČAJE BO DO 20. FEBRUARJA 

(ZAČETEK POČITNIC), 

ZA ZAMUDNIKE - OD I. DO 6. MARCA 



Kondorjev let 
S K A V T S K O P O T E P A N J E PO 
ČILU 
Kaj č loveka žene na pot? Zelja 
po spoznavanju drugih ljudi, po 
odkr ivan ju , u č e n j u , l jubezn i , 
begu, avanturi, samostojnosti, 
drugih krajih, izkušnjah? To je le 
delček odgovorov, vsak bi našel 
svoj razlog za potovanja na raz
lične konce Slovenije in sveta. 
Preprosto moraš iti , srce ti ne da 
miru, dokler ne greš. 
Tako je čutil tudi kondor, ki seje 
odpravljal na pot po zahodni oba
li Južne Amerike . Približeval se 
je področju, ki je stisnjeno med 
Pacifik in visoke A n d e - Č i l u . Tu 
je že enkrat letel in spomnil se 
je, daje ta konec sveta prav lep 
zaradi nasprotij - puščava brez 
vode, jezera in gejziri, črni vu l 
kani, pokriti s snegom, peščene 
plaže, či lske palme... Dolga pot 
ga je š e č a k a l a do k o n c a te 
države, kar 4.300 km, a seje nav
dušen odpravil na let - želel je 
videti te lepote. In ljudi, k i so tu 
tako posebni - odprti, prijazni, 
polni ritma, navdušeni nad nogo
metom, nj ihova kul tura pa je 
mešanica španske in indijanske. 
Še nekaj gaje privlačilo - njihov 
pozdrav. Objamejo se in se pol
jubijo na lice. Kar kri la so se mu 
stresla od prijetnega občutka. 
Čez puščavo na severu je letel hi
tro, ker je želel videti zelenje. 
Opazoval je mesta, si našel kaj 
za v kljun in spet opazoval. V i 
del je čedalje več ljudi, ki so imeli 
rutke okrog vratu. Saj res, skav
ti! Tisti otroci, mladi in odrasli, 
ki raziskujejo naravo, se igrajo in 
sploh p o č n e j o ze lo zan imive 
stvari. Nekaj je slišal o skavtih, 
ko je letel mimo hiš na severu. 
Kaj je že bilo? "Spomin mi ne 
deluje več najbolje, razvedrilo 
potrebujem. Hej, lahko se pohe-
cam s tistim letalom, ki ravno 

pristaja!" 
Letalo naredi krog nad letališčem, 
kondor spremlja oči pilota, spog-
ledata se. Pilota preš ine misel , 
kako lep in ponosen ptič je kon
dor. A ta se že spomni nekaj drz
nega in zaokroži okrog krila. Og
leda si ljudi. Glej , glej, tam se jih 
kar pet drenja ob enem oknu. " O , 
slikajo me. Moram se dati v pravi 
položaj . U , še rutke imajo. Ja, že 
vem! Č e j i h spremljam, lahko 
ugotovim, zakaj so prišli sem." 
Dolgo in pot rpež l j ivo je čakal 
kondor, da so prišli iz stavbe. V s i 
so bi l i precej oblečeni . "Pr i njih 
je z ima," se spomni, "tu pa smo 
že zajadrali v poletje." Štir je 
fantje so in eno dekle, ne znajo 
špansko. Posluša j ih in kmalu raz
bere nj ihova imena - Andre j , 
Jože, Gregor, Marko in Alenka. 
" K a k o hecna imena, jezik se mi 
zapleta ob njih, da ne govorim o 
krajih, iz katerih prihajajo. Fantje 
so iz Logatca, na dekletovem 
nahrbtniku pa piše Grosuplje, Slo
venija. Daleč je to. Kaj sem sl i 
šal? Jamboree?! Aja , to sem sl i 
šal po radiu! Od 27. decembra do 
6. januarja drugo leto (1999) je 
svetovno srečanje skavtov, jam
boree. O v e l i k i h š t e v i l k a h so 
govoril i - 34.000 skavtov iz 160 
držav da jih bo, njihovo geslo pa 
bo " S K U P A J G R A D I M O M I R " . 
Vzpodbudno, ni kaj. A m p a k . . . 
danes je 28. november, kaj poč
nejo tu že en mesec prej? Nekaj 
skavtov sem videl že v Ekvador
ju , Peruju, Bol iv i j i in Argentini. 
So tako radovedni in si pred 
s r e č a n j e m skavtov ogledujejo 
dežele? Res moram s temi peti
m i , k i so tako hecni. Hej, kje pa 
so?" 

Peljali so sc z avtobusom do glav
nega mesta, Santiaga. Izstopili 
niso sami, z njimi sta bila še do
mačina, dekle in fant, ki sta si za 

Nasmehi govorijo, kako veselo je bilo na tovornjaku. 

Obstali smo ob čudesih narave. 

njih vzela celo popoldne. "Ja, pri
jazni so tile Čilenci ," je premišlje
val kondor. 
Proti večeru je kondor našel pet 
skavtov, a so vsi spali. Utrujenost 
jih je premagala. Kondor si pri
vošči let nad parki. Kot drugje v 
Čilu j i h tudi tu zalivajo, da so ze
leni. Privošči si obrok in naredi 
še let iz hvaležnost i , daje opravil 
že tako dolgo pot. Potem odjadra 
do hiše s petorčki. Na nebu je luna 
in sije skozi okno v njihovo sobo. 
Eden se zbudi in jo gleda. Nekam 
čudno je obrnjena. 
Razgledali so se po mestu in pro
ti v e č e r u odš l i na avtobusno 
postajo. Kondor j i h je sicer zgu
b i l , ko so se peljali s podzemno 
železnico, a je med mnogimi av
tobusnimi postajami končno na
šel pravo, kar ni lahko v mestu s 
5 mili joni prebivalcev. Saj so že 
na avtobusu! Tukaj je tako veliko 
avtobusnih družb, vse so privat
ne in zato so karte poceni. Pred 
spanjem je kondor skozi eno oko 
še videl , da je cel avtobus igral 
tombolo, razdelili so odeje i n . . . 
Je že spal. 

Pot j i h je peljala 1.000 km na jug 
v mesto Puerto Varaš . Tam so 
našli skavtsko hišo in kondor j ih 
je slišal , kako so b i l i navdušen i 
nad njo, č e p r a v je b i l a pre-
prosta:"Tako bi rabil i v Sloveni
j i . " Ogledal i so si mesto, našli 
prijaznost na vsakem vogalu in 
si k o n č n o kup i l i zemljevid . A 
kondor je bil preutrujen, da bi b i l 
ves čas z nj imi. Vedel je, da še 
ne bodo odšl i , p reveč j im je bi lo 
lepo, zato je zaspal. N i s l iša l , 
kako so Andreju voščili za god, 
kako so se začeli učiti špansko 
in kako so bi l i navdušeni nad tem 
koncem, ker je bil podobno ze
len kot Slovenija. Presenečeni so 
bi l i tudi nad ogrevanjem vode -
na pl in . Drugo jutro so se odpra
v i l i na vulkan Osorno. Kondor je 

sedaj že vedel, da j i h po ozemlju 
vodi gola radovednost, a j i h še 
ni želel zapustiti, ker mu je bi lo 
zabavno v njihovi d ružb i . Pre
senečal i so j i h ki lometr i ravne 
ceste, lava, pisano rastje, krater
ji in sneg na vulkanu - spomin 
na d o m a č o z imo. Nazaj grede so 
srečali izraelski par. B i l i so j ima 
tako všeč , da sta j i m dala ogrom
ne l i z ike . K a k o so se s ladkal i ! 
Tudi kondor si je poiskal nekaj 
priboljškov, petorčki pa so že bi l i 
na tovorn jačku skupaj s šo la rka 
mi d o m a č i n k a m i . Tem so b i l i 
fantje tako všeč (še posebej nji
hove oči) , da so se od loč i l e za 
skupen š top. 

Z a č e l a se je pot prot i severu. 
Kondor ni b i l p r e senečen , ko so 
se dogovor i l i , da bodo Stopali. 
Nikdar se p e t o r č k o m ni b i lo tre
ba ločiti, vedno so se peljali sku
paj, č e p r a v so ime l i ve l ike in 
težke nahrbtnike. Na jvečkra t je 
ustavil truck (pick-up z odprtim 
kasonom), pa tudi redni avtobus, 
tovornjaki . . . Šoferji so j i h učili 
španšč ine , tako da so kmalu pos
tali klepetavi v tem j ez iku . Z a 
kondorja so b i l i to divj i dnevi . 
Najprej je č a k a l , da so d o b i l i 
š top, potem pa je moral hiteti za 
njimi. Proti večeru so našl i pro
stor /.a šotor, si skuhali večer jo 
in prebrali zgodbo. Zjutraj spet 
vstajanje, stopanje, ogled kraja, 
iskanje pros tora . . . Zbu ja l i so 
vel iko pozornosti, predvsem za
radi klobukov in skavtske rutke. 
V e l i k o ljudi j i h je ogovor i lo z 
občudovan jem, vel iko pa z začu
denjem. Tudi sami so opazovali 
deže lo , k i je vroča in ima elek
t r ične kable krepko zavozlane. 
Presenetili so j i h ljudje, ki so te 
p r i p r a v l j e n i p r e n o č i t i , ker s i 
skavt, pa čeprav te ne poznajo. 
( N A D A L J E V A N J E P R I H O D 
N J I Č ) 

Alenka Oblak 
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Kraljeve sfinge se predstavljajo 
Z vodom Kraljevih sfing se že dve 
leti vsak petek zbiramo na tabor
niških sestankih. Vod sestavlja 5 
deklet in 6 fantov ter vodnica 
Ke t i . Špela, k i ponavadi piše vo
dove kronike, še ena Špela, Ve
ronika, Iva, ter Anja so tiste, ki 
j i m teorija ne dela nobenih težav. 
N a drugi strani pa so velikokrat 
preveč razigrani fantje - Davor, 
Matevž , Andraž , še ne Matevž , 
Jernej in Matej. Skupaj se zelo 
dobro ujamemo in smo postali 
dobri prijatelji. 
U č i m o se r azn ih t a b o r n i š k i h 
znanj. Znamo postavljati šotore in 
graditi piramide (vrsta ognja). 
Poleg tega poznamo tudi ostale 
ognje. Če bi se izgubil i v gozdu, 
bi našli pot s pomočjo potnih zna
kov in znanja orientacije. Zveza-
ti pa bi znali tudi razbojnike, če 
bi nam prekrižali pot. Poleg znanj 
opravljamo tudi razne vešč ine . 
Lansko leto smo opravi l i prvo 
p o m o č , vešč ino varčevalca , go

spodar ja in pevca . Sedaj pa 
proučujemo vreme in vremenske 
pojave. N a sestankih velikokrat 
tudi kaj zapojemo, zato smo si 
letos zadali načrt, da bomo skozi 
celo leto sestavili vodovo pesma
rico naših najbolj priljubljenih in 
seveda tudi t aborn išk ih pesmi. 
Tedenske sestanke včasih nado
mestimo z vodov imi akcijami. 
Pomeril i smo se v igranju namiz
nega tenisa in v igri spomin. 
Poleg vodovih sestankov se ta
borniki s rečujemo tudi na tabor
niških akcijah. Že drug ič letos 
smo tekmovali na Ivekovem me-
morialu v Ljubljani. Izdelali smo 
tudi v o d o v o zas t av i co , k i j o 
bomo od sedaj naprej vedno ime
li s seboj na razl ičnih akcijah. 
Sedaj se že veselimo zimovanja, 
kjer se bomo srečali tudi z dru
gimi vodi in zopet po poletnem 
taborjenju preživel i teden v nar
avi . 

Kraljeve sfinge To smo mL. 

Zahvala grosupeljske Karitas 
Prestop v novo leto za večino lju- dramske igre ob novoletnih praz-
di pomeni veselje, novo upanje, 
nova pr ičakovan ja . Vendar pa je 
med nami vse več takšnih , ki si 
tudi ob teh veselih dneh ne upa
jo pomisl i t i na boljše čase . Pre
pogosto se novo leto izkaže celo 
s labše kot staro. 
Za to bi se radi vs i sode lavc i 
g rosupe l j ske Kar i t a s i sk reno 
zahvali l i skupini mladih taborni
kov iz Grosupljega, k i se je od
ločila, da denarne prispevke, ki 
so j i h z b r a l i z u p r i z o r i t v a m i 

n i k i h , podari d r u ž i n a m v naši 
župni j i , k i j im je življenje na
ložilo preveč bremen, da bi j i h 
lahko nosil i sami. Ti mladi ljud
je so usmer i l i svojo energijo, 
elan, znanje in dobro voljo v 
dramsko igro, ne zgolj v zabavo 
sebi in tistim, k i so si njihovo 
postavitev ogledali , t emveč tudi 
z misl i jo na tiste, ki tudi ob no
voletnih praznikih ne morejo biti 
brezskrbni in vesel i . Posebna 
zahvala velja Urški G l i h a in ga. 

Bredi Škrjancc, ki sta to dejanje 
vzpodbudil i in ga tudi izpeljal i . 
Skupaj z njima smo obiskali ne
kaj naših družin in j i m ponesli 
njihovo darilo in vošči lo . Ravno 
tako velja iskrena zahvala družini 
iz Grosupljega, ki želi ostati nei
menovana, vsako leto pa nas 
preseneti z bogatim denarnim in 
materialnim prispevkom za po
moč ubogim. Enako se zahvalju
jemo vsem posameznim daroval
cem. Z vašo pomoč jo smo pos
kušali olepšati praznike varovan

cem v Domu starejših občanov , 
ot rokom v šoli s pr i lagojenim 
programom in š tevi ln im naš im 
ostarelim in bolnim krajanom. 
Ž e l i m o pokazati na vse tiste lju
di , ki se trudijo in žr tvujejo za 
svoje ideale in verjamejo, da sku
paj lahko naredimo svet boljši . 
Samo z v a š o p o m o č j o l ahko 
p r i ž i g a m o iskre upanja tudi v 
žalostnih in obupanih očeh . 
Vsem še enkrat iskrena hvala! 

Sodelavke Karitas 
Grosuplje 

A V T O S O L A V E Z I 

Prirejamo tečaj C C P za 
kategorije: 
A , B, C in E , 
vsak torek ob 17. uri. 

Izbirate lahko med inštruktoricatni in 

inštruktorji 
Popust za dijake in študente! 
Možna takojšnja vožnja na sodobnih vozilih 

I Tudi na vozilu Mercedes! 

Informacije in prijave vsak dan od 8. do 17. ure. 

Vilharjeva 27, Ljubljana 
(za železniško postajo) 
tel . : 061 - 13 77 117 

Gumnišče 27, Škofljica 
tel . : 061 - 6 6 7 212 
(popoldan) 

Dela na novi šoli se nadaljujejo 



R o k Z R N E C : 

Ko umolkne beseda, spregovori fotografija... 
Kot osnovnošolec je bil navdu
šen nad fotografskim krožkom. 
To navdušenje izpričuje fotogra

fija, ki ga spominja na tista zgod
nja najstniška leta. 
Ko pa seje bilo treba odločiti za 
poklic, se je vpisal na Srednjo 
elektrotehniško šolo na Vegovi.. 
Uspešno jo je končal, ne da bi 
do stroke čutil kakšno posebno 
nagnjenje, čeprav seje z elektro
niko veliko ukvarjal. Toda spet 
predvsem iz hobija. 
Njegova ljubezen in njegovo za
nimanje je bila fotografija, foto
grafiranje. Zato seje po končani 
srednji šoli ob delu vpisal še na 
Srednjo šolo za fotografijo. 
R O K Z R N E C . Fant, k i zna v ob
jektiv ujeti skrite trenutke, fant, ki 
zna fotografiji vdahniti dušo. "Fo
tografija je lepa tedaj, kadar ti v 
notranjosti nekaj vzbudi , pa ni 
važno , kaj je na njej. Vel iko mo
j ih slik je mrtva narava, čeprav so 
slike ž ive , " pripoveduje z nekim 
globokim obču tkom in doda, da 
je to težko povedati z besedami, 
da so zato slike zgovornejše . 
Kdaj vzame svojega najl jubše
ga spremljevalca - fotoaparat 
in se odpravi novim doživetjem 
naproti, ga p o v p r a š a m , pa mi 
ni treba čakat i na odgovor: 
" K o sem slabe volje, ko so čust
va ranjena. Takrat mi fotografija 
gotovo uspe. Meni vsaka fotogra
fija ogromno pove. In vsakomur, 
k i j i h zna g leda t i , k i j ih zna 
dož iv l j a t i . Ž i v o se spominjam 
trenutkov, ko so nastajale." 

Odraz trenutkov 
Zanimivo bi ga bilo opazovati, ko 
beleži trenutke ../oje globoke za-
mišljenosti v objektiv: "Samo gle
daš skozi objektiv in razmišljaš 
samo o tem, kar imaš pred seboj. 
Fotografija je odraz trenutkov, kaj 

pa se vzbudi v moji notranjosti, 
tega ni mogoče povedati z bese
dami," de in umolkne kot bi ho
tel reči: K o spregovori fotografi
ja , besede umolknejo... 
Ima svojo najl jubšo fotografi-
jo? 
"Imam najljubši portret, imam 
najljubšo naravo - in to je Raden
sko polje," pove /. neko posebno 
toplo barvo glasu. In potem raz
grne pred menoj cel mozaik - ut
rinke z našega Radenskega polja. 
Kakšna neskladja! Tisto, kar ne
katerim služi za komunalno de
pon i jo , mlademu ustvar ja lcu 
predstavl ja p rav i b iser n a š i h 
naravnih lepot. 
"Tip ičnega portretiranja nimam 
rad. Č e h o č e š naredit i dober 
portret, mora biti v tebi tudi malo 
psihologa. Ljudje zelo razl ično 
reagirajo in takšna fotografija ni 
prav nič naravna. Če je le mogoče, 
portretiram tako, da me portreti-
ranec sploh ne v id i . To gotovo 
uspe, saj je samo to tisto, kar 
hočem in kar žel im," je prepričl
j i v Rok. 
Avanturist-spoznavati svet... 
R O K Z R N E C . K o razmišljam, 
ali naj mu pridenem še "fotograf, 
mu to nekako ne pristaja. 
K o pred menoj razgrinja Saharo, 
pa prečudovi te odseve narave, se 
zdi , da nekako bolj z lahkoto za
pišem - mladi umetnik. 
"Fotografi ja , k a k r š n o " l o v i m " 
skozi svoj objektiv, je v vsakem 
trenutku povezana z umetnostjo. 
Kaj je umetnost drugega kot le
pota, notranje bogastvo. Zanima 
me čista fotografija ali abstrakci
ja. Seveda pa jo moraš znati gle
dati in jo doživeti . Nekaj poseb
nega je fotografija dveh, največ 
treh barv, ali fotografija, iz kate
re izžareva le nekaj oblik..." prip
oveduje s t o l i k š n o mero po-
doživljanja, da nevede spregovo
ri njegova duša . . . 
Sicer pa zase pravi, da je nemi
ren duh, da nima obstanka. Vel i 
ko potuje. Pravi, daje avanturist. 
Spoznavali svet in ta spoznanja 
ujeti v objektiv. Predvsem tista 
najdragocenejša doživetja. Pre
križaril je večino evropskih dežel. 
Najljubša mu je Francija. Še se 
bo vrnil tja... 

Pravkar seje vrnil z mesec in pol 
dolgega potepanja po A f r i k i . Fo
tografije so čudovi te , predvsem 
pa prepričljive. Za vsako ve, kdaj 

jo je zabeležil , spominja se svo
j ih razmišljanj tiste trenutke. N a 
vseh potovanjih pa piše tudi dne
vnike. 
"Sedaj za projekcijo pripravljam 
diapozitive, da seznanim ljudi, kaj 
lahko človek doživi , kakšen je ta 
naš svet..." izda svojo skrivnost, 
jaz pa sem prepričana, da mu bo 
uspelo "pr iča r t i " Af r iko celo v 
Grosuplje. 
Mlad i ustvarjalec ve, kako foto
grafiji vdahniti d u š o , da spre
govori. Sodeloval je že na vrsti 
razstav: Grosuplje na starih razg
lednicah, v grosupeljskem Kultur
nem domu ob predstavi Večna 
ptica, v času prireditve lani Ptica 
v zenici sonca gledališča Boldrik 
pav ljubljanski galeriji s fotogra
fijami, s katerimi je poistovetil 
predstavo na Magdalenski gori, 
ne gre pozabiti na razstavo A m 
sterdam .. . in še j ih je bilo nekaj. 
Toda od umetnosti fotografije se 
ne da živeti. To je le za dušo , pra
v i Rok. Sicer pa se ukvarja z re
klamno fotografijo. Tudi s to je 
zadovoljen, saj je to svojevrstna 
umetnost, ki potrebuje čisto po
seben pristop. 
S čim še teši svoj nemirni duh? 
"Zbiram in restavriram starine. 
To je že druž inska tradicija. To 
je delal že moj del in sedaj z oče

tom nadaljujeva," m i pove po
tem, ko jaz ves čas najinega za
nimivega pogovora radovedno 
pasem oči po sobi, kjer se zlepa 
ne m o r e š nagledati - od starih 
š iva ln ih strojev, posod, ogr l ic , 
nožev, do najrazl ičnejš ih starin, 
k i j i h celo ne znam poimenova
ti . Rok ima tudi celo zbirko sta
rih fotoaparatov. Tudi to je nje
gova velika strast. A te stare stva
r i , pravi, je zelo težko dobiti . Ke r 
"gre težko od h iše" . K a r prositi 
je treba, spraševat i . "So pa tudi 
ljudje, k i vedo, kaj delam, pa 
sami dajo," je hva ležen za vsako 
malenkost, k i jo je in jo bo tako 
lahko ohrani l pred u n i č e n j e m 
zoba časa. 
Rok je zanimiv sogovornik. Tis
to, kar je nekomu dano opisati z 
besedami, je njemu - ujeli v ob
jektiv. Fant, ki govori brez besed, 
v barvi , odsevih in odstiranjih. 
Fant, k i ljubi vse, kar je lepo. 
V s e , kar č l o v e k a s i l i k raz 
m i š l j a n j u . B r e z tega b i b i l o 
življenje p lehko. . . 
Morda bomo začuti l i lepote na
ših krajev in trenutkov tako, kot 
j i h je - R O K Z R N E C in bomo 
morda kdaj pozneje rekl i : Hvala 
mladenič . Spregovoril si brez be
sed in povedal vel iko. 

Alenka ADAMIČ 



K izviru resnice 
"Osamljeni sprehodi v soju repa
t i ce" so r a z k r i v a l i dogodke v 
Grosupljem ter zgodovino zeml-
jemerstva in nastajanje katastrov. 
Repatice na nebu že dolgo ni več, 
toda zvezdoslovci nam obetajo 
nove nebesne pojave v prelom
nem letu. Naj bodo ti nova pri
ložnost za poslušanje t iš ine, ko 
misl i poletijo in se duša umije v 
studencu Resnice. 
Ob takih sprehodih pa se med dru
gimi ponuja tudi večno vprašan
je: Kaj je razvoj? 
Če vzamemo za izhodišče, da so 
vsa č loveška prizadevanja zelo 
omejena in daje vse, kar je č lo
vek napravil v svoji nekajtisočlet-
ni zgodovini , tudi propadlo ali še 
naprej propada, potem o čemer 
ko l i skoraj ni vredno govori t i . 
Kl jub temu si vedno osmiš l jamo 
svoje bivanje in iščemo poti k c i l 
jem, ki so daleč nad naš im mate
rialnim bivanjem. Brez tega hote
nja si dejansko ne moremo preds
tavljati, kako bi sploh živeli . O d 
tega trenutka do današnj ih dni 
pravzaprav šele lahko govorimo 

o kulturi. 
Že iz zgodovine je neš te tokra t 
dokazano, da lahko boljše živ
ljenje v skupnosti dosežemo le z 
d e l o m , znanjem, i z k u š n j a m i , 
s p o š t o v a n j e m , zaupanjem in s 
sodelovanjem ter s c ivi l izaci jski
m i , načel i kot so: biti vljuden, 
ponižen, javen, uglajen, političen 
... V s i drugi egoistični odmiki in 
preračunavanja, kako brez truda 
in temeljnih humanist ičnih načel 
priti do ciljev, so slej ali prej pri
peljali v spore, vojne in druge 
nesreče . Zato mora biti kultura 
med temeljnimi kamni pri grad
nji uspešnega in samoobnavlja-
j o č e g a razvoja. Tesno ob tem 
kamnu pa stojita ekološko vpra
šanje in pristen stik č l o v e k a z 
naravo. 
Pred nekaj leti sem se sicer te teme 
že dotaknil v pozivu " H koreni
nam!", vendar ugotavljam, da so 
se družbeni tokovi precej poslab
šali. Vzrok i so predvsem v površ
nem posnemanju tujih modelov in 
preveliki potrošniški miselnosti, ki 
gene "naroda hlapcev" spodbuja k 

"Napoti od Dunaja do Karlovca... "Starapošta - llrvace 

izničenju. Vse upravne, gospodar
ske in druge napake bodo plače
vale še dolga desetletja generacije 
zanamcev. Nekaterih pa ne bo 
mogoče nikoli več popraviti. 
Če vzamemo na primer samo kme
tijstvo, se vedno bolj kažejo škod-
l j i v i v p l i v i kemije in b i o i n -
ženirstva, ki težijo le k povečanju 
pridelave hrane za ljudi in domače 
živali. Posledica tega je nepoprav
ljiva škoda v naši kulturni pokraji
ni. Prav nič se ni izboljšalo tudi na 
področju kulture po zadnji državni 
institucionalni reorganizaciji. Še 
več! Visoka kultura je samo neko 
liko bolj odmaknjena za zaprte 
elitne kroge, ljudska pa životari na 
socialnem dnu in se bojuje za 
preživetje. 
Podobno je s fizičnim varovanjem 
kulturne dediščine. Na ministrstvu 
in drugih strokovnih institucijah se 
vrtijo že nekaj desetletij v začara
nem trikotniku med sizifovim ad-

ministr i ranjem, k r o n i č n i m po
manjkanjem denarja in muzejskim 
načinom varovanja. O d takega va
rovanja do konkretnih korakov na 
ravni občine ali države je nepre
hodna trnova pot, ki se je ponava
di us t raš i jo že same strokovne 
službe. 
Čeprav je bilo v bližnji preteklosti 
v Grosupljem pri varovanju in 
obnavljanju dedišč ine narejenih 
nekaj korakov, pa je treba začeto 
delo za prijaznejši (kulturni, turis
tični. . . in tudi gospodarski) razvoj 
pospešeno in poglobljeno nadalje
vati. 
Ker do zdaj na to temo nisem pi 
sal le "zgodb o uspehu", tudi zdaj 
nimam nobenih zadržkov, da jih ne 
bi. Naj bodo na poti k izviru re
snice zato naslednji žarki repa
tice (kljub o b e t a j o č e m u se 
mrku) namenjeni varovanju in 
oživljanju kulturne dediščine! 

Jože Miklič 

Zdravnik svetuje 

Viagra - že, toda s previdnostjo 
Dan na dan se dogaja, da po sve
tu izumijo, kako novo zdravilo. 
Kakšna so uspešna, druga zopet 
manj. Redko katero zdravilo pa 
je dvignilo toliko prahu, kot prav 
razvi t je z d r a v i l a , k i so ga v 
Združenih državah Amerike poi
menovali V I A G R A . In prav to 
zdravilo bo prišlo prav kmalu tudi 
v naše lekarne. Do sedaj je bilo 
slišati p re težno šaljive zgodbice 
na račun tega zdravila, kaj resnega 
o njem pa ni bilo zaznati. Tudi 
oglasi so se že pričeli pojavljati, 
da se že dobi tu pa tam, seveda 
za drage denarje. Vendar vse to 
je bilo popolnoma neuradno in 
tudi, če ga je kdo kupi l , ni imel 

nikjer zagotovila, daje to resnič
no Viagra . Seveda je zdravi lo 
odl ično, ni pa brez nevarnosti. In 
prav zato sem se odločil , da vam 
ga v kratkem predstavim. 
Zdravilo V I A G R A je namenjeno 
zdravljenju oslabele moške spol
ne moči . Na trgu ga je mogoče 
dobiti v obl iki 25, 50 in 100 mg 
tablet. Zdravi lo najbolje deluje 
kako uro po zaužitju. Seveda pod 
pogojem, da pride do spolne ak
tivnosti. Če po zaužitju zdravila 
ne pride do spolne aktivnosti, se 
ne zgodi nič. Če pa pride, potem 
nastopi dovolj močna erekcija, da 
se pri tem normalno zadovoljita 
oba partnerja. Iz tega sledi, da 

V I A G R A lahko podari marsika-
ko prijetno urico tudi takim, k i 
so na spolno življenje že skoraj 
pozabili . 
Žal pa V I A G R A nima le dobrih 
lastnosti. Obstaja vrsta bolnikov, 
ki tega zdravila ne bodo smeli je
mati zaradi nekaterih slabih učin
kov , k i j i h i m a to z d r a v i l o . 
Predvsem ne bodo zdravila sme
l i jemati težki srčni bo ln ik i , pri 
katerih bi že samo zaradi fizične 
obremeni tve , lahko p r i š l o do 
smrti. Nikakor ne bodo smeli zd
ravila jemati vsi tisti bo ln ik i , k i 
jemljejo zdravila za srce na bazi 
kateregakoli nitrata. Tudi ljudje 
z n i z k i m krvnim pr i t iskom ne 

bodo smeli jemali V I A G R E , ker 
bi j i m ta lahko krvni pritisk še 
znižala , kar bi lahko imelo hujše 
posledice. Drugi stranski učinki 
tega zdravila so lahko še s ledeči : 
zariplost l ic , g lavobol , prebavne 
motnje, barvno b l e š č a n j e a l i 
megleno videnje, bo leč ine v m i 
šicah. Torej bo zagotovo m o č n o 
pr iporočl j iv temeljit pogovor z 
zdravnikom, preden se boste od
ločili , da bi poskusi l i s tem zdra
v i lom. 
Z a konec vam že l im predvsem 
zdravja v le tošnjem letu in seve
da, da V I A G R E sp loh ne bi 
potrebovali. 

Janez Mervič, dr. med. 



Taksa za obremenjevanje voda 
Obremenjevanje površ insk ih in 
podzemnih voda z odpadnimi 
vodami ( tehnološka, padavinska 
in komunalna ) je d o l o č e n o z 
uredbami o emisiji snovi pri od
vajanju voda iz čistilnih naprav, 
iz objektov in naprav za razl ično 
proizvodnjo in raznih drugih v i 
rov o n e s n a ž e n j a . V e č i n a one
snaževalcev je zavezana izvajati 
monitoring tehnoloških odpadnih 
vod, samostojno vsa podjetja, pa 
tudi fizične osebe,ki v tehnološ
ke namene porabijo letno več kot 
4000 m 1 vode ali imajo zahtevne 
tehnološke postopke. Za padavin
ske in komunalne odpadne vode 
pa je zavezanec javno podjetje, ki 
opravlja gospodarsko javno služ
bo. 
V s i o n e s n a ž e v a l c i so d o l ž n i 
plačevati takso za obremenjevan
je vod. Osnova za izračun je šte
vi lo enot obremenitve v koledar
skem letu. K e r imamo v občini 
G r o s u p l j e cen t r a lno č i s t i l n o 
napravo, se lahko od celokupne
ga števila enot obremenitve odš
teje obremenitev za K P K (kemič

na potreba po kisiku), ki ga v pov
prečju odstrani čistilna naprava. 
Za padavinsko odpadno vodo pa 
je ocenjeno 20% seš tevka enot 
obremenitev vseh prebivalcev, 
katerih objekti so priključeni na 
kanalizacijsko omrežje in čistil
no napravo. 
V letu 1998 je znašala akontacija 
takse za obremenitev voda 32.50 
SIT na l m 1 prodane vode. Sku
paj je bilo zbranih ca 18 mio SIT, 
v letu 1997 ca 11 mio SIT, in leto 
pred tem ca 8 mio SIT. Sredstva 
so se skladno z uredbo, k i do
p u š č a , da zavezanec uporabi 
sredstva za izvajanje sanacijskih 
del in gradnjo drugih objektov, ki 
zmanjšujejo obremenitev okolja, 
uporabila za izgradnjo kanaliza
cije na C i k a v i , na Spodnji S l ivn i 
ci vkjučno s povezovalnim kana
lom do čis t i lne naprave, delov 
kanalizacije v naselju Šmarje Sap 
- Farovški hrib in Vel ik i vrh ter 
prestavitev kanal izaci je v ob
močju šolskega kompleksa Br in
je-
Z zadovoljstvom ugotavljamo, da 

porast zbranih sredstev ne sledi 
letnemu povečanju zneska za eno
to obremenitve, k i v le tošnjem 
letu znaša že 2800 sit. V začet
nem letu je ta znašal borih 800 sit. 
Razlog za upočasnjeno rast zbra
nih sredstev je prav gotovo v do
brem delovanju čistilne naprave. 
Zaključna poročila o monitoringu 
in opravljenih analizah, k i j i h 
opravlja Inštitut za zdravstveno 
hidrotehniko pri Univerzi v Lju
bljani, so iz leta v leto ugodnejša. 
V preteklem letu je znašal pov
prečni procent čiščenja na K P K že 
90.1. 
Izračunan je kot povprečna vred
nost razmerja 24 urnih obremeni
tev odpadne vode, merjenih s K P K 
navtoku in iztoku iz čistilne napra
ve. Zahtevanih je najmanj šest 
vzorčenj v koledarskem letu. 
Do sedaj so bi l i plačilu takse za
vezani le tisti občani, k i so prik
ljučeni na vodovod v upravljanju 
javnega podjetja. Z letošnjim le
tom pa so k plačilu zapadli tudi tis
ti, ki se oskrbujejo z vodo iz kap-
nic ali lokalnih vodovodnih siste

mov. Urad za varstvo narave pri 
Ministrstvu za okolje in prostor je 
Javnemu komunalnemu podjetju 
Grosuplje že posredoval zahtevo 
z vsemi evidenčnimi podatki o za
vezancih za naslednje vasi in na
selja: Blečji vrh, Dole pri Po l ic i , 
Dolenja in Gorenja vas pri Pol ic i , 
Grad i šče , M a l a in Ve l ika Ilova 
gora, Mala loka pri Višnji gori in 
Vel ika L o k a , Po l ica in Zgornja 
Slivnica.Taksa se bo obračunava
la kot povprečna poraba v R S , to 
je 4,5 m 1 na osebo, kar bo znašalo 
ca 180 - 200 sit mesečno na ose
bo. 
Gotovo je, da nas v bližnji prihod
nosti čaka tudi ekološka sanacija 
pri odvajanju in končni dispozici
ji odpadnih voda. Cena, ki jo bomo 
plačali, pa bo osvestila naše po
manjkljive predstave, koliko prav
zaprav stane čisto in zdravo okol
je v katerem živimo in delamo. 
Razvoj d r u ž b e torej mora b i t i 
usklajen in uravnotežen. 

Javno komunalno podjetje 
Grosuplje 

Janez Skarlovnik 

Tudi knjiga je del kulture 
"Svet obstaja zato, ker obstaja 

knjiga.Obstajali pomeni rasti s 
svojim spominom," je prof. Jaka 
M u l l c r uvodoma odvi l nit po
govorne tematike o Knjigi vče
raj, danes in jutri, k i se je na 
p r e d v e č e r kulturnega praznika 
odvijala v prostorih Družbenega 
doma v Grosupljem. 
Kompetentni gostje, izobraženci 
iz vrst kulturne klike, in sicer vod
j a b ib l io teke R o ž a K e k , pod
predsednik Mohorjeve d ružbe 
Marjan Smolik, pesnik in pisatelj 
Ivo Frbežar ter nosilec vodilne 
besede Jaka Muller , so raznoliko 
vsak iz svoje osebne profesional
ne perspektive, podali videnja o 
generalnem problemu vprašanja 
eksistence knjige na Slovenskem. 
Marjan Smolik je preletel minulo 
zgodovino vse od prvih soočanj s 
pisano latinsko ali nemško bese
do, ko je bila knjiga še stvar zapr
tega kroga i zob ražencev pa do 
prvih slovenskih tiskov in vloge 
Prešernovega sodobnika, kanona 
pete s lovenske pesmi A n t o n a 
Martina Slomška in pobudnika za 
ustanovitev knjižne za ložbe , da
nes znane kot Mohorjeva družba. 
Družba sv. Mohorja že od leta 
1851 skrbi za pretok knjige tudi 

med preprostim bralstvom. 
Ivo Frbežar, tudi založnik, je kn
j igo opredelil kot telo, ki se spre
minja, in kot sporočilnost, ki osta
ja. Razvoj tehnologije tiska v in
formacijski dobije hkrati poizkus 
računalniškega izpodrivanja fizič
ne forme knjige. Z a marsikoga 
privlačnejša in bolj razgibana te
lesna podoba pa ima, kot je deja
la Roža Kek, nespregledljive po
manjkljivosti. Knjiga v klasičnem 
smislu ima še vedno prednost. "Je 
stvar, ki jo človek lahko vzame s 
seboj v miren kotiček in živi z 
njo." . . . To je le nekaj drobcev iz 
razmišljanj omenjenih gostov o 
borcu za slovensko besedo, saj 
vemo, da se je narod skozi stole
tja formiral in ohranjal svojo bit 
le z jezikom in l ingvist ično kul
turo. Torej, knjiga je bila inje te
melj naše duhovne esence, socio 
- in kul turološke ozaveščenost i . 
Kulturni praznik, ki je v širšem 
smislu simbol počast i tve kulture 
na sploh in ni le spomin na po
kojnega pesniškega subjekta, je za 
trenutek le okupiral našo zavest, 
bi l iztočnica za udejanjanje pro
grama reanimaci je in p r i b l i 
ževanja umetnosti kulture najšir
šim družbenim krogom, a se vse 

prehitro izpel z zatonom dneva. 
Tako je v spomin poniknil še en 
praznični dan življenja velikega 
samoniklega poeta Franceta Pre
šerna. Slovenci, okiteni s slavo, 
ponosom in mogočnimi pesniški
mi parolami na ta dan prestopi
mo prag kulturnega hrama, da 
zadostimo vizijam kulturno viso
ko kotirane nacije. Z dvignjeno 
glavo in obdani z bl iščem klišej-
skih kulturosloganov s k u š a m o 
popraviti tisto, kar smo med le
tom prepustili naključjem. Kul tu
ra, koncentrirana na en sam dan, 
pa je lc fiktivna kultura. 
Je m o g o č e s lovenski kul turni 
praznik le praznik na papirju? Je 
praznik he rmet ičnega kroga lju
di? Je kultura del naše d r ž a v 
ljanske dolžnost i ali lastnih du
hovnih nagibov, morda oboje? 
Do resnice ni daleč . Poklon spo
minu velikana slovenske poezije 
je le spominski izkaz globlje, du
hovne konotacije z vsem, kar 
sodi pod omenjeni okvirni po
jem. Pokazatelj n a š e kulturne 
osvečenost i je zagotovo tudi je
zik. Skozi stoletja povezovalec 
narodove enotnosti in obenem 
graditelj njegove biti. Sodobnost, 
žal, kaže drugo plat. Kl jub pr i 

rojenim in privzgojenim patriots
k im nagibom, jez ik odrivamo na 
stranski tir. Ang loamer i šk i med
ijski val je zamegli l in okupiral 
našo zavest o čistosti materine
ga jezika. Tujke so postale izraz
no sredstvo pogovornega jezika. 
Zato je vloga s lovenskih Iepo-
slovcev, da ohranijo ve l ič ino je
z i k a in h k r a t i , ko t d e l a Iva 
Frbežarja , pokaže jo na njegovo 
izkrivljeno rabo. 
Besedni umetniki hote ali neho
te prevzemajo vlogo kvazipeda-
goških delavcev ob prvenstve
nem poslanstvu pesnika, pisatel
j a - v idca svojega notranjega 
cga. Knj iga in njen jezik sta tis
ta, ki epohalno ohranjata narod 
kot globalno entiteto in narod kot 
kulturno o z a v e š č e n o institucijo, 
narod, k i je vseskozi svoj obstoj 
potrjeval le z j ez ikom. 
Z a t o j e m i n u l i v e č e r m o r d a 
prelomnica v dojemanju stiske 
jez ika in kulture sodobnega časa. 
Č l a n o m K S in č l anom M I S S - a , 
k i se oč i tno trudijo za primerno 
kulturno raven d o m a č e g a kraja, 
čest i tke ob dojetju pomena praz
nika in hkrati za pogumno stor
jeni prvi korak. 

Barbara PANCE 



Bo Mitja Gioahin uresničil svoje 
O b besedi kmečki turizem si 
ponavadi predstavljamo prijazno 
gostišče, polno domačnost i , ki naj 
ponuja pristno sožitje z naravo in 
nudi dobro, zdravo d o m a č o hra
no.. . Vse skupaj pa naj nam priča
ra id i l iko preprostega, zdravega 
ž ivl jenja . . . .Tako si lahko spoči-
j e š telo in duha. 
Toda, ste kdaj pomisli l i , da v obči
ni Grosuplje ne premoremo ene
ga samega kmečkega turizma in 
moramo zato preko o b č i n s k i h 
meja. Pa imamo tudi pri nas lepo 
naravo, imamo idilo. Kaže pa, da 
nimamo nikogar, ki bi znal pris
luhniti željam in potrebam ljudi, 
ujetih v čas in beton, k i si želijo 
sprostitve v naravi. 
M I T J A G I O A H I N s Peči pri 
Pol ic i je o tem razmišljal že pred 
nekaj leti . Dela l načr te , kje bo 
zgradil prijazno hišico. Toda brez 
finančne pomoči ustreznih insti
tucij, je vedel, da ne bo zmogel. 
Obljube so bile, pravi. K o pa je 
začel trkati na vrata, da bi ures
ničil svoje plane, je kmalu pristal 
na realnih tleh. Samo z obljuba

mi , pravi, si ni mogel pomagati. 
Zakonodaja, ki naj bi dokončno 
uredila status kmečkega turizma, 
še ni urejena, zato je vse ostalo 
nekje na mrtvi točki. 
Mit ja pa je kljub temu preuredil 
kmetijo. Tista klasična, pravi, mu 
ni bila zanimiva. Sploh pa je b i l 
tedaj zaposlen, saj se je izučil 
poklica v elektro stroki; zaposle
na je tudi žena in trije otroci so 
zahtevali svoje. 
Prenovil in uredil je hleve in se 
preusmeril v konjerejo. Danes 
ima registriran K O N J E N I Š K I 
K L U B . V boksih je nekaj njego
vih konj in kobi l , večino pa "v 
reji" kot temu reče. Narava je tu 
še neokrnjena. Poti za j e žo ideal
ne. Do vasi vodijo asfaltne ceste; 
bližina Ljubljane prispeva svoje. 
Za ljudi, ki si po napornem del
avniku popoldne zaželijo narave 
in miru, sprostitve in imajo kot 
hobi j ežo , je to prava vaba. Zato, 
pripoveduje Mitja, je pri njih ved
no ž ivahno, saj največji navdu
šenci prihajajo na j ežo tudi pozi
mi . 

VABILO 
O O S D S Grosuplje 13. marca prireja avtobusni izlet na Kočevsko. 

Obiskal i bomo zaprto območje Gotenice. Po ogledu se bomo odpel

ja l i na ogled Kostelskega gradu, kjer nam bo župan opisal njegovo 

zgodovino. O d tu bomo odšli na kosilo v gostilno Pri grofu, kjer se 

nam bo pridružil Tone Krkovič . 

Čas vrnitve boste določili sami. 

Vsi, ki vas izlet zanima, dobite dodatne informacije na 
tel: 041 614-647. 

V KINU G R O S U P L J E SI L A H K O O G L E D A T E 
V petek, 19. februarja ob 19. uri ameriški akcijski film K A Č J E OČI 

V petek, 26. februarja ob 19. uri ameriški triler - uspešnico 

Michae la Douglasa P O P O L N I U M O R . 

Seveda pa je s tem veliko dela. 
Ker čuti odgovornost do živali in 
lastnikov, ki so mu konje zaupali 
v oskrbo. Zato je pustil s lužbo. 
"Samo od tega dela kmetije bi se 
ne dalo živeti. Vsako leto zredi
mo nekaj prašičev, sam pa se uk
varjam tudi s tesarjenjem. Takole 
bom povedal: Kdor danes hoče 
delati, delo že najde!" pomodru-
jc Mitja Gioahin. 
Lani je otroška igra zanetila požar 
in novo gospodarsko poslopje je 
bilo treba povsem obnoviti. Pa 
je ob vsej tragediji še našel svet

lo točko: "Dobro, da so bi l i konji 
zunaj in da smo rešili večino stro
jev," je dejal 
M i s l i , da nekoč res uredi kmečki 
turizem, prijazen ljudem, pa še 
vedno ni opustil. Morda kdaj poz
neje. Ko l iko r bo zmogel. Ničesar 
pa ne gre prehitevati. Bo počakal 
na novo zakonodajo? A l i pa se bo 
le "zbud i l " kdo, ki bi bi l mlade
mu možu pripravljen pomagati. 
Saj bi končno tudi v naši občini 
lahko imeli vsaj en kmečki turi
zem. .. 

Alenka Adamič 

Kaj pomeni čisto in zdravo okolje? 



Tudi starejši ustvarjalno sodelovati 
- ko se bo sprejemal obč insk i 
srednjeročni in kratkoročni načrt 
razvoja; 
- ko se bo opredeljevalo, kaj je 
neobhodno, kaj koristno in kaj 
priporočlj ivo znotraj programov, 
k i zadevajo življenje starejših; 
- ko se bo sprejemalo kriterije za 
razdeljevanje koncesij in sredstev 
za tiste družbene dejavnosti v jav
ni in c iv i ln i sferi, k i zadevajo iz 
bo l j ševan je standardov za ž iv
ljenje občanov, posebej starejših; 
- ko se bo tehtala oprav ičenos t 
dajanja sredstev za delovanje ali 
r e š e v a n j e n a j r a z l i č n e j š i h pro
blemov: otrok, mladih, brezposel
nih, bolnih, invalidnih in starej
ših. 
Zakaj že l imo biti prisotni? 
Ker ž iv imo tukaj, ker smo soust
varjali, kar imamo, ker imamo 
tudi starejši neodtujljivo pravico 
živet i spodobno in v urejenem 
okol ju , k i nam je znano in ga 
imamo radi in tudi zato, ker bodo 
letošnje leto domala vse dežele 
sveta s posebno pozornostjo pos
kušale reševati vprašanja starej
ših. 
Leto 1999 je mednarodno leto 
starejših! 
Koliko nas je v občini? 
N a Grosupljem je okoli 2200 
občanov starejših od 65 let, v D U 
Grusupl je je v č l a n j e n i h 1400 
(okol i 300 v D U Šmar j e -Sap) . 
Mlajših upokojencev - starih do 
65 let, imamo v našem D U 580, 
to pomeni, da ima občina malo 
manj kot 2800 upokojencev in 
upokojenk. V našem društvu je 
150 starejših od 80 let. Trenutno 
imamo okoli 60 č lanov in članic, 
ki so težko bolni ali živijo pre

težno sami, 26 naših članov živi 
v grosupeljskem domu starejših. 
V vseh organih D U je aktivnih 
skupaj več kot 60 članov. 
Kako se bomo vključeval i? 
Društvo bo v tem letu poleg že 
u t e č e n i h a k t i v n o s t i posebno 
pozornost posveča lo reševanju 
socialnih vprašanj in težjih oseb
nih stisk. 
Ob petkih popoldne se lahko 
posvetujete o kakšni težji ž iv
ljenjski stiski. Svojo željo za po
govor sporočite na odzivnik tele
fona štev: 772 739 z navedbo da
tuma, ko se ž e l i t e og la s i t i v 
klubski pisarni pri psihologu B o 
rutu. Za začetek je rezerviran čas 
od 18. do 19. ure. 
Letos bomo poskusil i pridobiti 
č lane, starejše od 65 let, da bodo 
izkoristili zakonsko možnost in se 
udeležili s is temat ičnega preven
tivnega zdravstvenega pregleda. 
Zloženka - letošnji koledarček -
k i ste ga prejeli ob vplačilu čla
narine, razkriva paleto predvide
nih aktivnosti po mesecih in tria-
dah za vsak mesec: zeleno so iz
leti, rdeče srečanja, črno pa inte
resne dejavnosti, le-te so planira
ne pretežno pozno v jeseni, po
z imi in zgodaj spomladi. 

V januarju in februarju vabimo na 
delavnice o negi sadnega drevja 
in vrta, vsak torek pa lahko pri
dete v k l u b kar tako, zaradi 
medsebonjega spoznavanja in pri
jetnega klepeta, s seboj prinesite 
kakšno zanimivo delo. 
N a oglasni deski je vedno kaj 
novega , preberi te in se nam 
pridružite! 
Če ste osamljeni in nemočni ali 
potrebujete nasvet in p o m o č , 

D R O G E R I J A 

pokličite gospo Zalko na telefon 
777-721 pripravljena vam je po
magati. Kličite dopoldne od 8. do 
10. ure. 
Posebej velja opozoriti na aktiv
nosti, ki so predstavljene na ko
ledarčku v sončni koroni; le - te 
se odvijajo skozi vse leto na do
ločen dan v tednu. 
Ž e l i m o , da se v e č i n a č l a n o v 
vključi vsaj v eno dejavnost, lah
ko pa seveda tudi v več. 
Temeljni cilj vsake dejavnosti je, 
zadržati čim dlje sposobnost de
lovanja, interesa, sodelovanja, 
življenjske vedrine in smisla ter 
s tem telesne, duhovne in psihič
ne čilosti in socialne občutl j ivos
ti. 

Letošnji 8. marec bomo prazno
vali z otroki iz vrtca in šole, po
vabil i bomo medse novega žu
pana. 
Žel imo in upamo, da bomo v skla
du z geslom, na poti k družbi za 
vse starosti, ki je vodilo letošnjih 
aktivnosti v vsej državi , tudi mi 
povabljeni v kakšen delovni ko
lektiv, v šolo ali vrtec ali na pro
slavo krajevnega praznika, da se 
predstavimo s kakšno aktivnos
tjo (zbrano zapojemo, z lož imo in 
predstavimo priložnosti primerno 
pesem ali program po želji). 
Bodite pozorni na plakate, s ka
terimi vas bomo vabili na naša 
srečanja. 
Letošnja novost je tudi razširi tev 
članstva v komisiji za izlete. Po
leg Marte Dobrovoljc in Rezke 
Novjan, ki sta vrsto let izvajali 
izletniške aktivnosti, smo v ko
misijo pridobil i še Mari jo Škr-
janc, Malči Žitnik, Toneta Rauha 
in Vero Ambrož ič . 
Vodja komisije - Vera Ambrožič 
- takole predstavlja svoje viden
je pomembnosti izletov: 
" Izleti so tista rekreativna dejavn

ost, ki pomaga ohranjati živ-ljenj-
ske funkcije, tako fizične kot psi
hične. Pomagajo nam vzdrževat i 
kondicijo, premagovati utrujenost 
in strah, hkrati pa nas izzivajo, da 
se nenehno s o o č a m o z nov imi 
pogledi, znanji, kraji in l judmi, 
skratka: p r inaša jo nam neš te to 
lepot, spoznanj in nepozabnih 
doživet i j . 
Vozimo se, malo hodimo, ogledu
jemo lepote narave in č loveškega 
stvarjenja, malo pos lušamo, malo 
poklepetamo, se veliko smejimo, 
zapojemo in včasih tudi kje zap
lešemo. Lahko se sprostimo, zno
va aktiviramo svojo ž ivahnos t , 
p o v e ž e m o zunanje vplive s čust
venim doživl janjem, da smo ve
seli in srečni. Domov se v račamo 
zadovoljni in bogatejši za mnoge 
lepe izkušnje. 

Upamo, da bomo načr tovani pro
gram uresnič i l i v zadovoljstvo 
vseh. P r i čaku jemo, da se boste 
izletov udeleževal i v še več jem 
številu kot doslej in da boste vsaj 
enkrat ali dvakrat na izlet z nami 
odšli tudi tisti, k i doslej niste še 
nikoli . Že l imo, da doživi te takšno 
zadovoljstvo. 
Prestopite domači prag in se po
dajte v svet. Pridružite se nam, ne 
bomo vas razočaral i . " 
In še novost: 
- t i s t i , k i ž i v i t e zunaj naselja 
Grosuplje, se lahko prijavite tri 
tedne prej tudi pri vašem pover
jeniku, le-ta pa bo prijave skupaj 
z akontacijo (1000 sit) prinesel v 
klubsko pisarno, prav tako si lah
ko organizirate prevoze od doma 
in nazaj na izlete in srečanja. 
- dražji izlet lahko plačate v treh 
obrokih. 
Že l imo, da vas pride č imveč . 

Predsednica 
Marta H rova ti m 
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90 let prof. Janeza SE META 
Človek svojih krajev ne pozabi 
"Človek svojih krajev ne poza

b i ! " - to niso le besede in mis l i , 
ampak tudi dejanja našega roja
ka, prof. Janeza Š E M E T A , ki ga 
bralci našega časopisa že pozna
te. Skoraj osem desetletij je mi 
nilo, odkar je zapustil d o m a č o 
vas Pol ico, ko so ga poslali v lju
bljanske šole, pa vendar je svo
j i m domač im krajem in rojakom 
ostal zvest do danes. Tako se v 
zapisanih spominih pogosto vrača 
na d o m a č e poljane. Kot ni poza
bi l rojstne vasice in ljudi tod, tako 
ga tudi današnj i pol iški rod ni 
pozabil . V soboto, 23. januarja je 
namreč v krogu svojih najdražjih, 
v h i š i , kjer je ž i v e l a njegova 
sestra, na Peči, praznoval svoj 90. 
rojstni dan. D o m a č i m so se poz
neje pridružili tudi člani poljske
ga kulturnega društva in slavljen-
cu podar i l i dari lce v spomin, 
poliški oktet pa mu je zapel ne
kaj prelepih domač ih pesmi. 
Ob tem se je prof. Janez Seme 

ganjeno spomnil: " N a Polici smo 
zmeraj veliko prepevali!" 
In potem so spomini oživeli; zani
mivo mu je bilo prisluhniti. 
" K o sem bil majhen, sem bil zelo 
bolehen otrok. Spominjam se, 
kako sem ležal na peči, koje priš
la ena izmed vaščank, me pogle
dala, rekoč: Kar svečo prižgite, 
tole bo umrlo.. . . In tole, kar naj bi 
umrlo, je danes dočakalo 90 let!" 
seje pošalil, potem pa resno, ne
koliko zaskrbljeno spregovoril o 
današnjem kriznem času in vsem, 
ki smo ga poslušali, kot izkušen 
profesor "položi l" v ušesa in srce, 
da je že v ranih otroških letih z 
mladimi treba pričeti s pravilno 
vzgojo. Vse svoje ž ivl jenje je 
posvetil mladini, ko je poučeval 
s lovenščino in francoščino, zato 
njegovih nasvetov ne gre prezreti. 
"Bodimo zadovoljni, da smo priš
li do svoje države, vendar mora
mo za to tudi kaj napraviti," je bil 
vzpodbuden, dokazujoč, da kljub 
visoki starosti, spremlja sleherni 

Janez Seme s sestro Francko Ahlin, kijih je že 97 pustila za sahoj 

utrip našega vsakdana. 
S pisanjem si krajša čas; pripravil 
je material za novo knjižno delo, 
za katero išče založnika. 
Naslov dela " V A - B I - D O M " po
meni Varaždin, Bitol , Domžale -
spomini iz prvih s lužbenih poti 
prof. Šemeta. Knjigo je tudi sam 
lektoriral. Predolgo je bil slavist, 

da bi lahko prepustil pero, je po
vedal. In ker mu čas še ostaja, ve
liko slika - v akvarelu -- najraje 
pokrajino, morje, planine, tudi cve
tje. Rešuje križanke, poseben kon
jiček pa mu je šah. 
Še naprej tako us tvar ja lno 
življenje, prof. Janez Šeme! 

Alenka ADAMIČ 

Ob slovenskem kul turnem prazniku podeljena 
Jurčičeva priznanja za leto 1998 
Jurč ičeva priznanja se podeljuje
jo za dolgoletno ustvarjalno delo 
na področju ljubiteljske kulture. 
Iz obč ine Grosuplje so j i h preje
l i : 
Janez B E R G A N T , K D Šmarje 
- S a p , 
pevec, odl ičen baritonist, organi
zator, pritrkovalec zvonov, človek 
s harmoniko in dobro voljo, ne
pogrešl j iv član moškega pevske

ga zbora K u l t u r n e g a d r u š t v a 
Šmarje - Sap že nad 30 let. 
Helena K O Z L E V Č A R , K D 
Grosuplje, 
mravljica in duša ženskega pev
skega zbora, njegova vzorna in 
zanesljiva predsednica, k i s svo
jo vedrino vnaša v skupino pri
jetno vzdušje , pevka, k i poje z 
dušo in telesom, prežet im in pol
no mero pozitivne energije. 

Franc M O H A R , K D Grosup
lje, 
pevec, k i radostno prepeva nad 
40 let, njegov odličen glas pleme
niti pevske skupine v Grosupljem 
že od let 1962, šesto leto pa mu 
je kot vzornemu pevcu in dobre
mu organizatorju zaupana funk
cija predsednika zbora. 
J o ž e P O D R Ž A J , K D F rance 
Prešeren, Račna, 

Gospa Metka Klavinšar - gostja pri veroučni uri 
Precej m l a d i h v g rosupe l j sk i 
župniji ve, da imajo možnos t pri
ti v petek na š tudentski , v soboto 
pa na mlad insk i verouk, pa je 
vseeno obisk kljub kvalitetno vse
bini bolj majhen. Sem in tja pride 
kakšen gost in takrat se obe sku
pini srečata skupaj, pride pa tudi 
nekaj mladincev, k i j i h sicer ni . 
In n ikol i ni nikomur žal. Gostje 
so vedno izbrani tako, da lahko 
od njihovih pričevanj odnesemo 
precej koristnega za vsakdanje 
mživljenje. Tako smo se na prvem 
februarskem srečanju srečal i z 
gospo Metko Klevišar , ki je bila 
pred leti izbrana za slovenko leta. 
Srečanje je bilo kar prekratko za 
vsa vprašanja , k i smo j i h posta
v i l i . 

Gospa Metka Klevišar je sicer že 
upokojena, kljub temu pa še ved
no aktivno deluje v Slovenskem 
druš tvu Hospic . To d ruš tvo se 
ukvarja s celotno oskrbo bolni
ka z neozdravljivo boleznijo in s 
pomoč jo njegovim svojcem. 
Dandanašnj i se veliko ljudi boji 
smrti. Ne vedo, kdaj bo prišla, 
kakšna bo, kako bodo svojci to 
prenesli,.. . Marsikdo pošlje umi
rajoče ali na smrt bolne v bolni
šnico le zato, da ne bo smrti v 
njegovi družini . Tu pa se pojavi 
vprašanje želje umirajočih. A l i si 
res želijo v bo ln i šn ico? Marsik
do bi raje umrl doma, med ljud
m i , k i j i h pozna in j i h ima rad. 
Izvedeli smo tudi zanimivo dejst
vo , da niso na jveč j i p roblem 

pos lav l ja joč i se ljudje t e m v e č 
d o m a č i , k i nekako ne morejo 
sprejeti dejstva, da nekoga izmed 
njih ne bo več . Še posebej, če je 
to otrok. Takim pomagajo ljudje 
v Hospicu in j i m lajšajo žalost 
ob izgubi najbližjih. 
Gospa Klev i ša r jeva je tudi i z 
postavila vprašanje smiselnosti 
pošiljanja bolnikov z neozdravl
j i v i m i boleznimi po boln išn icah 
in raznih preiskavah. Zakaj se ne 
bi potrudili , da bi imel tak bol 
nik kar največ od življenja, ki mu 
je še preostalo? Marsikdo pošlje 
takega bolnika v bolnišnico zato, 
da ne bodo drugi rekl i , da ni nar
edil vsega, kar bi lahko, da bi 
ohranil življenje. V resnici paje 
to le beg pred smrtjo in nezave-

pevec z zavidanja lepim s tažem, 
saj aktivno prepeva v zboru od 
leta 1945; ljubiteljsko kulturo je 
bogatil tudi kot igralec v kultur
ni sekciji Gasilskega društva Rač
na. Leta niso ovira, Jože Podržaj 
je še vedno vzoren in dober pe
vec danes mešanega in cerkvene
ga zbora. Je član enega najaktiv
nejših kulturnih društev v občini 
Grosuplje. 

danje bogastva, ki nam ga lahko 
tak bolnik posreduje. To bogast
vo se ne more meriti v denarju 
ampak v osebnem zadovoljstvu 
in kupu izkušenj , k i nam bodo 
gotovo p r i š l e prav š e kdaj v 
ž iv l jen ju . Go tovo si vsak žel i 
lepo in polno, četudi malo kraj
še, kot pa do lgočasno ter muke 
in denarja polno kakšen dan ali 
dva daljše živl jenje. Le kaj nam 
bo kup denarja ob smrti? Saj ga 
ne bomo odnesli s seboj. 
Ob koncu srečanja nam je pos
redovala še zanimivo in uporab
no misel , k i je hkrati tudi moto 
d r u š t v a H o s p i c : Doda j t e 
življenje dnevom in ne dnevov 
življenju. 

Miha Oblak 



Izlet na Ratitovec 
Pozimi v gore? Zakaj pa ne ?! Ker 
nam že poletna nevihta zagreni 
izlet, sem upoš teva la navodila 
našega vodnika. Kapa, šal, roka
vice , g a m a š e , rezervno perilo, 
palice, hrana in kak priboljšek -
vse to je romalo v nahrbtnik. In 
zdaj na pot. 
Še v temi smo z majhnim avto
busom zapustili Grosuplje. Nad 
Železniki nas je ozka in ovinkas
ta cesta popeljala strmo navzgor. 
P rv i s o n č n i ža rk i so obs i j a l i 
b l ižnje gozdnate vrhove. Tudi 
zaspanci so bili že dobre volje. 
Ustavili smo se v vasici Prtovč, 
ki se stiska pod našim ciljem. Va
sica premore cerkvico, spomenik 
N O B , gostilno in nekaj hiš, ki se 

kot po čudežu drže na strmem 
pobočju . Še pogled v megleno 
dolino in nato sem se ozrla po šir
nem modrem nebu, ki je tako 
modro le pozimi v gorah. 
Vodnik nas je pozval, da gremo. 
Pot je b i l a strma, s n e ž e n a in 
spolzka. Dokler se nismo nava
di l i pravilne hoje, je bilo vel iko 
padcev in zato veliko smeha. Prvi 
postanek. Bunde so morale v 
nahrbtnik, saj je bil sonček zelo 
topel . B i l i smo dobro razpo
loženi in le malo pod vrhom sije 
kdo zažele l , da bi bila koča malo 
bl iže. A starejši so nas bodril i in 
nam tudi pomagal i , če je bi lo 
kdaj bolj drsno. Koča je bila zelo 
majhna, a prijazna. Pomal ica l i 

Najbolj navdušeni na vrhu 

smo, nato pa žigosali razgledni
ce in planinske dnevnike. Vendar 
nas je nebo brez oblakov vabilo 
na plan. Čist zrak nam je pr iča
ral čudovit razgled. Vodnik Franc 
nam je razlagal: "Ta gmota je 
Triglav, tista črna pikica je koča 
na Kreda r i c i . " Pokazal nam je 
K a r a v a n k e , b l i žn j i B l c g o š in 
dal jni S n e ž n i k . "Tam do l i v 
megli za Lubnikom pa leži Gro 
suplje," je dodal in mis l i la sem 
na tiste, ki niso b i l i z nami. Kaj 
vse so zamudi l i ! Starejši člani 
društva so se odpravil i na najvi
šji v rh Ra t i t ovca A l t e m a v e r , 
mlajši pa smo bil i na Gladkem 
vrhu ali pa sc igrali pred kočo . 
Staršem smo poslali po radiu Ze

leni val pozdrave, sc sl ikal i in se 
odpravil i v dolino. Kl jub dobri 
opremi in kondicij i j c bi lo ve l i 
ko padcev, saj je vsak imel svoj 
stil drsanja. Ena, dve, tri in že 
smo bi l i v dol ini . Popadali smo 
na sedeže in popil i zadnje ostan
ke pijače. Kl jub utrujenosti nas 
dobra volja ni minila. Veselo smo 
peli vse do šole. Zak l i ca l i smo 
srečno in se razšl i . 
Vesela sem bila, da sem preživela 
čudovit zimski dan v gorah. Men
torice O Š Brinje in vodniki P D 
Grosuplje so nam podarili znan
je, daje varno v gorah tudi poz i 
mi in morda tudi lepše. 

Kaja KOLMANČ1Č, 
4. R. OŠ Brinje Pred kočo je bilo zabavno 

Anže JAKOPIN - o plesu in tuj ih državah 
N a O Š Br in j e v G r o s u p l j e m 
imamo kar nekaj dobri plesalk in 
plesalcev, posebej za vas pa sem 
se pogovarjala z Anže tom Jako
pinom, ki j c zelo uspešen in jc 
nastopal že v več državah. 
Anže namreč že štiri leta pleše 
R O G K ' N R O L L pri Plesnem stu
diu M in pravi, da zaenkrat ne bi 
zamenjal tega, za kateri drugi 
ples. Kaj bo v prihodnosti pa se
veda ne ve. 
- Na katerih tekmovanjih si že bil 

in kakšna priznnja imaš? 
" B i l sem na kvalifikacijskih tek
movanjih, na tekmovanju za po
kal Slovenije, na državnih , ev
ropskem in svetovnem tekmovan
ju . Ne tekmovanju za pokal Slo
venije sem bil drugi, na državnih 
tekmovanjih dvakrat prvi in en
krat drugi med pribl ižno 15 pari, 
na evropskem tekmovanju 12. 
med 60 pari in na svetovnem 19. 
med 54 pari. 
- V katerih državah si že bil in 

kje ti je bilo najbolj všeč? 
" B i l sem že v Rusiji , Belgi j i , Č e 
ški, Slovaški , Madžarski , Hrva
ški, Italiji in Avstriji. Najbolj všeč 
mi jc bilo v Belgi j i , kjer sem bil 
tri dni. Imajo lepe hiše, čisto ok
olje, prijazne ljudi inje podobno 
kot v Sloveniji . Najbolj razoča
ram pa sem nad Rusijo, kjer je 
okolje zelo zanemarjeno; tja ne bi 
šel več . " 
- Kdaj imaš treninge? A l i so zelo 

naporni? 
"Treningi so vsak dan pribl ižno 
dve uri. Vodita j ih Marko in A n i 
ta, profesionalna plesalca. Vadi
mo nove koreografije, akrobaci
je in tudi za nastope. Treningov 
nimam v skupini, ampak sam s 
soplcsalko. Voz im se v Ljublja
no, kar je precej naporno." 
- Kako si sploh začel plesati? 
" H o d i l sem v Plesni studio M , 
kjer meje opazila moja takratna 
učiteljica Barbara Suhi in pove
dala Marku in Ani t i , da dobro ple

šem. Tako seje vse skupaj zače
lo ." 
- Kako se razumeš s soplcsalko, 

A L M O K R I Ž M A N ? 
"Zaenkrat še dobro, čeprav se 
veliko kregava, ker včasih kateri 
od naju ne zna takoj kakšnega 
koraka." 
- Katere sponzorje imaš? 
"Obč ino Grosuplje, Fitnes center 
Maptus in Logo. 
- A l i imaš kakšnega vzornika in 

kakšne cilje imaš za prihod
nost? 

"To sta moja trenerja, M a r k o 

Hren in Anita Vihtclič. Upam in 
želim, da bi pri mladincih vstopil 
v reprezentanco." 
- A l i si kdaj pomisl i l , da bi ne

hal plesati? 
"Ja, ker nisem bi l več tako nav
dušen nad plesom, a me je moja 
prva plesna trenerka, Barbara 
Suhi, prepričala, da nisem nehal." 
Še dobro, da nis i , kajti zares si 
dober plesalec, zato upam, da se 
ti bodo uresnič i l i tvoji c i l j i in 
načrti . 

Mateja LEG AN, 8. B 
O.Š. Brinje 

Na letošnjem državnem šahovskem prvenstvu, 
ki bo od 20. do 26. februarja v Mariboru, 

nas bodo zastopali kar 4 mladi grosupeljski šahisti. 

Med dekleti do 16 let Ana Srebrnič , med dekleti do 

10 let Anja Fine, med fanti do 

12 let Jure Zorko iz Šmarja-Sap in Marko Srebrnič. 

O teh in drugih rezultatih mladih šahistov pa prihodnji mesec. 



šport ,n rekreacija 

Vandrarue an pot pod noge 
Čeprav je čas zimskih zapečkarskih 
užitkov, pa nas posamezni, nagaji
vi sončni žarki že žgečkajo po pod
platih in vabijo na piano. Še zad
nje snežne zaplate se s solznimi 
očmi umikajo bližajoči pomladi. A 
veter, k i nas s svojo mrzlo roko še 
vedno vztrajno tiplje po nosu in 
uhljih, se ne da prepričati. Mnogo
krat tako z lovešče zavija okol i 
voglov, da si marsikdo, ki se na

meni na sprehod, prav hitro pre
misli . Toda kmalu bo sonce posta
lo močnejše. Poseglo bo tudi v naj
t emne j še ko t i čke in d o k o n č n o 
pregnalo zimo, otoplilo veter in 
povabilo na plan drobne cvetlice. 
Takrat bo zares zadišalo po pom
ladi in po - sprehodih. Takrat bo 
vse oživelo. Ljudje bomo pokuka
li iz svojih stanovanj in se nastavi
li božanju toplih sončnih žarkov. 

Čas praznikov je že davno mimo, 
življenje nas vodi po raznih po
teh, nekatere pa po stranpoteh. 
Za prvi mesec tega leta lahko 
mirno rečemo, da je minil brez 
hujših nesreč, z vrsto kaznivih 
dejanj in nekaj kršitvami javne
ga reda in miru. Več dela pa so 
policisti imeli s tujci, katerim je 
bila Slovenija odskočna deska za 
v Evropo, vendar se jim je tu pot 
ustavila. 
16.1.1999 ob 12.20 uri so policisti 
dobili anonimno obvestilo, da je 
voznik tovornega vozila do počit
niške hišice v bližini Grosupljega 
pripeljal večjo skupino ljudi. Pol i 
cisti so kmalu zatem na avtocesti 
pri Šmarju-Sap ustavili tovorni av
tomobil mariborske registracije in 
prijeli voznika, kateri je pred tem 
vozil omenjeno skupino. Zatem so 
policisti pri preiskavi počitniške hi
šice prijeli 34 tujcev, med katerimi 
so bili štirje otroci stari od štiri do 
sedem let. Med tujci je bilo enajst 
državljanov Zvezne republike Ju
goslavije, šest državljanov Bang-
ladeša, sedem državljanov Pakis
tana, štirje državljani Filipinov in 
šest državljanov Turčije. Navede
ni državljani so nameravali v eno 
od zahodnoevropskih d ržav za 
boljšim življenjem. V Slovenijo so 
j ih neznane osebe spravile ilegal
no in tako so j ih nameravali spra
viti tudi iz Slovenije. Za pot so tu
jc i plačali precejšnje vsote denar

ja. K o so bili prijeti, so bil i izčrpa
ni od potovanja ter lačni in žejni, 
saj že dva dni niso zaužili nobene 
hrane in ne pijače. Za njihovo 
prehrano jc nato poskrbela Občin
ska organizacija Rdečega križa iz 
Grosupl jega . Tujc i so b i l i po 
postopku na Policijski postaji pred
lagani v postopek pri Sodniku za 
prekrške Grosuplje zaradi ilegalne
ga prehoda meje, nato pa nastanje
ni v prehodnem domu za tujce v 
Ljubljani. Voznik in organizator 
prevoza, oba slovenska državljana, 
sta bila ovadena Okrožnemu dr
žavnemu tožilstvu zaradi suma.sto
ritve kaznivega dejanja prepoveda
nega prehoda čez državno mejo. 
18.1.1999 dopoldne je bila v enem 
od grosupeljskih podjetij izvršena 
tatvina denarja. Pri raziskavi deja
nja jc bilo kaj kmalu ugotovljeno, 
da je dejanja utemeljeno osumljen 
mladenič, ki je v podjetju opravl
jal praktični del šolanja. Mladenič 
je tistega dne odšel v garderobo in 
vlomil v dve omari. Iz dveh denar
nic sodelavcev je vzel bankovca 
po 5.000,00 sit in denar skril. Oško
dovanca sta še pred koncem dela 
ugotovila manjko in odkrila dol
goprstega mladeniča, ki bo moral 
pred sodnika. 

14.1.1999 ob 00.03 uri so policisti 
intervenirali v gostinskem lokalu v 
bližini Grosupljega.Policist i so 
ugotovili, daje znani kršitelj jav
nega reda in miru udaril gosta lo-

Ob smrti drage žene, mame in stare mame 

R O Z E A D A M I Č 
iz Čušpe rka pri Grosupljem, se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, 
sosedom, sovaščanom in prijateljem, ki ste nam izrekli sožalje, dar
ovali cvetje in sveče. 
Posebna zahvala osebju Doma starejših občanov Grosuplje, župniku 
Lucianu Potočniku za lepo opravljen obred, moškemu pevskemu zboru 
iz Račne , ter Lojzk i Fink za izrečene besede slovesa. 

Vsi njeni 

In takrat Vas vabim, da skupaj vza
memo pot pod noge in povandramo 
po naši bližnji okolici . Preseneče
ni boste, ko boste spoznali, koliko 
zanimivosti srečate na poti proti 
vašem domu, pa jih do sedaj sploh 
niste opazili. Saj poznate tisto -
hodimo po gozdu, pa ne vidim dre
ves. Zato torej velja povabilo, da v 
tem našem kotičku skupaj poizku
šamo odkriti vse te zanimivosti. 
Vse, kar morate storiti, je, da se mi 
pridružite vsak mesec, točno ob 
izidu posamezne številke, točno na 

kala po glavi, zaradi česar si je 
prislužil srečanje s sodnikom za 
prekrške . S sodnikom pa se bo 
srečala tudi točajka, ki je stregla 

tem istem mestu. Jaz pa se bom tru
dila, da Vam bom predstavila čim 
več prijetnih kotičkov v naši oko
l ic i , in če vas bo ob branju "zagra
bila" kakšna sprehajalna želja, ste 
lepo povabljeni, da j ih obiščete. 
Torej vsi sprehajalci in vandrav-
ci, dobimo se v vaših in naših 
vandrarijah. V naslednji števili pa 
Vam že pripravljam prvi namig za 
prijeten spomladanski sprehod. 
Torej na veselo vandravsko 
snidenje prihodnjič. 

Tanja 

Črna kronika 

pijanim gostom z alkoholnimi pi
jačami . 

Policijska postaja 
Grosuplje 

O P O Z O R I L O U D E L E Ž E N C E M V P R O M E T U 
Policisti bodo v času pustovanja poostrili nadzor nad vsemi udeleženci 
v prometu. Poudarek bo na hoji pešcev, vožnji pod vp l ivom alkoho
la, vožnji z neprilagojeno hitrostjo, vožnji po nepravi strani vozišča, 
izsiljevanju prednosti in uporabi varnostnega pasu ter varnostne če
lade. K l u b navedenemu pa ne bodo spregledali drugih kršitev. 

V življenju le skrb in delo si imela, 
Sedaj od vsega truda si zaspala, 
Odšla si tja, kjer ni več bolečin, 
A nate večen bo ostal spomin. 

Ob izgubi naše dobre mame, stare mame, tašče 

ANICE U R B A N Č I Č 
Se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom sosedom, prijateljem in 
znancem, Obrtni zbornici Grosuplje, ki ste jo tako številno pospremi
li na njeni zadnji poti, j i darovali cvetje in sveče , darovali za cerkve 
ter nam izrekli pisno in ustno sožalje. 
Iskrena hvala g. župniku dr. Francetu Šuštarju, g. Francetu Novaku za 
leto opravljen cerkveni obred ter pevskemu zboru Samorastniki iz 
Žlane, za ganljivo petje ob njenem slovesu. 
Hvala vsem, ki ste jo imeli radi. 

Sinova Jože in Marjan ter hčerki Vera in Slavka z družinami 

Mar prav zares odšla je tja v neznano? 
Kako je mogla, ko smo mi še tu? 
Nositi moramo vsak svojo rano molče, 
da ji ne zmotimo miru. 
Bolečina je napolnila naša srca in j ih prepustila zemeljskemu trpljen
ju , ko je v večnost odšla naša draga mama 

A L O J Z I J A M A K O R 
Zato bi se radi zahvalili vsem, ki ste darovali cvetje, sveče, darove 
cerkvi in za svete maše. Še posebno zahvala vsem sorodnikom, prija
teljem, znancem, podjetjema A B C Tabor in Kovinastroj za izrečena 
sožalja, slovo od nje in hvala vsem, ki ste jo v tako velikem številu 
pospremili v poslednji dom. 
Hvala osebju Doma starejših občanov Grosuplje, ki ste jo zadnje me
sece negovali. 
Posebna zahvala velja sosedama Francki Puš in Pcpci Lubjankič , ki 
ste j i zadnja leta in dni krajšale ure in j i tako lepo pomagale. 
Dobri sosedje, s svojo pomočjo ste v življenje prikl ical i pregovor, da 
je dober sosed več vreden od brata, ne bomo pozabili vaše roke. 
Vsem še enkrat hvala! 

Žalujoči: Hči Marinka Smrekar in sin Tone z družinama 
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Mariji Permetovi v spomin 

Na tretji sveti večer, na večer sve
tih treh kraljev, seje od zemelj
skega življenja poslovila gospa 
Marija Pcrmetova. Dano j i je bilo 
dolgo življenje in izpolni la gaje 
z enim samim razdejanjem za 
druge. K o je v v i sok i starosti 
sama potrebovala p o m o č , je bila 
zanjo iz srca hva ležna , vdano in 
potrpežl j ivo je prenašala onemo
glost. Ugašala je kot sveča in zas
pala v Gospodu, ki naj j i bo bo
gat plačnik za vse dobro, kar je 
v življenju storila. 
Rod i l a seje v Gradcu, v današnji 

Avstr i j i , leta 1912, kot prvi otrok 
v družini. Po končani osnovni šoli 
v d o m a č e m kraju so jo kot marl
j i vo in vedožel jno učenko posla
li v Maribor na učiteljišče. 
Nekaj let pred drugo svetovno 
vojno je b i la z dekretom pre
meščena v Št.Jurij (pri Grosup-, 
jem), kjer je poučeva la v vseh 
razredih osnovne šole. Toda delo 
v šoli je ni popolnoma zaposlilo, 
še je našla čas za prosvetno društ
vo, kjer je pripravljala proslave 
in režirala igre. Ob kapitulaciji 
Italije je bila šola v Št.Juriju zapr
ta in ga. M a r i j a je kratek čas 
poučevala v Višnji G o r i , po voj
ni pa so jo premestili na najvišje 
l e žečo hr ibovsko šo lo Javorje 
pod Urši jo goro. Tam je najprej 
sama, nato pa skupaj s še eno 
uči te l j ico uči la vse razrede in 
vodila tudi tečaje za opismenje
vanje odraslih. Kako rada se je 
kasneje spominja la č u d o v i t i h 
otrok in ljudi, ki jih je srečala tam 
in mnogi so z njo ostali v pisnih 
stikih potem, ko je odšla. 
Svojo pestro poklicno pot je zak
ljučila na stari OŠ v Grosupljem. 

V tem času si je ustvarila tudi 
družino v Ponovi vasi, od koder 
je vsak dan peš mer i la pot v 
s lužbo in nazaj celih 15 let, dok
ler ni začel voziti šolski avtobus. 
V Grosupljem je poučevala 22 let 
na predmetni in razredni stopnji 
razl ične predmete, tudi nemšč i 
no. 
Delo /. otroki je opravljala z ve
liko navdušenost jo in polno od
govornostjo. Poznala je občutl j i
ve otroške duše in je bila vedno 
do njih topla in razumeva joča . 
Dobre odnose je imela tudi s svo
jimi stanovskimi kolegicami, ki 
so j i veliko zaupale in jo imele 
rade. K o seje pokazala potreba, 
je ob družini in delu v šoli našla 
čas tudi za delo v knjižnici. Nje
na velika ljubezen je bila pisana 
beseda in zanimanje za vsa do
gajanja okrog sebe. To j i je daja
lo č loveško šir ino, od katere je 
prejemala njena družina in vsi , k i 
smo živeli v njeni bližini, se z njo 
srečevali in pogovarjali. 
Leta 1972 se je upokojila, nato 
pa je še 15 let delala v knjižnici . 
To delo je opravljala z veliko na

klonjenostjo in ljubeznijo do slo
venske besede, s svojo nežnost jo, 
toplino in preprostostjo paje zna
la pritegniti sleherno ot roško in 
odraslo dušo . 
V bogatem življenju je zapustila 
sledi tudi v svoji soseščini . Moč 
no je bila povezana z naravo in 
znala je biti sočutna z vsakim člo
vekom, ki je potreboval njeno 
p o m o č . Znala je pos luša t i , po
tolažiti in zaupnost zadržati zase. 
Znala je opaziti dobre strani pri 
č loveku in j ih pohvali t i . S takš
nim značajem je poglabljala so
sedske odnose in zato smo se radi 
zbirali pri njej in trdna prijateljst
va so nas vezala do smrti . P r i 
vsem tem pa je sama ostala izred
no skromna, toda p o k o n č n a in 
dostojanstvena. 
Draga M a r i j a ! Naj V a m bodo 
izrečene besede v skromno za
hvalo za vse, kar smo se lahko 
naučil i od Vas, nam pa naj velja
jo besede misleca, ki pravi: 
Nejokajmo, ker smo jo izgubili, 
veselimo se, ker nam je bila 
dana\ 

Milka ŠKUFCA 

Viljemu Podržaju v spomin 

Kruta in nerazumljiva je smrt tak
rat, ko vzame iz naše srede znan
ca, dobrega sodelavca in prijatel
ja . Takrat nam vsem zastane kor
ak, ustavijo se misl i in dogodki 
minulih dni se vtisnejo v spomin. 
In veliko spominov nas veže na 
prijeten griček in domači jo naše
ga dragega prijatelja Vi l jema. 
Iz bosonogega fantiča je zrasel 
v zrelega moža , si ustvaril dru
ž i n o in dom. Ukvar ja l se je z 
obrtjo in načr toval svoje skupne 
d r u ž i n s k e ci l je . K a d a r k o l i , ko 
smo ga obiskal i , si je vzel čas za 
klepet in prijateljsko besedo. B i l 
je širok po srcu, dob rodušen , za
nesljiv in č lovek , k i mu je bes

eda nekaj pomenila. 
Spominjamo se dogodkov ob osa
mosvajanju Slovenije in takratnih 
napadov jugoslovanske vojske ter 
pritiskov zvezne oblasti. Kar ne
kaj let je minilo od takrat, spomi
ni pa so še vedno zelo b l i z u . 
Takratni čas nas je našel v orga
niziranosti narodne zaščite, kjer 
so se kovali načrti osamosvojitve 
in želje po lastni državi . Med po
membnimi takratnimi nalogami je 
bi la tudi naloga poiskati varna 
skladišča za orožje, ki ga je potre
bovala naša nastajajoča slovenska 
vojska. Šlo je za tajne, vame in 
zanesljive lokacije znotraj takrat
ne občine Grosuplje. Hkrati pa je 
šlo za iskanje sodelavcev, ki bodo 
kljub poostrenim razmeram spre
j e l i posebne z a d o l ž i t v e in se 
vključili za današnji mirni čas v 
nenavadne aktivnosti. Kar precej 
neprespanih noči je bilo in marsi
katera pot je bila takrat nepred
vidljiva. Odločili smo se, da išče
mo tajno lokacijo prav na njego
vi domačiji . Brez razmišljanja in 
besed je naš Vi l jem sprejel nalo
go. 
Okna so bila še naprej zaprta kot 
da se ni nič zgodi lo , zastrta z 
rožnatimi zavesami, pred hišo pa 

je lajal pes čuva j . . . Življenje je 
teklo po starem, vemo pa, da ni
komur ni bilo vseeno ob misl i , kaj 
vse se lahko zgodi. Tajnost skla
dišča je ostala do konca in tako 
smo lahko opravili svoje naloge 
več kot dobro. To pa je bilo mo
goče le s sodelovanjem našega 
Vil jema in sodelovanjem njego
ve družine, njihovim odnosom do 
osamosvajanja in želje slovenske
ga človeka, da ima samostojno in 
svojo državo. 
Spomin je edina prepreka poza
bljanju tudi takšnim dejanjem in 

prepričani smo, da takratnih do
godkov, k i so se odvijali v naši 
občini , zgodovina ne bo zaobšla . 
V njej se bodo našli ljudje in ime
na, k i so s temi dogodki tesno 
povezani in bi l i pripravljeni tve
gati kar največ, kar lahko č lovek 
da. 
S temi mis l imi in takšnim spomi
nom smo se poslovil i od našega 
dragega prijatelja V i l j e m a Po -
držaja 

Zveza veteranov vojne za 
Slovenijo 

Občine Grosuplje 

Ob boleči izgubi dragega moža in očeta 

V I L J E M A PODRŽAJA 
i / . Mcdvcdice pri Grosupljem 
se iskreno zahvaljujemo sosedom, sorodnikom, znancem, prijateljem 
za moralno podporo, izrečena sožalja ter za cvetje in sveče. 
Iskreno sc zahvaljujemo L D Taborska jama za organizacijo in voden
je pogreba in vsem ostalim L D , ki so ga pospremili na zadnji poti. 
Zahvaljujemo se veteranom vojne za Slovenijo, Obrtni zbornici 
Grosuplje, Z Š A M Grosuplje, P G D Št. Jurij, K S Št. Jurij, vsem govor
nikom pred domačo hišo in na grobu, ki so obču teno prikazali nje
govo življenjsko pot. 

Iskrena hvala župnikoma g. Razingerju in g. Mihel iču za lepo oprav
ljen obred, pevcem Šentjurskega okteta tcrdobrcpoljskim pevcem za 
prelepo petje. 
Hvala vsem, ki ste sc prišli od njega poslovit v tako velikem številu in 
ste ga spremljali na poslednji poti. 

Družina Podržaj 

KNJIŽNICA G R O S U P U E 
A d a m i č e v a 1 5 



GAMBO d.o.o. 
DE Kosovelova 2, 1290 Grosuplje 

Podjetje za proizvodnjo, trgovino in inženiring 

JVa raso željo 
Vam naredimo 

Tel: + + 386 61 766-050 
Faks: + + 386 61 766-053 

A K C I J A ! 

http://www.gambo.si 
e-mail: info@gambo.si 

Brezobrestni 

Kredit 
računalnik po do 12 

VUŠi meri n a lokaciji Kosovelova 2 in v maloprodajni mesecev 
trgovini EL-TEHNIKA (Jože AHLIN s.p.) tel.771-451 v Grosuplju. 

(k BASIC 
-Matična plošča VIA.AGP, 100MHz 
-Procesor IBM Cyrix 300 MHz 
-Hladilnik z ventilatorjem 
-Trdi disk 3.2 GB 
-Grafična kartica S3 4MB 
-Disketna enota 1.44 
-Ohišje mini tovver 200W 
-Spominski modul 32 MB, 100MHz 
-Miška Genius 
-CD ROM 40 x hitrost 
-Zvočna kartica integrirana 
-Zvočniki aktivni 80 W 
-Tipkovnica WIN SLO 
-Windows 98 na CD zgoščenki SLO 

Tiskalniki svetovnih proizvajalcev: 

EPSON, HP, 
CANON 

(h ADVANCE 
-Matična plošča BX,100 MHz 
-Procesor Intel Celeron A333 MHz 
-Hladilnik z ventilatorjem 
-Trdi disk 4.3 GB 
-Grafična kartica S3 4MB 
-Disketna enota 1.44 
-Ohišje midi tovver 200W ATX 
-Spominski modul 32 MB, 100MHz 
-Miška Logitech 
-CD ROM 40 x hitrost 
-Zvočna kartica integrirana 
-Zvočniki aktivni 80 W 
-Tipkovnica WIN SLO 
-VVindovvs 98 na CD zgoščenki SLO 

Doplačilo za monitor 

Gi EXTREME 
-Matična plošča BX,100 MHz 
-Procesor Intel Pentium II 350 MHz 
-Hladilnik z ventilatorjem 
-Trdi disk 6.4 GB 
-Grafična kartica S3 4MB 
-Disketna enota 1.44 
-Ohišje midi tovver 200W ATX 
-Spominski modul 64 MB.100MH; 
-Miška Logitech 
-CD ROM 40 x hitrost 
-Zvočna kartica integrirana 
-Zvočniki aktivni 180 W 
-Tipkovnica WIN SLO 
-VVindovvs 98 na CD zgoščenki SLO 

FUNAI 15" 
HANSOL 15" 
HANSOL 17" 
NOKIA 15" 
NOKIA 17" 

29.006,00 
36.875,00 
58.931,00 
57.618,00 
75.993,00 

Nadgranja starih računalnikov 
Izdelava spletnih strani 
Oprema trgovin in gostinskih lokalov 
Programi za trgovine in gostinske lokale 

H r a n i l n i c a 

00 
L O N d . d . K r a n j 

V F E B R U A R J U 
N U D I M O N A J B O L J Š E O B R E S T N E M E R E Z A V S E V E Z A V E 

Poskrbimo pa tudi za vaše denarne težave in Vam v 
najkrajšem času odobrimo 

P O T R O Š N I Š K I , O B R T N I Š K I ALI P O D J E T N I Š K I K R E D I T 
Po obrestni meri že od T + 3,9 % dalje. 

Z A VARNO, NEODVISNO IN PRIJAZNO PRIHODNOST V A M NUDIMO 
O D L I Č N O R E N T N O V A R Č E V A N J E . 

V HRANILNICI L A H K O P L A Č A T E VAŠE P O L O Ž N I C E Z 
N A J M A N J Š O PROVIZIJO IN K U P U J E T E T E R 

P R O D A J A T E T U J O V L A U T O . 
Z A V S E I N F O R M A C I J E SE O G L A S I T E NA K O L O D V O R S K I 3 

O Z I R O M A NAS P O K L I Č I T E PO T E L E F O N U 764-300 ALI 764-600. 

Poslovna enota 

MAGRO 
Grosuplje 

Kolodvorska 3 

Telefon: 061/764-600 

061/764-300 

Faks: 061/761-719 

Grosupeljski odmevi - Ustanovitelj je občinski svet obč ine Grosuplje - Uredniški odbor: Ivo Hrcčič, Barbara Pance, Andreja Podlogar, Matjaž Trontelj in Anica 
Zajec. - Glavna in odgovorna urednica Alenka A d a m i č -Tehnična urednica Alenka Adamič - Lektorica Marija Samec - Naslov uredništva Kolodvorska 2, Grosuplje 
- Računalniški prelom U & D , Ulaga - Tisk G R A F T S Grosuplje - Rokopisov in fotografij nc v račamo. Glas i lo izhaja enkrat m e s e č n o v nakladi 4.500 izvodov in g;i 
prejemajo vsa gospodinjstva v občini b rezp lačno . Glas i lo občine spada med proizvode, za katere se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 6,5 odstotkov. 

http://www.gambo.si
mailto:info@gambo.si

